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Стимул Глас народен Грешник

Стр. 30

Наградата „Еми” удължава
живота с три години

Стр. 4

Бунт в Добрич срещу
скъпата такса за смет

Стр. 31

БФС наказа скандален рефер
до края на следващия сезон

Стр. 11

Интервю

Л Е В И Я Т
В Е С Т Н И К

След дъжд качулка

ГЕРБ иска санкции
за „Софийска вода”

Стр. 6

Афера

Борисов е излъгал за готвения
атентат, но няма да го съдят

Стр. 4
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Проф. Андрей Пантев за
мъдростта на политика

Няколко
ÄÓÌÈ

Деси
ВЕЛЕВА

Във времена на общест-
вена война с монополите се
оказа много лесно да сме-
ниш позицията си на 180
градуса от първоначална-
та. ГЕРБ в момента може
би се намира на 90-ия гра-
дус в изменения си път на
яростен защитник на те-
зата, че един монополист
не може да бъде изкаран от
играта дори с твърдост и
бързина. Само преди три
месеца управляващите Сто-
личната община твърдяха
убедено и надменно, че кон-
цесионерът “Софийска вода”
няма как да бъде изритан от
столицата и всички таки-
ва предложения на БСП об-
стрелваха с обвинения, че
червените искат да заро-
бят софиянци с огромни
дългове, достигащи до ми-
лиард лева. Преди нова го-
дина концесионерът бе об-
граден със спокойствието
на сигурен монополист още
12 години.

Днес, след неколкосед-
мични протести, недовол-
ство, ултиматуми от
страна на стотици хиляди
българи, ситуацията вече
не е толкова сигурна. ГЕРБ
станаха малко по-сговорчи-
ви и вече намекват за на-
чини за разваляне на кон-
цесията със “Софийска
вода”. Разбира се, сега е
трудно да обяснят, защо
години наред не са пред-
приели сериозни и катего-
рични стъпки за огранича-
ване на претенциите на
концесионера за поредно
вдигане на цената на вода-
та. Неловко е и вече да се
оправдават защо досега не
са направили нищо за раз-
валянето на един крещящо
неизпълняващ се договор,
който е във вреда на мили-
он столичани. Малко е късно
от ГЕРБ да вадят факти
за нарушения, да правят
проверки и да искат глоби и
в същото време да се пер-
чат със смехотворното за-
ключение “Винаги сме има-
ли принципна позиция”.

Прозрачно ясно е, че мо-
нополната концесия в Со-
фия 13 години обира столи-
чани и обслужва  фирмени
интереси. Дори и от ГЕРБ
са на път да го признаят.
Колко ли време ще им тряб-
ва да направят  следващи-
те 90 градуса от завоя си?

Завой

„УСПЕХЪТ” В ОБРАЗОВАНИЕТО,
КОЙТО СЕ ПРОВАЛИ

Стр. 21

Без предварително преду-
преждение 511 домакинства в
общините Кърджали, Ардино и
Черноочене се оказаха с из-
ключен ток заради неплатени
сметки, предаде БГНЕС.

Данните посочи след офи-
циално запитване Крум Косев
от отдел “Комуникации” в цен-
тралния офис на австрийската

Стотици в Кърджали без ток
заради неплатени сметки
Шалтерът е дръпнат и на десетки изрядни
абонати поради „грешки на техническите екипи”

С над 70 лобистки и корупционни текстове в приетите
по време на мандата му 554 закона, предсрочно приключи
работата си 41-ото Народно събрание

Стр. 5
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компания EVN в Пловдив. Той
уточнява, че в офиса в Кърджа-
ли са постъпили 88 заявления
за разсрочено плащане, а до
момента са сключени 56 спо-
разумения за това. До спира-
нето на тока се стигна, след
като стотици хора не успяха да
платят навреме в пъти по-висо-
ките сметки.

Изключването е започнало
още в понеделник, без абона-
тите да бъдат уведомявани за
наказателната акция. Шумни
скандали в клиентския център
на EVN в Кърджали обаче пре-
дизвика неправомерното спи-
ране на тока на много от кли-
ентите с платени смети поради
грешки на техническите екипи.

Таксиметров шофьор показа
фактура за платена сметка и
каза, че вместо на съседа му е
изключено електрозахранва-
нето на неговото жилище.

За цяло денонощие без ток
са останали десетки други або-
нати, които също са си плати-
ли сметките.

Стр. 6
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Снимка Мариета ТОМОВА
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“Ужасни неща стават в България. За

един месец четирима души да посегнат
на живота си, да се самозапалят - това
е огромна вътрешна болка, която е
натрупана. Тя е натрупана в десетки
хиляди български граждани”. Тази тре-
вожна констатация направи в Брюксел
вчера лидерът на БСП Сергей Стани-
шев. Според него е необходимо всичко
това да се промени както на национал-
но, така и на европейско ниво. Трябва
ни различна политика, със същата по-
литика нищо добро не ни очаква, кате-
горичен беше той.

Станишев припомни, че българите
излязоха на протести не само заради
цените на тока, а защото нямат усеща-
нето, че държавата защитава техния
интерес и че институциите са подотчет-
ни на хората. “Цялата власт се концен-
трираше в едни ръце. Когато имаш
монопол във властта и в икономиката,
това е най-добрата предпоставка за
тотална корупция”, отбеляза прези-
дентът на ПЕС.

Според Станишев, ако служебното
правителство иска да бъде почтено към
хората, трябвало да им каже какво е

Силният вчерашен
вятър събори покрива на
училището “Петко Славей-
ков” в Кричим, съборен бе
и един електрически
стълб в ромската махала.
Няма пострадали и при
двата инцидента. Между
450 и 500 кв. м от покрива
на училището са съборе-
ни 100-процентово, което
прави сградата напълно
неизползваема, заяви

Сергей Станишев:

Хорa посягат на живота си,
заради огромната си болка
Трябва ни различна политика, със същата политика нищо добро не
ни очаква, категоричен бе президентът на ПЕС

ореден скандал с
избора на ръковод-
ство на Втора АГ
“Шейново” се раз-

Сергей Станишев събра на среща левите премиери от цяла Европа

наследството на Бойко Борисов. Той
изрази и своето възмущение от поучи-
телния тон на Борисов към служебния
премиер. “Борисов продължава да жи-
вее в своя виртуален свят. Не осъзнава
ли докъде докара страната, та иска и
втори мандат”, попита председателят на
БСП.

Председателят на БСП беше кате-
горичен, че ако служебният кабинет
иска да бъде надпартиен, трябва да
освободи всички политически кабинети
в министерствата, работили с предиш-
ното правителство. Станишев изтъкна,
че ръководството на МВР беше
превърнато в политически щаб на
ГЕРБ.

По-рано вчера соцлидерът участва
в  дебат по проблемите на европейски-
те граждани в сградата на Европейския
парламент. Президентът на ПЕС акцен-
тира върху мащабната кампания на
европейските социалисти в борбата с
безработицата  и подкрепата за мла-
дите хора. Станишев напомни за успе-
ха на Младежката гаранция, която вече
официално е приета в Европа.

Публицистичен дискусионен клуб, в който да се обсъждат обществени въпроси
с акцент върху развитието на културата и образованието, бе основан вчера в
София. Инициативата идва от Клуба на писателите и преводачите социалисти

СИЛЕН ВЯТЪР СЪБОРИ ЧАСТ ОТ
ПОКРИВА НА УЧИЛИЩЕ В КРИЧИМ

кметът на Кричим Атанас
Калчев. Той съобщи, че с
негова заповед до вторник
са спрени учебните заня-
тия в учебното заведение.
Още вчера започна орга-
низация за разчистване на
отломките и възлагане на
аварийния ремонт, но ще
започнем да работим,
едва след като утихне
вятърът, допълни кметът.
Той уточни, че инцидентът

е станал малко след 12 ч.
Районът веднага е бил изо-
лиран, а учениците - ева-
куирани спокойно, два еки-
па на противопожарната
служба са оказали съдей-
ствие. Оранжев код зара-
ди силния вятър бе обявен
в Сливенска област вчера
заради бурен вятър с пул-
сации до 20 м/сек. Жълт
код пък бе обявен в 22
области на страната.

Деси ВЕЛЕВА коментираха от БСП.
Шефката на здравна-

та комисия Лилянда
Еленкова нарече изявле-
нието на колегата й из-
мислици, които ще оста-
вят болницата без управ-
ление. Ще я оставите да
пропадне, обвини Елен-
кова БСП. Според нейна
информация за последна-
та година ражданията и
операциите в “Шейново”
са намалели наполови-
на, лекари са напуснали,
а банковата сметка, коя-
то е била 1,8 млн. лв., в
момента е занулена.
Иван Мечков репликира,
че състоянието на болни-
цата не е от вчера, а ди-
ректорката на “Шейново”
е трябвало поне да бъде
изслушана от здравната
комисия. Според Еленко-
ва обаче това не било
нужно, тъй като договорът
с Андреева допускал тя
да бъде отстранена по
всяко време, без да се
изтъкват мотиви.

Жельо Бойчев от БСП
предположи, че явно има

проблем с избора на шеф
на “Шейново” и провеж-
даните конкурси. Според
него трябва да се извика
цялото ръководство на
болницата и да се види
кой е виновен за състоя-
нието й. В крайна сметка
обаче гласовете на ГЕРБ
не достигнаха, за да се
приеме доклада и да се
смени ръководството.

ДУМА припомня, че
точно преди месец се
провали гласуването на
нов директор на “Шейно-
во”, избран след конкурс.
За победителя Констан-
тин Маленов, бивш и.д.
директор на I АГ “Света
София”, от БСП изнесоха
информация за наруше-
ние при доставката на
консумативи и медика-
менти. Тогава Еленкова я
обяви за пасквил. В края
на миналата година пък
бе отменен първият кон-
курс за шеф, тъй като два-
ма кандидати за поста -
самата Андреева и Анто-
ни Ненов, получиха на
два пъти еднакви оценки.

Нов скандал с избор на
директор на „Шейново”
Нов скандал с избор на
директор на „Шейново”
Нов скандал с избор на
директор на „Шейново”
Нов скандал с избор на
директор на „Шейново”
Нов скандал с избор на
директор на „Шейново”

П
рази вчера на сесия на
Столичния общински
съвет. ГЕРБ предложи
смяна на настоящия и.д.
директор Таня Андреева
с нов и.д. - Пламен Димов.
Решението е гласувано
на извънредно заседание
на здравната комисия в
последния момент. То е
пълно с фактологични
грешки и процедурни на-
рушения, заяви Иван
Мечков от БСП. Червени-
те изразиха недоумение
как докладът се състои от
едно нелогично изрече-
ние, в което се казва, че
на база на нарушения,
направени в Първа АГ
“Света София”, се прави
предложение за смяна на
ръководството на “Шейно-
во”. В документа не се
изтъкват никакви причини
за смяна на едно времен-
но ръководство с друго,

Снимка Мариета ТОМОВА
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Цитат на деняЦитат на деня
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òàêúâ ôîëêëîð, áèë òîé è ãåíåðàëñêè‘ ЛЮТВИ МЕСТАН ЗА „УПЛАШЕНИЯ” БОЙКО БОРИСОВ

Веселка ВЕНКОВА

В 9,57 ч. вчера председа-
телката на 41-ото Народно
събрание удари последния
звънец. “Ние си отиваме, пар-
ламентаризмът остава”, конста-
тира Цецка Цачева. Оградени-
ят до последно с полицейски

ленти, метални заграждения и
коли на жандармерията парла-
мент влезе в учебниците по
история.

Близо 400 жители на село Бисер
изразиха подкрепата си за Бойко Бо-
рисов с подписка “В подкрепа на пра-
вителството на Бойко Борисов”. Хора-
та, пострадали при наводнението на 6
февруари 2012 г., изказват благодар-
ността си към управлението на ГЕРБ
за предприетите действия за възстано-
вяване на селото.

“Имаме нова къща благодарение на
правителството на ГЕРБ и най-много

Висшият съдебен съ-
вет възстанови на рабо-
та като следовател в
следствения отдел към
Софийската градска про-
куратура Делян Пеевски.
Искането на довчераш-
ния депутат от ДПС беше
разгледано като извън-
редна точка в дневния
ред на заседанието на
съвета. Така Пеевски
става подчинен на Петьо
Петров, който миналата
седмица беше назначен
за ръководител на сто-
личното следствие.

41-ият парламент
си отиде безславно
Калинката без диплома се превърна в символ на кадровата политика
на ГЕРБ, категорична бе  оценката на социалистите

“41-ото НС не приключи с
пълен мандат и това е логично
следствие от провала на уп-
равляващата партия ГЕРБ. За-
почнали с много високо одоб-
рение и подкрепа, с рейтинги
в зоната на прегряването, днес
парламентът, правителството и
премиерът Борисов са във фри-

зера”, посочи в
декларацията на
Коалиция за
България зам.-
председателят на
парламентарната
група Ангел Най-
денов.

К а л и н к а т а
без диплома се
превърна в сим-
вол на кадровата
политика, пост-
ната пица симво-
лизира финансо-
вата, а ГЕРБ ос-
тана само абре-
виатура, посочи
Найденов и до-
пълни: “за Бълга-
рия се сещахте
само като за
страната, в която
се завръщахте от
пътуване в чуж-
бина”. Осъзнава-
те ли, че символ
на управлението
ви като цяло ще
бъдат хората-
факли, самоза-
палващи се от от-
чаяние, попита
смълчаното мно-
зинство социа-
листът. Найденов
определи парла-
ментарната и по-

литическата криза в страната
като възможност за излизане
от блатото, “в което ГЕРБ на-
чело с Бойко Борисов натика-

ха страната. Блатото на иконо-
мическия срив, на безнадежд-
ността и загубата на лична
перспектива”.

Като парламента с най-ло-
шите и некачествени закони и
с най-много попадащи в зона-
та на т.нар. “сиво законодател-
ство”, с над 70 лобистки и ко-
рупционни текстове, охаракте-
ризира Найденов 41-ото НС и
припомни, че “мнозинството
абдикира от парламентарния
дебат”, а европейската тема
изобщо отсъстваше от парла-
мента, превърнат от ГЕРБ в
отрицание на парламентариз-
ма и придатък на изпълнител-
ната власт.

“Вие направихте безпреце-
дентно нещо в историята на
българския парламентаризъм,
след като загубихте легитимна-
та подкрепа на парламентар-
ните групи, реализирахте едно
опасно политическо инженер-
ство да разбиете парламентар-
ните групи, за да си осигурите
купена подкрепа на уж незави-
сими народни представители.
Това е едно от най-уродливите
явления, с които това НС ще
остане в историята на българ-
ския парламентаризъм”, не
пропусна да отбележи лидерът
на ДПС Лютви Местан.

На работното си място вче-
ра се събраха внушителен брой

депутати - 192-ма, а народни-
те представители от “Атака”
отсъстваха, бойкотирайки по-
следните дни на НС.

Дори коментарите след по-
следния звънец и чашата шам-
панско оставиха депутатите не-
примирими в оценките за ра-
ботата на кабинета и мнозин-
ството на ГЕРБ.

Лидерът на ДСБ и съпред-
седател на Синята коалиция
Иван Костов отправи призив да
се извлекат поуки от социал-
ната и политическата криза,
пред които сме изправени като

общество и държава, а не да
се правят отчети какво е
свършил парламентът. “Защо
си отиде предсрочно правител-
ството? Ако не си отговорим на
този въпрос, ще си отиде пред-
срочно и следващото. Прави-
телството на Борисов не изве-
де страната от икономическа-
та криза, макар да имаше
всички предпоставки да го сто-
ри, отбеляза Костов. “Ми-
нистър-председателят показа,
че е напълно неспособен да
различава доброто и злото”,
допълни още той.

 С похвалата си, че довчерашните управляващи направили
всичко възможно да не допуснат лобистки текстове, пред-
седателят на ПГ на ГЕРБ Красимир Велчев предизвика
искрен смях у опозицията. След постиженията на мнозинст-
вото той изтъкна: “За първи път ние тук, в това НС, въве-
дохме гласуването с биометрични данни и прекратихме
порочното правило депутати да гласуват с няколко карти.
Беше въведен и регистрационен режим на входа на парла-
мента с технически средства, които отлежаваха с години в
мазето на тази страда. От друга страна, показахме нов
морал в политиката не само с това, че депутатите могат да
са дисциплинирани и да не подменят вота на избирателите,
напускайки парламентарната си група. Спомнете си колко
законопроекта променихме и усъвършенствахме тук след
основателна критика. И днес с ръка на сърцето и с чиста
съвест мога да заявя: ние направихме всичко възможно да
не допускаме лобистки текстове в гласуваните закони. Тази
задача щеше да е по-лека, ако имаше закон за лобизма.”

ГЕРБ ПОКАЗАЛИ
„НОВ МОРАЛ В ПОЛИТИКАТА”

Рекламните трикове и пиар ефекти
не слагат хляб на масата и не плащат

сметки, а “прикриваха отсъствието на полезни
резултати”, обобщи провала на ГЕРБ Найденов

Ето тези жени в Народното събрание не ги сменят, защото са
перфектни професионалистки. Това са стенографките

За обичайната снимка за спомен пред сградата на парламента се явиха
едва половината от народните представители в 41-ото НС

Едно към едно ВСС върна Пеевски в следствието

на Бойко Борисов”, категорични са
хората. От държавната субсидия на ПП
ГЕРБ бяха отпуснати  1 млн. лв. за по-
страдалите. Бедствието остави без дом
повече от 50 семейства. Една година
по-късно са построени повече от по-
ловината къщи и са възстановени поч-
ти всички щети от наводнението.

(Информацията е получена
от Пресцентъра на ПП ГЕРБ
в 13,07 ч. на 14 март 2013 г.)

ВСС няма избор, ко-
ментира председателят
на етичната комисия към
ВСС Ясен Тодоров и при-
помни, че на Делян Пе-
евски веднъж му е отказ-
вано от ВСС възстановя-
ване на заеманото от
него място в следствието
и това решение е падна-
ло във ВАС. Главният
прокурор Сотир Цацаров
пък подчерта, че всеки
народен представител
може, след като напусне
Народното събрание, да
се върне на поста, който

е заемал преди това.
Делян Пеевски бе на-

значен в столичното
следствие през 2005 г.,
въпреки че нямаше не-
обходимия юридически
стаж. През 2006 г. той
стана зам.-министър на
бедствията и авариите.
След края на мандата
на правителството на 8
юли 2009 г. ВСС го
възстанови на длъжност-
та следовател само за
седмица, защото Пеев-
ски влезе в 41-ото НС от
листата на ДПС.
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Жители на село Бисер подкрепиха
правителството на Бойко Борисов
Жители на село Бисер подкрепиха
правителството на Бойко Борисов
Жители на село Бисер подкрепиха
правителството на Бойко Борисов
Жители на село Бисер подкрепиха
правителството на Бойко Борисов
Жители на село Бисер подкрепиха
правителството на Бойко Борисов
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23-годишен се хвърли
от втория етаж
на коопереция

23-годишен мъж се хвърли вче-
ра сутринта от втория етаж на
жилищната кооперация в кв.
“Кайсиева градина” във Варна.
Сигналът за инцидента бил по-
даден на тел. 112 в 8 ч. Когато
екип на Спешния център отишъл
на място, заварил мъжа в тежко
състояние. Той говорел несвърза-
но. Младият мъж е с множество
фрактури и съмнения за увреж-
дания на вътрешните органи, ре-
зултат от височинната травма.
Д-р Касабова от “Св. Анна”
потвърди, че мъжът е контак-
тен, но неадекватен.

Пребиха мъж
заради 14 лв.

Пребиха с метален прът мъж
заради 14 лв. в Пловдив. Инци-
дентът е станал на бул.”Пещер-
ско шосе”. 30-годишен мъж напад-
нал друг пловдивчанин на 38 годи-
ни и му нанесъл побой с метален
предмет. След това му откраднал
портфейла с 14 лв. и лична карта.
Нападателят e известен на поли-
цията и е осъждан.

Мним социален
работник измами
пенсионерка
с 8500 лв.

83-годишна пловдивчанка бе из-
мамена с 8500 лв. от мним социа-
лен работник. Преди три дни
мъжът спрял възрастната жена в
центъра на Пловдив и казал, че е
син на нейна бивша колежка. Непо-
знатият обяснил, че е служител в
“Социални грижи” и може да й по-
могне да взима социални помощи,
но за това тя трябвало да даде
определена сума. Пенсионерката
изтеглила 8500 лв от банковата
си сметка и ги дала на измамника.
Едва ден по-късно пловдивчанката
се оплакала в полицията.

В специализиран цех на митница
Свиленград, под контрола на началника

на митницата Тодор Караиванов бяха
механично унищожени 3600 стека

контрабандни цигари и 20 килограма
тютюн за пушене

Снимка ПРЕСФОТО/БТА

отир Цацаров определи твър-
денията, че Ахмед Доган под-
готвя атентат срещу Бойко Бо-
рисов като недостоверни. ДУМА
припомня, че бившият премиер

Борисов е излъгал за
готвения атентат,
но няма да го съдят
На лист хартия пишело, че Доган крои заговор,
за да стане главен секретар на МВР

С
Борисов обвини почетния председател на
ДПС, че го е “поръчал”. Няма данни До-
ган да е участвал или да е планирал
подобни действия, категоричен бе глав-
ният прокурор.

Цацаров призна, че подобен документ
наистина е постъпил в българските служ-
би през 2005 г. Разузнавателна служба от
балканска държава е подала лист хартия
с надпис “строго секретно” и 2 пасажа.
България няма споразумение за обмен
на класифицирана информация с тази
страна. Документът не носи бланка, печат
или други данни за чуждестранна разуз-
навателна служба, добави Цацаров. В
първия пасаж пише, че организираната
престъпност у нас подготвя атентат срещу
главния секретар на МВР Бойко Борисов,
във втория - че атентатът е договорен с
Ахмед Доган, когото възнамерявали да
сложат на мястото на Борисов.

Цацаров обясни, че службите са пре-
ценили, че написаното във втория пасаж
е с изключително ниска степен на досто-
верност и затова тогава Борисов не е бил

запознат с него. “Не можем да обвинява-
ме службата, че е прикрила информация
или я е филтрирала. Тя е предоставила на
държавното ръководство тази информа-
ция, която е счела за поне малко досто-
верна, но в недостоверната й част не я е
предоставила”, коментира той. Борисов е
уведомен за първата част от документа от
тогавашния шеф на НРС Кирчо Киров.
Бившият премиер е запознат с подробно-
стите през февруари т.г. от настоящия шеф
на службата Драгомир Димитров. Самият
Димитров не е обяснил в прокуратурата с
каква цел е запознал Борисов с информа-
цията, при положение че още преди 8 г.
тя е определена като недостоверна.

Цацаров заяви, че данните от доку-
мента не представляват класифицирана
информация. Според прокуратурата Бо-
рисов не може да бъде подведен под
наказателна отговорност за изнасянето
на данни, получени от НРС, че се подгот-
вя атентат срещу него.

Лютви Местан бе категоричен, че ду-
мите на главния прокурор, че няма дан-
ни Ахмед Доган да е подготвял атентат
срещу Борисов, уличават бившия пре-
миер в “тежка лъжа”. “Не знам какво още
търсим в този казус, а той е кристално
ясен. Не знам дали г-н Бойко Борисов е

изнесъл класифицирана информация,
трябва да завърши проверката, но от
изявлението на главния прокурор става
ясно, че имаме безспорно доказателст-
во за тежко наклеветяване”, категори-
чен бе Местан. “От един председател на
партия се очаква да продуцира полити-
ки, да отправя отговорни послания, а не
да произвежда политически вицове,
защото някои от тях, освен смях, будят
тревога за стабилността на държавата и
могат да ерозират и конституционното
устройство на демократичната държава”,
категоричен бе Местан. Според него
има активно мероприятие за дискреди-
тиране на Доган и ДПС. Доган опреде-
ли оповестяването на информацията за
атентат като продукт на наранено его,
който е “част от един малко по-дълбок
сценарий за героизиране на провали-
лия се министър-председател”. “Това
срива държавността. Своеволията на
притеснени, провалени персонажи се
превръщат в основна тема. Това ерози-
ра усещането за държавност и няма
защо да се учудваме, че протестиращи-
те граждани издигат лозунги и срещу
демократичното устройство на държава-
та, защото просто не вярват в това уст-
ройство”, подчерта лидерът на ДПС.

дин ден след като
предложи Николай
Желев за районен
кмет на “Триадица”

рети протест пред
кметството срещу
високата такса за
смет от 3,5 промила

Военни “спасяваха” бедстващи хора на остров край Русе вчера. Това бе задачата, която Центърът
за подготовка на водачи и логистични специалисти от Русе и Центърът за подготовка на

специалисти от Сливен изпълниха по време на планово занятие на езерото Липник

Снимка БГНЕС

Председателят
на ПП ГЕРБ Бойко
Борисов не присъ-
ства на срещата на
върха на Европей-
ската народна пар-
тия вчера в Брюк-
сел.

В писмо до гене-
ралния секретар на
ЕНП Антонио Лопез
и председателя на
ЕНП Вилфред Мар-
тенс Борисов ги ин-
формира, че няма
да пътува за среща-
та поради нестабил-
ното му здравослов-
но състояние в по-
следно време и им
пожелава успешно
провеждане на Сре-
щата на върха.

ЗАРАДИ
КРЪВНОТО
БОЙКО
НЯМА ДА
БЪДЕ НА
СРЕЩАТА
НА ЕНП

Бунт в Добрич срещу
скъпата такса за смет

Т
Дана РУСЕВА че тази част от общинска-

та наредба може да бъде
отменена и да остане в
сила старата скала от 2
промила. Стига да има до-
статъчен натиск, за да
бъде принуден ОбС да
вземе това решение”, до-
бави Калчев, който е и
общински съветник.

Таксата за смет е най-
скъпата в Добрич, а увели-
чението й е 75%. Оправда-
нията на общината за това
поскъпване са, че трябва-
ло да плаща средства на
РИОСВ-Варна, за рекулти-
вация на сметището на
града в с. Богдан и закри-
ването му. Сумата за тази
година била 850 000 лв.
“Няма стопроцентова съби-
раемост на таксата за смет

и при 2-та промила, по-
добре е тази стойност да
остане и общината да за-
сили този процес”, контри-
ра Калчев.

Добричлия сподели,
че данъците му са се
вдигнали от 120 лв. през
2012 г. на 210 лв. за 2013
г. за апартамент  от 120
кв. м в квартал “Доброти-
ца”. Той добави, че няма
да ги плаща засега. “Тряб-
ва да има някаква промя-
на”, казват граждани. “Не
може в апартамент да
живеем двама души и да
плащаме висока такса за
смет, а където живеят
повече хора, които пра-
вят повече боклук, пари-
те пак да са същите”, ко-
ментират добричлии.

за граждани организира
общинският съвет на БСП
в Добрич, съобщи пред-
седателят му Владимир
Калчев. “Таксата беше
вдигната от 2 на 3,5 про-
мила през юли м.г. и тога-
ва хората не усетиха
какъв капан им е пригот-
вила общината. Сега, ко-
гато получиха данъчните
си известия, изпаднаха в
паника, защото нямат та-
кива средства. Това е при-
чината да се съберем
пред кметството и да
обясним на гражданите,

Фандъкова оттегли номинацията
си за спорен кмет на „Триадица”
Деси ВЕЛЕВА

Е
столичният кмет Йорданка
Фандъкова оттегли името
му. Тя обяви, че го е избра-
ла на базата на опита му,
но след  научено от меди-
ите се отказала от предло-
жението си. Оказа се, Же-
лев е бил член на Комиси-
ята за установяване на
имущество, придобито от
престъпна дейност от юли
2010 г. до февруари тази
година. В началото на 2011
г. ВАС му наложил глоба
от 1000 лв., защото не по-
дал декларация за кон-
фликт на интереси в 7-дне-

вен срок след встъпване в
длъжност. Желев е един от
двамата членове на коми-
сията, които гласували на-
маление на заплатите си,
но след това отказали да
се съобразят с него. Възна-
гражденията им бяха око-
ло 5000 лева. Вчера кме-
тицата е извикала Желев
за обяснение, но отговори-
те му не я удовлетворили.
Той трябваше да бъде на-
значен на мястото на Сто-
ян Начев, който подаде ос-
тавка след искане на
Фандъкова заради шофи-
ране в нетрезво състояние.
Длъжността кмет на райо-
на ще се изпълнява от за-
местник-кмет.

Общинските съветници
гласуваха тайно избора на

нов кмет на “Изгрев” след
отстраняването на Ди-
митър Димитров. За него
общинският съветник от
БСП Георги Кадиев изне-
се данни за скандални по-
купки, направени със слу-
жебни пари. Новият кмет
на района е Цветомир
Жеков, настоящ зам.-кмет
на “Сердика”. Той е инже-
нер и има опит в областта
на транспорта.

Ако районните кметове
бяха избирани от столича-
ни, както беше преди ва-
шето управление, нямаше
да се стигне до подобни
отстранявания, коментира
Жельо Бойчев от БСП. Той
обяви, че червената група
не е подкрепила Жеков,
тъй като не го познава.
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На основание чл.14, ал.7 от ЗОС и чл.101, ал. 7 от
Наредбата за реда за придобиване, управление и разпо-
реждане с общинско имущество чл. 25, ал.1 от ЗСПЗЗ, във
връзка с чл.37п от ЗСПЗЗ и в изпълнение на Решение
№283/31.01.2013 г. на Общинския съвет в град Брацигово

О Б Я В Я В А
Публичeн търг с явно наддаване за отдаване под наем

на поземлени имоти - пасища - публична общинска собст-
веност с обща площ  1275.620 декара, находящи се в
землището на село Жребичко, за общо ползване от земе-
делски стопани  и ползватели, които желаят да ги
поддържат в добро земеделско и екологично състояние за
срок от 5 /пет/ години с начална годишна тръжна наемна
цена в размер на 7654 /седем хиляди шестотин петдесет и
четири/лева

Списък на имотите с обща площ 1275.620 декара е
публикуван в интернет на сайта на община Брацигово
www.bratsigovo.bg и на информационното табло пред фронт-
офиса на общинската администрация в град Брацигово, ул.
“Атанас Кабов” 6а.

Търгът ще се проведе на 29.03.2013 г. от 13.00 ч. в
сградата на Младежкия дом в град Брацигово, ул. “Христо
Смирненски” 1.

Тръжната документация се закупува от касата на фронт-
офиса на общинската администрация в град Брацигово срещу
сумата от 100 /сто/ лева до 15.00 ч. на 28.03.2013 г.

Депозит за участие в търга в размер на 10% от обяве-
ната първоначална годишна наемна цена  се внася в брой
в касата на общинската администрация в град Брацигово
или по сметка IBAN BG88 SOMB 91303332969601, BIC
SOMBBGSF, при Общинска банка АД Пещера до 16.30 ч. на
28.03.2013 г.

Молби за участие в търга с необходимите документи,
описани в тръжната документация, се подават на фронт-
офиса при общинската администрация в град Брацигово до
16.45 ч. на 28.03.2013 г.

Оглед на имотите може да се направи всеки работен
ден до датата на търга след представяне на документ за
закупена тръжна документация и предварителна заявка в
стая 12 на общинската администрация в град Брацигово.

В случай, че няма подадени заявления за участие и
търгът не се проведе, последващ търг да се проведе след
петнадесет дни при същите условия.

За допълнителна информация: стая №12 и №16 в
общинската администрация в Брацигово, тел. 03552/20-65,
вътр. 115 и 116

 ВАСИЛ  ГЮЛЕМЕТОВ
кмет на община Брацигово

Снимка Благовеста ЦВЕТКОВА

т бюджета спеш-
но да бъдат ос-
вободени около
400 млн. лв., ко-
ито да се насо-

ългария направи недипломати-
чен избор, с това заглавие
излезна руският вестник “Ко-
мерсант”, публикуван ден след

Нерадостната картина на живота в България продължава

„Комерсант”:

Б
БЪЛГАРИЯ НАПРАВИ
НЕДИПЛОМАТИЧЕН ИЗБОР

назначаването на служебното пра-
вителство на президента Плевнели-
ев. “Плевнелиев назначи Марин Рай-
ков за служебен министър-председа-
тел и външен министър на страната.
Държавният глава обясни своя избор
с големия дипломатически опит на г-
н Райков. В същото време Русия не
трябва да очаква внезапен напредък
в отношенията с България, тъй като
новият премиер е смятан за прозапа-
ден политик и в допълнение на това
е в лоши отношения с руския посла-
ник в София”, написа печатното из-
дание.

“Комерсант” акцентира върху ду-
мите на  ръководителя на временно-
то правителство, който  веднага обе-
ща да не допусне външна намеса в
българската енергетика. “Според
анализаторите Райков има предвид
преди всичко отношенията с Русия.

КНСБ настоява 400 млн. спешно
да бъдат насочени към бедните

О

Синдикалистите предлагат минималната
заплата да бъде вдигната с 30 лв.

Заключенията от проверка-
та на инспекторите от образо-
вателното министерство за
пловдивския учител, танцуващ
“Харлем шейк”, сочат манипу-
лация и прибързани действия от
страна на директорката. Зара-
ди танца учителят по английски
Христо Данов загуби работата
си. След като ученици и родите-
ли излязоха на протест срещу
решението учителят да бъде
уволнен, от Министерството на
образованието направиха спеш-
на проверка. От нея става ясно,
че директорката на хуманитар-
ната гимназия Соня Киркова е
действала прибързано. Тя опре-
деля инициативата на учителя
като “уронваща престижа на
училището”. Предложението й
към Христо Данев е или да на-

Присъдата от 3 години и 8 месеца за кме-
та на Ямбол Георги Славов вчера бе потвърде-
на от състав на Бургаския апелативен съд.
Наказанието е заради нарушения при
изпълнението на обществена поръчка. Кметът
е признат за виновен, че при изграждането
на водопровод и канализация на две улици е
ощетил бюджета на общината с близо 2 млн.
лв. като е облагодетелствал местната строи-
телна фирма “Диана Комерс” ЕООД.

Бургаските магистрати са потвърдили ре-
шението на ямболските си колеги от ноем-
ври 2011 г., когато Славов получи втора
ефективна присъда по това обвинение. Ос-
вен това в продължение на 4 години осъде-
ният няма право да заема длъжността кмет.
Преди това друг състав на ямболския окръ-
жен съд го призна за виновен и му даде 5-
годишна присъда. След обжалване обаче
делото беше върнато на окръжна инстанция
за ново разглеждане.

чат към над 1 милион души
на границата на бедност-
та. Това е едно от предло-
женията за спешни мерки
за стабилизация, които
представиха вчера от
КНСБ. Техните идеи ще
бъдат представени на слу-
жебното правителство.
Това пренасочване на
средства е възможно, без
да се преструктурират раз-
ходите в бюджета, чрез на-
маляване или отлагане за
догодина на капиталови
разходи, чийто размер е 5
милиарда и 400 милиона

лева, посочи президентът
на КНСБ Пламен Димит-
ров.

От синдиката отново
настояха от 1 април мини-
малната заплата, каквато
получават около 130 хил.
души, заети основно в ча-
стния сектор, да бъде уве-
личена от 310 на 340 лв.,
като разходите по увели-
чението да се компенсират
от данъците.

От КНСБ предлагат да
се изплати еднократна
енергийна помощ от
допълнителни 56 лв. към
общо изплащаните за це-
лия енергиен сезон 328 лв.
Изчисленията сочат, че за
това са необходими 10
млн. лв. Еднократна енер-

гийна добавка 56 лв. да
получат всички 830 хиля-
ди пенсионери с пенсия до

200 лв., за което са нужни
46 млн. лв., поискаха син-
дикалистите.

Конфедерацията на-
стоя от 1 април до края на
годината на близо 70 хил.
души, получаващи обез-
щетения за безработица,
да бъде изплащана ком-
пенсаторна добавка от 18
лв. на месец. Предлага се
също ударна програма за
разкриване на поне 25
хиляди временни работни
места, като средствата за
заплати да се покриват от
работодателите и по про-
грамата “От социални по-
мощи към заетост”.

Експертите на КНСБ
предлагат временната за-
етост да бъде насочена
най-вече в малките насе-
лени места и да бъде за
период 10 месеца. За тази
мярка според тях са необ-
ходими около 100 млн. лв.

От април до края на
годината да се предвиди

месечна добавка 40 лв. за
най-бедните работещи в
бюджетната сфера със за-
плати 350 лв., за което са
необходими допълнител-
но 12 млн. лв., ще предло-
жат още синдикалистите
на служебния кабинет.
Според тях това са основ-
но работещи в училищно-
то и детското здравеопаз-
ване, социалните и култур-
ните дейности. Също от 1
април допълнителна ме-
сечна добавка 20 лв. да
получават и всички пенси-
онери с пенсии до 200 лв.,
за което са необходими
около 150 млн. лв.
допълнително. Синдикатът
предлага да се предвидят
и около 120 млн. лв. за
добавка от 50 лв. на ме-
сец за близо 42 хиляди
майки за втора година от
отглеждането на детето.

3,8 г. затвор за
ямболския кмет
Красимир КРЪСТЬОВСКИ

Директорка изманипулирала
учителя с „Харлем шейк”

пусне сам, или да го уволни
дисциплинарно. “Колегите от ко-
мисията са се срещнали и с гос-
подин Данев, неговият разказ е
бил малко по-различен. Според
него директорът му е предло-
жил или да бъде уволнен дис-
циплинарно, или да си подаде
молба. Впечатлението на коми-
сията е, че той е бил манипули-
ран, защото директорът е спо-
менал пред г-н Данев, че има
докладна записка от МОМН да
бъде уволнен, което въобще не
е така”, обясни началникът на
отдел “Контрол и инспектиране”
Тина Велева. Докладът от про-
верката вече е в ръцете на но-
вия служебен министър Николай
Милошев, от когото зависи по-
нататъшната съдба на замесе-
ните в скандала.

Пламен
Димитров

Овъглено тяло на жена бе намерено вчера су-
тринта на пътя Младежки хълм в Пловдив от две
жени. Пловдивчанките веднага подали сигнал на
тел. 112. По първоначални данни тялото е на жена
на около 40-годишна възраст. В близост са откри-
ти туба със запалителна течност, запалка и цига-
ри. Тялото се е намирало встрани от една от але-
ите, които се използват от мнозина пловдивчани
за спорт. Няма данни за преки свидетели на
смъртта на жената. Не е ясно и дали става въпрос
за убийство или самоубийство, дали жената е по-
чинала от огъня, или е била убита преди това.

НАМЕРИХА ОВЪГЛЕНО
ТЯЛО НА МЛАДА ЖЕНА

Кметът на село Царимир, община Съединение,
Нешо Бончев се е самоубил в сряда вечерта. 56-
годишният кмет, който е избран с подкрепата на
партия “Ред, законност и справедливост”, бил наме-
рен в безпомощно състояние в двора пред къщата
си в селото. Мъжът е бил с огнестрелна рана в об-
ластта на лявото слепоочие и веднага е откаран в
болница в Пловдив, където е починал. Образувано е
досъдебно производство за убийство, но то ще бъде
преобразувано, ако се докаже версията за само-
убийство, съобщиха от  Окръжна прокуратура.

КМЕТЪТ НА С. ЦАРИМИР
СЕ САМОУБИ

От съвместните проекти между Моск-
ва и София на дневен ред остана
единствено газопроводът “Южен
поток”, след като кабинетът на Бой-
ко Борисов замрази строителството
на АЕЦ “Белене” и петролопровода
Бургас-Александруполис.

От руския вестник са се свързали
и с както го наричат “ българският
писател Иво Инджев”, който посо-
чил, че върху отношенията с Москва
може да окаже влияние и фактът, че
премиерът е в конфликт с посланика
на Русия в София Юрий Исаков. В
качеството си на заместник-министър
на външните работи Марин Райков
не даде разрешение за поставянето
на паметник на съветска подводни-
ца в България с довода, че тя по
времето на Втората световна война
е потопила и български кораб.

Експертите също така припомнят
отказа на Марин Райков в разгара
на войната в Косово през 1998-1999
г. да предостави въздушен коридор
за самолети на руските ВВС.
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Икономика

Зам.-министърът на
икономиката, енергети-
ката и туризма Иво Ма-
ринов е подал оставка по
искане на служебния ми-
нистър Асен Василев,
съобщи “Фокус”. Оставка-
та вече е депозирана в
Министерския съвет.

Според Василев не е
необходимо да има заме-
стник, който да отговаря
за туризма, но ресор “Ту-
ризъм” задължително
трябва да се запази в
икономическото минис-
терство, защото е от мал-

Градският прокурор на София Нико-
лай Кокинов е предложен за дисципли-
нарно наказание заради нарушения на
случайния принцип на разпределение
на дела при разследването на сделките
на Националната електрическа компа-
ния с швейцарската ЕФТ за износ на
ток, с което държавното дружество било
ощетено с 90 млн. лв. Искането за дис-
циплинарно производства е внесено във
Висшия съдебен съвет от главния проку-
рор Сотир Цацаров, съобщи самият об-
винител номер 1 по време на заседани-
ето на ВСС вчера, предаде Mediapool.

По думите му Кокинов твърди, че
лично е разпределил делото за про-
дажба на ток чрез посредници, като е
съгласувал действията си с Христо Гра-
матиков от Върховната касационна про-
куратура (ВПК). По думите на Цацаров
това говори и за нарушения във ВКП.

Данните за неспазване на случай-

Нов доклад, огласен по-рано през
месеца по време на Световния икономи-
чески форум (СИФ), класира страните по
отношението им съм чуждестранните ту-
ристи. В него попадат 140 държави, кои-
то са класирани по привлекателността и
конкурентоспособността на техните тури-
стически индустрии, съобщава БГНЕС.

В категорията “Отношението на насе-
лението спрямо чуждестранните посети-
тели”, най-недружелюбната страна в све-
та е Боливия, която получава оценка от
4,1 по скалата от “много неприветлива”
(0) до “много гостоприемна” (7). По-надо-
лу се нареждат Венецуела и Русия.

В челната десятка са и Южна Корея
и Китай, въпреки огромния туристичес-
ки поток, който преминава през тези
държави. Тук се нарежда и България с
оценка 5,5.

си тук, в нови опаковки и технологии,
както и в самото производство. Това
съобщават от Съюза на пивоварите в
България.

За сравнение привлечените
външни инвестиции у нас като цяло за
миналата година възлизат на 1,4 млрд.
евро, или 2,7 млн. лв., по данни на
Българската агенция за инвестиции.
Това показва, че пивоварите са били
едни от най-активните вложители в
българската икономика през миналата
година.

Справка в Агенция “Митници” показ-
ва, че браншът е внесъл 80,8 млн. лв.
акциз в хазната за 2012 година, което
е увеличение с 5,1% спрямо предход-
ната година.

ДКЕВР да наложи санкция
на „Софийска вода”

СОС:

Съветниците приеха доклад на БСП срещу искането
на концесионера за увеличаване на цената на водата

Всяка година “Софийска вода” купува лекотоварни и теж-
котоварни автомобили, които се отчитат като инвестиции и
се калкулират в цената, а това не променя качеството на
услугата, съобщи още Николай Стойнев. За периода от 2008
до 2012 г. само една година не са закупени коли. През
миналата година са дадени над 1,35 млн. лв. без ДДС за
60 коли тип “баничарки” и 20 микробуса. Данните са изне-
сени от проверки на оглавяваната от Стойнев работна група
за дейността на фирмата концесионер “Софийска вода”.
Трябва да се установи дали покупките са целесъобразни и
затова тече проверка, заяви още Николай Стойнев.

трябва да наложи санкция на
“Софийска вода” заради не-
спазване на концесионния до-
говор, заяви вчера Николай
Стойнев, общински съветник от
ГЕРБ след бурното обсъждане

рата за разваляне на концеси-
ята, ще се стигне до плащане
на неустойки. За прекратяване
на договора заговори и самата
кметица Йорданка Фандъкова,
която допълни, че от три годи-
ни публично се е обявявала
срещу скоковете на цената на
водата. Въпреки това тя при-
зна, че на практика е чакала
няколко месеца, преди да пра-
ти писмо до ДКЕВР, с което се
обявява срещу новото искане
за увеличение на цената и го
е направила едва след пред-
ложение на червения съветник
Панайот Бончев.

Толкова миролюбие в тази
зала не съм чувал скоро, аз ли
имам слаба памет, изрази
учудване от внезапната смяна
на позицията на управляващи-
те  червеният съветник Росен

на доклада на колегите му от
БСП против искането за поре-
ден скок на цената на водата.

Стойнев цитира данни за
загуби на вода, за които отдав-
на алармират съветниците от
БСП. Според плана, заложен в
договора с дружеството, досе-
га загубите трябваше да нама-
леят с 20 на сто, вместо това
процентът е едва 2. Докато за
2007 г. се е губел 61% от ре-
сурса, през 2011 г. той е до-
стигнал 59%. Стойнев заяви
още, че в момента текат про-
верки от АДФИ за обществе-
ните поръчки, които са праве-
ни от “Софийска вода”. Според
него ГЕРБ винаги са имали
принципна позиция по пробле-
ма и ако не се спазва процеду-

От стр. 1
Отговорът на служителя на ЕVN

е бил, че не разполагат с “човеш-
ки ресурс, който да извърши
всички механични действия” по
новото включване, за което обаче
се плаща такса. Пенсионирани
полицаи, собственици на питейни
заведения, възрастни хора протес-
тираха пред гишетата в центъра
заради надписаните сметки и
твърдяха, че сумите в тях са

Малинов. Той припомни, че
преди няколко месеца от ГЕРБ
са отхвърлили предложението
на БСП за референдум, на кой-
то столичани да кажат дали
искат концесионера “Софийска

„БАНИЧАРКИ” И МИКРОБУСИ
ЗА 1,35 МЛН. ЛВ. ОТЧЕТЕНИ
КАТО ИНВЕСТИЦИЯ

вода”. Той алармира, че за по-
следните години е вдигната не
само цената на водата, но и
множество такси като за ваде-
не на скици например.

В крайна сметка докладът
на БСП, в който остро се ос-
порва желанието за поскъпва-
не на водата, бе приет едино-
душно от СОС.

Деси ВЕЛЕВА

Д ържавната комисия по
енергийно и водно ре-
гулиране (ДКЕВР)

Уволняват Иво Маринов,
туристическият бранш си го иска

кото отрасли, които се
развиват възходящо.

Според изчисленията
на Министерството на
икономиката, енергети-
ката и туризма (МИЕТ)
приблизително 12% от
брутния вътрешен про-
дукт (БВП) на България
се формира от приходите
от туризма.

От бранша веднага
реагираха на съобщени-
ята за оставката на Иво
Маринов, съобщи БНР.
Според председателя на
Българската хотелиерска

и ресторантьорска асоци-
ация Благой Рагин мо-
ментът за това е “крайно
неподходящ”.

“Сега започва москов-
ската борса - чакаме към
1,5 млн. туристи от двете
последни борси” (в Бер-
лин и Москва - б.р.), заяви
Рагин. Той каза още, че
представители на бранша
се събират на спешна
среща в Русе, за да ре-
шат какви действия ще
предприемат, като от ду-
мите му стана ясно, че не
са изключени и протести.

68 МЛН. ЛЕВА ИНВЕСТИРАЛИ
ПИВОВАРИТЕ ПРЕЗ 2012 ГОДИНА

По данни на браншовата организа-
ция местните бирени фабрики са про-
извели 5 242 000 хектолитра пиво, като
само за миналата година на пазара са
въведени нови 14 продукта. В страната
работят осем завода за производство
на бира, както и 3 самостоятелни пред-
приятия за производство на малц и още
2 към пивоварните компании. В систе-
мата работи и една фабрика за произ-
водство на хмелов гранулат и 2 бира-
рии - минипивоварни, които оперират
на територията на Варна и София.

В началото на новия сезон Съюзът
на пивоварите приобщава нови двама
членове. Това са най-новата пивовар-
на в страната “Бритос” и българското
дружество на най-големия производи-
тел на малц в Европа - “Малтери Суф-
ле”. Така консолидацията на бранша
под егидата на съюзната организация
достига до впечатляващите 99%.

Кокинов предложен за наказание
заради делото за износа на ток

ното разпределение на дела от град-
ския прокурор станаха известни след
среща на лидера на РЗС Яне Янев с
Цацаров. През последната седмица в
прокуратурата течеше вътрешна про-
верка, която да установи дали от Коки-
нов трябва да се потърси дисциплинар-
на отговорност.

Николай Кокинов

СТОТИЦИ В КЪРДЖАЛИ БЕЗ ТОК...

абсурдни и нереални. Стана ясно
обаче, че и началникът на офиса в
Кърджали Любомир Сираков
междувременно е излязъл в
отпуск.

В писмения си отговор Крум
Косев уточнява, че “ако клиент
има подадена жалба за фактурата
си, дружеството не пристъпва към
изключване, докато не приключи
проверката по случая и не се
изпрати отговор до клиента”.

СПОРЕД ДОКЛАД НА СИФ

България не харесва чуждите
туристи

На другия полюс са Исландия и Нова
Зеландия, които са двете най-топли към
туристите страни в света. Класацията за
“дружелюбност” е само един аспект от
доклада, представен в Давос. Доку-
ментът най-общо анализира конкурен-
тоспособността на туризма в отделните
страни. Тя се измерва с проучване на
редица фактори, включително на тури-
стическите инфраструктура и съоръже-
ния, устойчиво развитие и богати кул-
турни ресурси. Безопасността по пъти-
щата също има голяма роля.

На последно място по всички тези
показатели се нарежда Хаити, докато
Съединените щати оглавяват Америки-
те (общо 6-и в изследването). Сингапур
е 10-и, измествайки Австралия и Нова
Зеландия от лидерската позиция в Ази-
атско-Тихоокеанския регион.

ВВВВВ
кризисната 2012 г. пивоварите
са инвестирали у нас 68 млн. лв.
в покупката на дълготрайни ма-
териални активи за фабриките
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Икономика

тъй като това означава
следващото поколение
да бъде натоварено с
дългове. Това заяви вче-
ра икономистът от Уни-
верситета за национално
и световно стопанство
(УНСС) проф. Боян Ду-
ранкев пред “Фокус”.

“Следващото поколе-
ние ще наследи доста
голям дял на пенсионе-
рите и на социалносла-
бите, така че реално
няма да има кой да пла-
ща”, допълни проф. Ду-
ранкев. По думите му е
много вероятно дори с
малък кредит да се ока-
жем след това банкрути-
рала държава.

Тъй като България се
очертава като най-корум-

СПОРЕД ЕКСПЕРТИ

И малък кредит може да
доведе държавата до банкрут
Вече има сигнали за фискална криза,
предупреждава проф. Боян Дуранкев

ПРАВИТЕЛСТВОТО НА ГЕРБ
НЕ СВЪРШИ ОСНОВНИ НЕЩА
Много неща не бяха направени от предходното правителство, посочват
още от ЦИР. Сред тях са решаването на проблемите с административното
обслужване на бизнеса, проблемите с възстановяването на ДДС при
експорта, проблемите с подкрепата за технологичното развитие на фирми-
те, включително чрез еврофондовете и програма конкурентоспособност,
която не работеше както трябва. Това са съвсем конкретни въпроси,
които бизнесът винаги е поставял и някак си се приемаха с кимане и
одобрение като цяло, но без да се правят реални стъпки в тази посока.
Именно това може да бъде преодоляно от следващите правителства.
Според водещите експерти на ЦИР служебният кабинет не може да
направи нещо кой знае какво, но може да започне един по-сериозен
диалог с бизнеса. Да очертае вероятно нещата, които може да направи
веднага, евентуално в рамките на още това правителство, и други, които
да бъдат поставени сериозно на масата пред следващото редовно прави-
телство и парламент.

НЯМА ДА ИМА СЪЩЕСТВЕНИ МЕРКИ
ЗА ПОВИШАВАНЕ НА ДОХОДИТЕ
Прохаски каза още, че увеличението на пенсиите вече е заложено в съще-
ствуващия бюджет. Тук отново въпросът е да се изпълнят приходите, както
е според бюджета, за да се изпълнят и ангажиментите за повишаване на
пенсиите, приети в рамките на съществуващия бюджет. Не смятам, че
става дума за някакво извънредно увеличение на пенсиите над това, което
беше прието със сегашния бюджет. Едва ли би имало ресурс за такова
нещо. Предвид започването на годината със сериозен дефицит едва ли е
разумно да се правят такива стъпки. Не очаквам в рамките на служебния
кабинет да бъдат предприети някакви по-съществени мерки за повишаване
на доходите, извън тези, които са приети вече до този момент.

пираната страна в Евро-
пейския съюз, не е сигур-
но, че тези разходи, кои-
то ще се направят чрез
този кредит, ще отидат в
ръцете на най-нуждаещи-
те се, посочи икономистът.
Според него принципът
на Барон Мюнхаузен,
според който когато си

попаднал в блатото, тряб-
ва да се хванеш за коса-
та и сам да се изтеглиш,
ще трябва да се приложи
и в България. “Това е за-
дача на следващото пра-
вителство. Ако това пра-
вителство тегли междуна-
роден заем за България,
това означава, че то ти-

хомълком обявява, че
България е банкрутирала
страна”, каза още проф.
Дуранкев. Той заяви, че в
управлението на новото
служебно правителство
няма да има съществено
отклонение от политика-
та на ГЕРБ и не трябва да
се очакват чудеса от слу-
жебното правителство.

В България има ста-
билност на финансовите
институции, но вече
съществуват наченки на
фискална криза, така че
се очаква новият финан-
сов и новият икономиче-
ски министър да подска-
жат как да се преодолее
тази ситуация, каза още
икономистът.

Според икономиста Ге-
орги Прохаски, председа-
тел на Центъра за иконо-
мическо развитие (ЦИР)

няма заплаха пред валут-
ния борд, защото в мо-
мента финансовата ста-
билност е налице. Финан-
совата система и банки-
те работят нормално,
така че в средносрочен
план не се виждат сери-
озни проблеми, заяви
Прохаски пред БГНЕС.
Като проблем обаче и
той посочва риска от не-
правилно контролиране
на дефицита.

“Това, което би могло
да бъде обезпокоително,
е изпълнението на при-
етия от Народното събра-
ние бюджет, който ще се
изпълнява и от това слу-
жебно правителство. Тъй
като годината започна с
дефицити по изпълнени-
ето на бюджета, въпросът
е дали през следващите
месеци тези дефицити ще

бъдат намалени или поне
няма да растат”, обясня-
ва Прохаски.

Важна е приходната
част на бюджета. Това е
една от основните зада-
чи на финансовото мини-
стерство и на новия ми-
нистър Калин Христов.
Едно неизпълнение на
приходната част би озна-
чавало или съкращаване
на разходите, което би
било особено болезнено
в сегашната ситуация,
или да се вземат допъл-
нителни кредити, което
обаче веднага ще влоши
приетия размер на дефи-
цита, и то неизвестно с
колко. Това според Про-
хаски са основните пре-
пъникамъни пред следва-
щото правителство, що се
отнася до финансовата
стабилност.

В
земането на
кредит в мо-
мента е изклю-
чително риско-
во за България,

Един от “ба-
щите” на валут-
ния борд - про-
фесорът по ико-
номика Стив
Ханке, определи
като отличен из-
борът на новия
министър на фи-
нансите Калин
Христов. “Позна-
вам го от много
години и мисля,
че той е отличен
избор. Христов е
първокласен чо-
век. Той познава много добре
икономическата система на
България, експерт е по пробле-
мите на валутния борд, а
бордът е опората и сърцето на
цялата система”, казва Ханке
пред БНР.

“Всеки, който атакува валут-
ния борд, трябва да бъде вка-
ран в лудница. Това е абсолют-
но неразумна реакция срещу
стабилността. Кой иска да

Назначаването на служеб-
но правителство понижи заст-
раховката срещу фалит на
България (показателят CDS -
Credit Default Swaps) до 110 ба-
зисни пункта и така достигна
нивата от декември 2012 г.
През юни 2012 г. те бяха 380
пункта,

И при тези нива обаче CDS

Това, което потиска заетостта, не е финансо-
вата политика, а спадът в частните инвестиции -
от 2008-а всяка година те са отрицателни - както
чуждите, така и местните. Такова обяснения за
влошената икономическа ситуация в страната
даде пред bTV новият финансов министър Калин
Христов.

По отношение на “завещания” от кабинета
“Борисов” бюджет, Христов подчерта, че той на
100% осигурява необходимите средства за
очакваното увеличение на пенсиите от 1 април
с 9,5%. “Ако намерим други резерви и ако може
да се направи оптимизация на някои неща, може

Който атакува валутния
борд, е за лудницата

Стив Ханке:

върви към хаоса? Ако се отка-
жете от валутния борд, лихве-
ните проценти веднага ще ско-
чат, дефицитът ще се повиши,
правителствените разходи ще
излязат извън контрол, безра-
ботицата също ще се повиши.
На финансовия министър в
България би му било много
трудно да контролира бюдже-
та без валутен борд”, катего-
ричен е Стив Ханке.

Назначаването на правителство понижи
застраховката срещу фалит на България

КАЛИН ХРИСТОВ:
СПАДЪТ В ЧАСТНИТЕ ИНВЕСТИЦИИ
ПОТИСКА ЗАЕТОСТТА

остава малко над достигнатия
минимум от 90 пункта през
януари 2013 г., когато Бълга-
рия направи плащания по
външния дълг за близо 900
млн. евро, включително глав-
ница и лихви.

CDS отчита и премията по
застраховката срещу неплате-
жоспособност на даден изда-

тел на дългови книжа. В края
на 2012 г. показателят беше 98
базисни пункта.

По този показател България
остава в една група с балтий-
ските държави, Полша и Сло-
вакия, показват данни на Ми-
нистерството на финансите от
понеделник, се казва в съоб-
щението на МФ.

да се търсят и варианти за друго преразпреде-
ление на средства”, добави макроикономистът.

Той изтъкна, че нито политиката на крайна
финансова строгост, нито тази на голямо публич-
но харчене с цел стимулиране на икономиката са
правилни. Вярната политика била балансираната
- да се види кой дефицит не вреди на икономика-
та. “Единственият начин да забогатяваме е да
имаме икономически растеж - това става с инве-
стиции, основно в частния сектор, тоест с пред-
приемачество. Трябва да се изчистят нещата,
които пречат на предприемачите”, поясни Калин
Христов.

следприватизационен
контрол (АПСК), на която
беше възложена продаж-
бата, е била уведомена с

Прекратиха приватизацията на БФБ

риватизацията на
Българската фон-

писмо от Министерството
на финансите на 25 фев-
руари. Още в същия ден
изпълнителният съвет на
АПСК е прекратил дого-
вора с “Патриа Корпо-
рейт Файненс”. Компани-
ята трябваше да направи
маркетинговото проучва-
не на Българска фондова
борса - София АД и Цен-
трален депозитар АД и
да изготви анализите за
правното състояние, ин-

формационни меморан-
думи и приватизационни
оценки на 50.0542% от
капитала на БФБ-София
и на 43.07% от капитала
на Централен депозитар,
припомня Mediapool.

С решение от 7 март
Надзорният съвет на
АПСК е предложил на
изпълнителния директор
да предприеме действия
по прекратяване на при-
ватизационната процеду-

ра, съобщават от АПСК.
Не е посочено дали

причината е липса на
интерес или някаква
друга.

Сред кандидатите за
купувач на българската
борса бяха London Stock
Exchange, Deutsche
Boerse, виенската CCE
Stock Exchange Group и
NASDAQ-OMX. Правител-
ството на ГЕРБ обяви, че
критерият ще е качество-

то на купувача, а не кол-
ко пари предлага.

В последните три ме-
сеца цената за акция на
БФБ-София се повиши с
близо една четвърт - от
2.8 лв. до 3.47 лв. за ак-
ция, в очакване на при-
ватизацията. Вчера цена-
та отново е паднала на
около 2.8 лв. за акция.

Печалбата на БФБ-
София за 2012 г. е 608
хил. лв.

стерството на фи-
нансите е оттег-
лило продажбата
на дела си от
50%. Това е ста-
нало късно в сря-
да, съобщиха от
БФБ-София.

Агенцията за
приватизация иППППП

дова борса (БФБ) е пре-
кратена, след като Мини-
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Активисти и пчелари демонстрираха пред Европейския парламент с искане ЕС да забрани употребата на пчелна отрова и
други пестициди. През януари над 2,5 млн. души подписаха петиция, която бе предадена на Европейската комисия

След двуседмични разго-
вори гръцкото правителство
отложи сделката с кредито-
рите. Вчера представители-
те на тройката си тръгнаха
от Атина, без да е постигна-
то споразумение за спаси-
телния транш. Високопоста-
вените представители от Ев-
ропейската комисия, Евро-
пейската централна банка и
МВФ проведоха редовната
проверка на мерките за ико-
номии в Гърция.

Те настояваха за повече
уволнения в държавния сек-
тор и за вдигане на данъци-
те върху недвижимите имоти
- ход, който правителството
в Атина засега не иска да
предприема. За да избегне
фалит до края на март,
Гърция се нуждае от спаси-
телен транш в размер от 2,8

Еврокомисията ще продължи да наблюдава България и Румъния
чрез механизма за сътрудничество и проверка, заяви еврокомиса-
рят по разширяването на ЕС Щефан Фюле при дебата за бъдещето
на механизма, организиран в Европейския парламент в Страсбург.
През юли миналата година ЕК отчете, че някои от основните про-
пуски в наблюдаваните области - борбата с организираната
престъпност и корупцията - са преодолени и реши да изготви докла-
ди след по-дълъг от обичайния период от шест месеца, отбеляза
той. Фюле заяви, че докладите са средство за реформи, а много от
изразените от ЕК препоръки досега са насърчили предприетите от
София и Букурещ положителни стъпки през последните пет години.

В последвалите изказвания на български евродепутати Илияна
Йотова заяви, че механизмът не работи, защото няма ясни критерии.
“Има двойни стандарти - оценявате България и Румъния в момент,
в който Франция се тресе от скандала “Бетанкур”, в който прези-
дентът на Германия подава оставка заради корупция, а за днешната
ситуация в Испания - да не говорим. Този механизъм и инструмент
не работи, защото критериите за оценка не са ясно дефинирани от
страна на комисията. Защото всеки път комисията поставя нови кри-
терии, а оценките си противоречат с предишните”, подчерта Йотова.
“Превърнахте двете държави в прицел на евроскептиците, меха-
низмът е удобна патерица за тези, които не искат Шенген и Европа,
този механизъм е изчерпан”, смята Йотова.

Евродепутатът от ЕНП Моника Панайотова настоя за изготвянето
на стратегия за отпадане на механизма. Андрей Ковачев, също ев-
родепутат от ЕНП, посочи, че корупцията и организираната
престъпност не са запазена марка на двете поставени под наблю-
дение държави. По неговите думи зачестяват оценките, че меха-
низмът е проява на дискриминация. “Механизъм само за две държа-
ви е напълно неприемлив”, добави той.

ермания пренебрегна призивите на партнь-
орите си от еврозоната за по-големи иконо-
мически стимули, предлагайки планове за
намаляване на разходите и балансиране на
бюджета си. Германският финансов министър
Шойбле заяви, че бюджетът за 2014 г.,
включващ съкращения на разходите за над
5 млрд. евро, за да се свие общият им раз-
мер под 300 млрд. евро, е “силен сигнал към
Европа”, пише Financial Times.

Планът означава, че Германия ще постиг-
не балансиран бюджет през 2015 г. - година
по-рано от предвиденото според т. нар. дълго-
ва спирачка, разписана в конституцията на
страната.  Шойбле описва планираните бюд-
жетни разходи през 2014 г. като фискална
консолидация, подкрепяща растежа и целя-
ща да докаже на останалата част от еврозо-
ната, че устойчивият бюджет и растежът не
са взаимно изключващи се. Немския министър
на икономиката Филип Рьослер пък смята,
че светът може да завижда на германските
публични финанси.

Според германски официални лица бюд-
жетът е бил умишлено публикуван по-рано,
за да се видят цифрите преди започналата
вчера двудневна среща на върха на ЕС,
акцент в която са безработицата и ефекта
от икономиите.

Атина не се споразумя
с кредиторите
В края на месеца ще има нови преговори между Гърция
и тройката по нерешените въпроси

милиарда евро.
“Постигнат е голям на-

предък във всички области.
Тъй като има много въпроси
за решаване, някои техниче-
ски дискусии останаха отво-
рени”, каза пред журналис-
ти гръцкият министър на фи-
нансите Янис Стурнарас. Той
уточни, че те ще бъдат раз-
решени при завръщането на
мисията за тримесечния одит
в края на месеца или в на-
чалото на април.

“Близо сме до решение
във всички области”, добави
Янис Стурнарас. “Те ще се
върнат след няколко дни за
подновяване на дискусиите”.
Преговорите ще определят
дали Атина ще получи след-
ващия транш от 2,8 милиар-
да евро в края на март.

Гръцкият премиер Андо-

нис Самарас обаче беше
под натиск от коалиционни-
те си партньори, социалис-
тите и умерената левица, да
облекчи данъчното бреме на
фона на общественото недо-
волство от икономиите и
продължаващата рецесия.

Според условията на спа-
сителната сделка, приети
миналата година, Гърция
трябва да съкрати 25 000
служители в публичния сек-
тор през 2013 г. и общо 150
000 до края на 2015 година.
Гърция трябва също така да
ускори плановете за прива-
тизация и да рекапитализи-
ра четирите си основни бан-
ки. От своя страна гръцката
страна иска да понижи ДДС
върху ресторантьорската
дейност, смятайки, че нало-
женото увеличение до 23%

е контрапродуктивно в една
туристическа страна.

Гръцкият в. “Имерисия”
подчертава, че в края на ме-
сеца ще има нов кръг разго-
вори с тройката по ключовите
въпроси от технически харак-
тер, останали недоговорени,
като според изданието става
дума за исканите от кредито-
рите уволнения в държавния
сектор и за данъците върху
недвижимите имоти.

Въпреки оптимизма на
финансовия министър Янис
Стурнарас, че очакваният
пореден спасителен пакет ще
бъде уреден след дни, когато
тройката се завърне, в. “Вима”
определя непостигането на
споразумение с кредиторите
по очаквания транш от 2,8
млрд. евро като “студен душ”
за правителството.

Берлин продължава
със съкращенията

Г

ЕК ПРОДЪЛЖАВА
ДА НИ НАБЛЮДАВА
ЕК ПРОДЪЛЖАВА
ДА НИ НАБЛЮДАВА
ЕК ПРОДЪЛЖАВА
ДА НИ НАБЛЮДАВА

ЕК ПРОДЪЛЖАВА
ДА НИ НАБЛЮДАВА
ЕК ПРОДЪЛЖАВА
ДА НИ НАБЛЮДАВА

Обилните дъждове предизвикаха
свличане на земна маса в община

Порто Джудо на португалския остров
Терсейра. В източната и западната

част на Азорските острови е обявен
червен код заради прогнозите, че

силните дъждове ще продължат

Спад на заявленията
на безработни
американци

 Новите заявления за обез-
щетения при безработица спад-
наха за трета поредна седмица,
с което сигнализираха, че обста-
новката на проблемния амери-
кански пазар на труда продължа-
ва да се подобрява, сочат данни-
те на властите във Вашингтон.
Резултатите от миналата сед-
мица са най-ниските от 19 яну-
ари насам, когато заявленията
удариха рекордно дъното за по-
следните пет години.

Вероятно няма да
балсамират Чавес

Властите във Венецуела обя-
виха, че по всяка вероятност ще
се откажат от идеята почина-
лият наскоро президент Уго
Чавес да бъде балсамиран.
Изпълняващият временно прези-
дентските функции Николас Ма-
дуро първоначално обяви, че
Чавес ще бъде балсамиран и
поставен в мавзолей за вечни
времена. Според чуждестранни
специалисти балсамирането на
венецуелския лидер ще е твърде
сложно, тъй като е трябвало да
започне по-рано.

Жена с пет
трансплантации роди
здраво бебе

Американка с пет трансплан-
тирани органа родила здраво
бебе, съобщиха лекари от Маями,
като уточниха, че това е първи-
ят подобен случай в света. До-
сега в Европа съществува само
една жена, която станала майка
след две трансплантации. 26-го-
дишната Фатима Ал Ансари,
родом от Катар, родила чрез
цезарово сечение на 26 февруа-
ри. Майката и бебето са добре и
вече са у дома.

В Бахрейн са избухнали сблъсъци
между полицията и младежи,

протестиращи срещу навлизането на
военната операция на Персийския

залив в Бахрейн в третата си
година, която подкрепя опита на

Манама да потисне шиитския бунт,
съобщи АФП. Полицията е използвала

сълзотворен газ и звукови бомби, за
да разпръсне стотиците хора,
излезли на улиците в няколко

населени предимно с шиити села

Снимки БГНЕС
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Ася СТОЯНОВА

Новият папа, който бе из-
бран в сряда вечерта, е 76-го-
дишен аржентинец с италиан-
ско потекло. Това е не само
първият латиноамерикански
папа, но и първият йезуит в
историята на римокатолическа-
та църква. Хорхе Марио Берго-
льо, каквото е светското име на
папа Франциск, е номиниран
за архиепископ на Буенос Ай-
рес през 1992 г. от папа Йоан
Павел Втори. Още в първото си
обръщение към хората папа
Франциск показа завидно чув-
ство за хумор. Очаквахме избо-
ра на епископа на Рим, а той
идва от края на света, пошегу-
ва се с произхода си понте-
фикът и предизвика смях сред
събралата се многохилядна
тълпа. На площад Сан Пиетро
над 100 000 души от цял свят
очакваха резултатите от вота
на 115-те кардинали.

Запознати твърдят, че през
2005 г. по време на избора на
предишния папа Франциск е
молил през сълзи кардинали-
те да не бъде сред номинира-
ните. Днес, 12 години по-късно,
именно той е избран за глава
на римокатолическата църква.

Точно в 19.06 ч. от комина
на Сикстинската капела се по-
яви очакваният два дни бял дим,
което предизвести избора на
нов папа. Камбаните на катед-
ралите в цяла Италия зазвъня-
ха тържествено, а хората скан-
дираха “вива Папа!”. Под звуци-
те на химна на Ватикана кар-
динал Жан Луис Туран произ-
несе името на новоизбрания
папа, Франциск. При предста-
вянето си той благослови хора-
та и веднага след това свали
папския си шал, с което демон-
стрира близостта си до бого-
молците. Италианските медии
изтълкуваха жеста като проява

Латиноамериканец и
йезуит е новият папа
Франциск - аскет и близък до бедните

Интересни факти за папа Франциск са, че повече от 50
години той живее само с едната част на белия си дроб,
след операция след прекарана инфекция. Обича да
пътува с автобус.
Твърди, че осиновяването на деца от страна на хомосек-
суалистите е форма на дискриминация срещу децата, но
смята, че презервативите “може да се допуснат”, за да
се предотврати инфекция. През 2001 г. той измива и
целува краката на болни от СПИН пациенти в хоспис.
Като епископ на Буенос Айрес Хорхе Берголио има
репутацията на “немедиен” духовник и истински пример
за скромност. Той живее в обикновена скромна квартира,
вместо в епископската резиденция. Сам пазарува в
супермаркета и често си готви сам. Обича разходките из
родния си град.

на скромност и примирение.
Наблюдателите придават

голямо значение на избраното
от новия папа име, изхождайки
от латинската максима “nomen
est omen”, което означава, че
“името е знак”. Интересно е, че
преди кардинал Берголио нито
един папа не е избирал името
Свети Франциск от Асизи, ре-
форматор от ХIII век, живял в
бедност и проповядвал сред
своите последователи: “пропо-
вядвайте благовестието вина-
ги, ако е необходимо използ-
вайте думи”. Свети Франциск
от Асизи, основател на Фран-
цисканския орден, е покрови-
тел на животните, търговци и
екологията. Експертът по Вати-
кана Джон Алън заяви, че име-
то Франциск е било “най-шо-
киращият избор” за името на
новия папа, защото фигура като
Свети Франциск изглежда “не-
повторима”. “Новият папа из-
праща сигнал, че нещата няма
да са такива, както досега “,
каза той пред Си Ен Ен. Спо-
ред базирания в САЩ
“Нешънъл католик рипортър”,
името може да е в чест на Св.
Франциск Ксавие. Испански
йезуитски свещеник от ХVI век,
“известен с усилията си да
покръства, особено в Азия”.

Папа Франциск е много оби-
чан сред аржентинците заради
помощта, която оказва най-вече
в бедните квартали, където по
негова инициатива са построе-
ни училища и детски центрове.
При визитите си в Рим новият
папа многократно е отказвал
предоставения му правителст-
вен автомобил и винаги е из-
ползвал метрото и градския
транспорт, разказват запозна-
ти. Не е приемал и предлагани-
те му постове в римската
църква, мотивирайки се, че хо-
рата в Буенос Айрес имат пове-
че нужда от неговото присъ-
ствие там. Франциск често е
отслужвал литургии в базили-
ката Сан Лоренцо в Рим.

Папа Франциск изненадва-
що се отклони от строгите пра-
вила на римокатолическата
църква и смирен с наведена
глава помоли поклонниците на
площада да отправят мълчали-
ва молитва за него. Той поясни,
че това ще помогне за неговата
първа благословия като папа.

Франциск е роден на 17
декември 1936 година в Буе-
нос Айрес в семейство на ита-
лиански имигрант. Прадядо му
е роден в Асти, област Пиемон-
те, а баща му е бил железни-
чар. Завършва химически тех-

никум, през 1963 се дипломи-
ра със специалност “Филосо-
фия”, а през 1970 г. завършва
теология. Живял е няколко го-
дини в Чили. Известен със
скромността си, когато става
кардинал през 2001 г., Фран-
циск моли свещениците да

съберат парите, приготвени за
тържествата в Рим по този по-
вод и да ги дарят на бедните.

Литургията по интронизаци-
ята на папа Франциск ще бъде
на 19 март - тържеството на
Свети Йосиф, съобщиха от Ва-
тикана.

При първото си обръщение към хилядите вярващи на площад
“Свети Петър” 266-ият глава на Римокатолическата църква

благослови всички и се помоли, като смирено поиска и
хората да се помолят за него

Неплатените сметки от 2012 г.
и 2013 г. не трябва да замърсяват
бюджета за следващата година с
незаконен дълг, заяви Европей-
ският парламент в резолюция, ци-
тирана от пресслужбата на инсти-
туцията. Евродепутатите настояват,
че законно представените сметки
от миналата и тази години трябва
да бъдат уредени възможно най-
скоро.

Неплатените сметки се натру-
паха през последните няколко го-
дини, след като държавите-член-
ки отказаха да осигурят до-
статъчно средства за покриване
както на текущите, така и на не-
платените сметки от минали пери-
оди. Това създаде порочен кръг, в
който неплатени сметки се
прехвърлят за следващи години.

Великобритания и Франция ще въоръжат
сирийските бунтовници, дори и намеренията
им да не бъдат подкрепени от всички членки
на Европейския съюз, съобщи френският
външен министър Лоран Фабиюс, цитиран
от АФП. Париж и Лондон ще призоват за
преместване на датата на предстоящата
европейска среща относно сирийското оръ-
жейно ембарго, обяви Фабиюс. Ще помолим
“европейците да вдигнат ембаргото, за да
имат бойците от съпротивата възможността
да се защитават”, коментира Фабиюс пред
радио Франс инфо.

Конфликтът в Сирия продължава вече
близо година, макар че бе осъждан некол-
кократно от международната общност. От
началото му загинаха над 70 хил. души -
както привърженици на президента Башар
Асад, така и членове на опозицията.

Специалните служби в
цял свят имат възможността
от години да подслушват
разговори по Skype и дори
да локализират мястото, от
които даден потребител из-
ползва приложението, благо-
дарение на специална тех-
нология, предоставена от
компанията “Майкрософт”
още през 2011 г. Това става
ясно от публикация на рус-

рекордна нетна печалба от 21,7 млрд. евро
през миналата година, което е повишение от
близо 41% спрямо година по-рано. Сега кон-
цернът разширява дейността си и дори очак-
ва растеж на оперативната печалба. “През
идните години ще построим най-малко 10
нови фабрики. 7 от тях ще се намират в Ки-
тай”, обяви изпълнителният директор на фир-
мата Мартин Винтеркорн.

Очаква се след 2016 г. “Фолксваген” да
пуска на пазара по 300 хил. коли годишно от
въпросните китайски съоръжения и така ще
се възползва от най-бързо развиващия се
автомобилен пазар на планетата. Винтер-
корн е уверен в светлото бъдеще на компа-
нията и прогнозира растеж на оперативната
печалба през 2014-а.

Южнокорейските власти забраниха носе-
нето на минижуп и други видове “непристойни
одежди” чрез специално постановление, кое-
то бе прието на заседанието на правителство-
то под председателството на президентката
Пак Гън Хе. За нарушителите на забраната се
предвижда глоба в размер на 50 хил. вона
(около 45 долара).

Законът, влизащ в сила на 22 март, предиз-
вика гнева на милиони южнокорейци. По тяхно
мнение забраната връща страната в 70-те го-
дини, когато президент беше Пак Чон Хи, чи-
ято дъщеря е настоящ държавен глава.

ПАРИЖ И ЛОНДОН
ВЪОРЪЖАВАТ
СИРИЙСКАТА
ОПОЗИЦИЯ

ЕП: Да спре порочният кръг
с неплатените сметки

„ФОЛКСВАГЕН”
ОТВАРЯ 7 ЗАВОДА
В КИТАЙ

Тъй като годишните бюджети не
включват средства за плащане на
стари сметки, с всяка изминала го-
дина дългът става все по-голям. До
края на 2012 г. нивото на не-
изпълнени поети задължения е
достигнало безпрецедентните
217,3 млрд. евро и съществува
риск за по-нататъшно нарастване
и през тази година.

Евродепутатите настояват Ев-
рокомисията да представи проект
за изменение на бюджета за по-
криване на сметките най-късно до
края на този месец. За да се пре-
дотвратят шокиращите сметки в
края на годината, евродепутатите
предлагат Брюксел да докладва
ежемесечно пред ЕП и съвета за
напредъка с плащанията от голе-
мите фондове към всяка страна.

Спецслужбите
подслушват Skype
от години

кия ежедневник “Ведомости”,
посветена на сигурността на
информацията в интернет.

Пред изданието водещи
експерти в областта на ки-
берсигурността в Русия раз-
казват, че когато “Майкро-
софт” закупува Skype през
2011 г., компютърният гигант
е снабдил определени кли-
енти със софтуер за “закон-
но” подслушване.

АААААА
втомобилният концерн “Фолксваген”
планира да отвори 10 нови завода,
седем от които ще бъдат в Китай,
съобщи АФП. Компанията реализира

Южна Корея забрани
минижупите
Южна Корея забрани
минижупите
Южна Корея забрани
минижупите
Южна Корея забрани
минижупите
Южна Корея забрани
минижупите
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Свят

и Цзинпин беше
утвърден за предсе-
дател на Китайска-
та народна републи-
ка от общокитайско-
то събрание на на-

вереността на рус-
кия бизнес в собст-
вените му перспек-
тиви се увеличи,
съобщи Росстат.
Вярно е обаче, че

По континенти Азия е похарчила
повече военни средства от Европа за
първи път през 2012 г. според Междуна-
родния институт за стратегически из-
следвания, предаде Ройтерс. Според
института това се дължи на китайския
възход в областта на военната отбрана
и свиването на европейските икономи-
ки. Между 2011 и 2012 г. военните раз-
ходи на Китай реално са се увеличили
с 8,3%, докато в цяла Азия е регистри-
рано увеличение от 4,94% за миналата
година.

В същото време номиналните воен-
ни разходи сред европейските членове
на НАТО са се свили до нивата от 2006
г. заради бюджетни съкращения според
доклада “Военен баланс 2013” на ин-
ститута. В доклада се отбелязва, че САЩ
продължават да доминират в изразход-
ваните средства за военни нужди - 45,3%
от световните военни разходи.

е представител на т. нар. пето
поколение китайски ръководи-
тели, на които им предстои да
управляват Китай през следва-
щите 10 година.

По неговите думи най-нале-
жащите проблеми за разреша-
ване в Китай са корупцията, фор-
мализмът и бюрокрацията в пар-
тията. “За да се справим с тези
проблеми, трябва преди всичко
да имаме достойно поведение”,
отбелязва в чисто конфуциански
стил китайският лидер.

Си Цзинпин, чието семейст-
во е било репресирано по вре-
мето, когато е бил младеж, из-
повядва налагането на строга
дисциплина и поддържане на
по-тесни връзки с народа.

Китайският парламент
утвърди за нов заместник-пред-
седател на Китай (вицепрези-
дент) 62-годишния Ли Юанчао.
Той е бивш учител. Става член
на комунистическата партия
през 1978 г. и постепенно из-
раства в партийната йерархия
до шеф на организационния
отдел на Централния комитет.

Мнозина наблюдатели смя-

В Китай завърши процесът по
предаване на управлението на
страната на новото, пето
поколение ръководители

Си Цзинпин получи цялата власт

Си Цзинпин (вдясно) поема лидерството на Китай от Ху Цзинтао

Световната здравна организация
публикува доклад, в който изразява се-
риозно безпокойство от недостатъчни-
те усилия на държавите за подобрява-
не на сигурността по пътищата. В до-
клада се подчертава, че едва 28 стра-
ни (със 7% от световното население)
имат адекватна законодателна уредба
в борбата с пътнотранспортните произ-
шествия, жертви на които всяка година
стават повече от 1
милион души. Тези
инциденти заемат
8-о място в списъка
с причини за смърт
в света, но при
възрастовата група
15-29 години те са
на първо място.

В публикувания в
Женева доклад на
организацията се
споменават 5 основ-
ни рискови фактора
за ПТП: шофиране в

СЗО ОБЕЗСПОКОЕНА ЗА
СИГУРНОСТТА ПО ПЪТИЩАТА

Азиатските страни постоянно уве-
личават военните си разходи, използ-
вайки гъвкавия икономически растеж
за подобряване на армиите на фона
на усложняващата се обстановка в
региона. “Китай сега е втората държа-
ва, която отделя най-много военни
средства в света”, отбелязват от инсти-
тута, като допълват, че ако продължи
икономическият растеж на страната, тя
може да се изравни със САЩ между
2025 и 2028 г.

Северна Корея, която проведе трети
ядрен опит миналия месец, продължава
да подобрява военния си потенциал.
Според доклада страната има запаси с
плутон за 4 до 12 ядрени оръжия, също
така програма за обогатяване на уран,
която може да помогне за още 1 или 2
оръжия за масово унищожение. Север-
на Корея притежава и балистични раке-
ти с малък и среден обсег на действие.

пияно състояние, високи скорости, лип-
са на каски при мотоциклетистите, не-
ползване на предпазни колани и липса
на приспособления за безопасност на
децата. В документа се казва, че в 59
страни (с 39% от световното население)
скоростта на движение в населени мес-
та е намалена на 50 км/ч., в 89 държави
(69% от цялото население на планета-
та) има закон за носене на каски от мо-

т о ц и к л е т и с т и т е ,
111 страни (66% от
световното населе-
ние) имат ком-
плексно законода-
телство за ползва-
не на предпазни
колани в автомоби-
лите и 96 страни
(32% от световното
население) имат
закони за ползване
на приспособления
за безопасност на
децата.

Да доживеем до пролетта
Много скоро руската промишленост ще тръгне нагоре

Роман МАРКЕЛОВ дексът на предприемаческа-
та увереност е останал отри-
цателен само при енергети-
ците, на ниво минус 13 про-
цента. За сметка на това той е
нараснал при добиващите по-
лезни изкопаеми: от минус 6
до плюс 1 процент. А пред-
приятията, занимаващи се с
обработка, са стигнали до
нула от минус пет процента.

На фона на падналия в на-
чалото на годината индекс на
промишленото производство
оптимизмът на ръководството
на предприятията може да се
строи странен. “Това обаче е
напълно нормална ситуация,
вярно е обаче, че рядко се
среща”, коментира дирек-
торът на Центъра за конюнк-
турни изследвания във Висша-
та школа по икономика Геор-
гий Остапкович. Индексът на
деловата активност характе-
ризира именно деловия кли-
мат в предприятието, и той по
никакъв начин не е свързан с

обемите на производството,
уточни експертът.

Излиза, че като цяло инду-
стрията сега се чувства нор-
мално. “През януари 2012 г.
имаше високи показатели на
индекса на производството
благодарение на базата още
от 2011 г.”, каза Остапкович.
Освен това, добави той, първи-
те два месеца на годината не
са показателни заради обек-
тивни причини: почти полови-
ната от януари са празници, а
февруари е най-краткият ме-
сец в годината. “Затова ще е
много по-лошо, ако спад в
производството бъде регист-
риран през следващите два-
три месеца. Явни признаци на
рецесия обаче не се забеляз-
ват”, уточни Остапкович.

Според оценката на Рос-
стат сред факторите, задържа-
щи според ръководителите
ръста на производството, са
високо ниво на данъчно обла-
гане, неопределеност на ико-
номическата ситуация, недо-
стиг на финансови средства, в
обработващите производства -
недостатъчно търсене на про-
дукцията на предприятията на
вътрешния пазар. Сериозно се

усеща и намаленото търсене
на международните пазари.

Ако говорим само за обра-
ботващата промишленост, то
далеч по-голямо намаление на
индекса на предприемаческа-
та сигурност Росстат е регист-
рирал в повечето страни в Ев-
ропа. Положително значение
на индекса за януари се отбе-
лязва само в Русия и Дания -
0,1 и 3,4 процента съответно.
Рекордьор по неувереност е
обработващата индустрия на
Люксембург - спад с 42,4 про-
цента през януари.

Виновникът за такива ци-
фри е само един - и това е ту
затихващата, ту отново раз-
гарящата се дългова криза в
еврозоната. И, между друго-
то, би било грешка да се
мисли, че това е проблем
само на Стария свят. “Руска-
та добивна индустрия работи
на предела на търсенето.
Ние бихме могли да увели-
чим показателите за добив
на суровини, но няма как да
го направим заради кризата
в Европа. Казано по-простич-
ко - няма купувачи за суро-
вините”, обясни Остапкович.

При това общата непред-

сказуемост на външната ко-
нюнктура, липсата на ярко
изразени позитивни макро-
икономически фактори за
ръст могат да изиграят лоша
шега и с руската индустрия.
Затова, смята Остапкович, за
повишаването на деловата
активност на руските произ-
водители трябва да се погри-
жим още сега. “Например да
понижим лихвата при рефи-
нансирането на търговските
банки от страна на Централ-
ната банка. Дори малкото й
понижаване би могло да даде
психологически сигнал на
търговските банки да нама-
лят лихвите по кредитите, а
самият реален сектор би
възприел това като мотива-
ция за увеличаване на свои-
те финансови средства за
сметка на по-достъпни кре-
дитни ресурси и съответно за
разширяване на производст-
вото”,  отбеляза експертът
пред “Российская газета”.

В резултат почти със сигур-
ност този механизъм ще по-
могне за подобряването на
деловия климат в предприя-
тията и в отрасъла като цяло,
убеден е Остапкович.

У
индексът на промишленото
производство, се казва в по-
раншен отчет на ведомство-
то, обратното - в сравнение с
януари 2012-а е намалял с 0,8
процента. Анкетираните от
“Российская газета” експерти
са убедени, че възходът на
индустрията предстои, и пред-
лагат да бъдем търпеливи до
пролетта.

Росстат е изследвал състо-
янието на деловата активност
в 4,6 хиляди организации, за-
нимаващи се с добив на по-
лезни изкопаеми, обработка-
та им, а също така с произ-
водство на електроенергия,
газ и вода. По данни на ве-
домството през февруари ин-

Азия изпревари Европа
по военни разходи
Азия изпревари Европа
по военни разходи
Азия изпревари Европа
по военни разходи
Азия изпревари Европа
по военни разходи
Азия изпревари Европа
по военни разходи

С
родните представители. По този
начин завърши процесът по
предаване на властта на ново-
то пето поколение китайски
ръководители, предадоха ин-
формационните агенции.

Си Цзинпин оглави също
висшия военен орган на стра-
ната - Централния военен съвет
на Китай.

Преди това през ноември
2012 г. той беше избран за ге-
нерален секретар на Централ-
ния комитет на Китайската ко-
мунистическа партия. Така Си
Цзинпин съсредоточи в ръцете
си висшата партийна, държав-
на и военна власт.

59-годишният Си пое лидер-
ството на най-многолюдната
страна в света от Ху Цзинтао,
заемал четири ръководни поста,
като по този начин Ху държеше
в ръцете си партийното, държав-
ното и военното ръководство. Си

тат, че назначаването му на
поста зам.-председател е нещо
като компенсация за това, че

той не влезе в могъщия 7-чле-
нен постоянен комитет на По-
литбюро на ЦК на ККП.  Очаква

се това да стане на следващия
конгрес на партията през 2017
г., посочва ДПА.

Снимка БГНЕС
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Интервю

Интервю на
Велиана ХРИСТОВА

Проф. Андрей Пантев:

Мъдростта на един политик
е да знае кога да спре
Лобизмът в този парламент
беше невидим, но очевиден, казва
известният историк и депутат
от левицата в 41-ото НС

АНДРЕЙ ПАНТЕВ е роден през 1939 г. в с. Раковица,
Видинско. Завършва история в СУ, доктор на историчес-
ките науки. Работил е в Института по история при БАН,
от 1975 г. преподава в СУ, където е професор. Специа-
лизирал и преподавал в Англия и САЩ. Чел е лекции
във ВТУ, ЮЗУ, ПлУ, НХА, УНСС. Специалист е по нова
история на България и по история на международните
отношения ХIХ-ХХ в. Автор е на стотици публикации и
на около 40 книги. Депутат в 39-ото, 40-ото и 41-ото НС
от гражданската квота на Коалиция за България.

 Професоре, току що
завърши работата на 41-
ото Народно събрание. Ти си
знакова фигура за парламен-
тарната група на левицата,
но вече заяви, че оттук на-
татък се отказваш от поли-
тиката. Защо?

- Първо, не правя демонст-
ративно интегрално заявле-
ние, нито пък това е нещо като
укор към една общност, към
която принадлежах почти 12
години. Така че, не става дума
за кефа и каприза на прима-
балерина, а за човек, който
смята, че е добре да се оттег-
ли. Друг въпрос е, че не съм и
канен, а нали знаеш, че за да
се откажеш, трябва да си по-
канен.

 Но ти си решил да се
откажеш. Следваш примера
на Валери Петров, който
навремето заяви: “Парла-
ментът не е място за един
поет”?

- Пак казвам: за да се от-
кажеш, трябва да са те пока-
нили. Ще бъде иначе много
некрасиво, ако чакам до по-
следния момент някой да
каже: ей, този може да изкара
още 4 години. Това просто не
съм аз.

 Добре, когато хора на
мисълта, на разума, на кон-
сенсуса, на интелекта напу-
скат политиката, какво оз-
начава това?

- Това означава, че инте-
лектът е пречка в политиката.
Това означава, че ако днес се
откажеш от парламента, утре
няма да започнеш да плюеш
тези, които са те пратили в
него. Така че аз оставам лоя-
лен привърженик на БСП, без
да членувам в нея, и
привърженик на всичко, кое-
то беше предприето от тази
партия, с малки изключения
като въпросите за НАТО, вой-
ната и американските бази.

 Как оценяваш облика и
приключването на този пар-
ламент? Как работи той с
това мнозинство на ГЕРБ и
каква характеристика му
придаде то?

- Не може да се подведе
една предишна неколкого-
дишна дейност само към не-
гативни показатели. Но, от
друга страна, не може да се

каже, че този комплексен крах
на парламента не е преди
всичко провал на тези, които
доминираха в него.

 Каква беше, така да се
каже, философията на тях-
ното поведение в парламен-
та?

- Философията на тяхното
поведение и духът на провеж-
даните законодателни актове
беше колкото се може да се
мисли повече за богатите, от-
колкото за бедните и средно
заможните хора.

 Обаче чухме в послед-
ното изявление на Красимир
Велчев, че ГЕРБ направили
всичко възможно в законите
да няма лобизъм, което беше
посрещнато естествено със
саркастичен смях и в парла-
мента, и от хората навън.
Какво ще кажеш за лобизма
в този парламент?

- Лобизмът беше невидим,
но очевиден, и самият смях
при тази реплика свидетелст-
ва сам по себе си за съдържа-
нието на казаното от Краси-
мир Велчев.

 А ГЕРБ се опита да
прави и друго внушение, най-
общо: “Ние предлагахме кон-
сенсус, опозицията не се
съгласяваше и хората изля-
зоха на улицата”. Това е
обръщане на нещата с гла-
вата надолу.

- Това е комична и дори
бих казал йезуитска инверсия,
обръщане - бумерангът се
завръща към онзи, който го е
изпратил. Никой между нас не
злорадства, че в момента има
парламентарна политическа и
морална криза. Никой не е
искал да се чупят глави. Така
че, ако някой започва да
прехвърля вината от болната
към здравата глава, това сви-
детелства за неговата идейна
и ситуационна безпомощност.

 Според теб защо хора-
та излязоха на улицата?
Толкова масови протести в
цялата страна не помним в
България - по 50 хиляди души
в един град да излизат на
протест.

- За мен това беше стран-
на изненада, защото този ос-
нователен гняв можеше да се
появи само два месеца по-
късно, но вероятно чашата е
преляла, както обикновено се
случва. Така започват велики-
те революционни събития по
света. Примерно във Франция
революцията започва от дре-
хите на Мария Антоанета и

цената на хляба, не започва
със загубени войни и край на
авторитарно управление. Така
или иначе, в момента сме сви-
детели на един продължаващ
и постоянен обществен натиск.
Друг е въпросът, че може би
ситуацията се използва от ня-
кои от олигарсите, които каз-
ват: можем да платим и да
свалим всяко правителство,
което искаме. Това е тревож-
но. Аз на тези протести не чух
ни един укор към някого лич-
но, освен към ТИМ като ко-
лективен олигархичен дразни-
тел. В крайна сметка никой не
каза да речем: “Този Пантев е
корумпиран”, но аз си тръгвам,
а другите остават.

 Според теб има ли ня-
каква намеса, след като за-
почнаха протестите, за на-
сочването им в непродук-
тивна политическа посока -
искане за нова конституция,
без да е четена сегашната
и без да знаят, че всичко
това, което го искат, го има
в нея; ново Велико народно
събрание?

- Не, аз по-скоро виждам,
че - как да кажа - хората
търсят причина вън от себе
си за нашето състояние.

Това, че в Англия няма кон-
ституция изобщо, а има кон-
ституционни закони, не озна-
чава, че Англия не се управ-
лява прилично, без да е и
там блестящо положението.
Хората винаги търсят причи-
ната за своите беди вън от
себе си. Великото народно
събрание няма да се състои
от “велики” депутати, макар
че формално желанието е да
бъдат такива. Новата консти-
туция няма да ни направи по-
добри и по-порядъчни. Така
че тук става дума за една
безпомощност, която се из-
лива в някакви други изме-
рения. Както е тръгнало,
може би в един прекрасен
ден трябва да протестираме,
че не ни разбира тъщата или
пък че съседът прекалено
силно крещи в съседния
апартамент? Не такива инсти-
туционни решения ще опра-
вят нашето окаяно състояние,
а хората, които трябва да
отидат в институциите. Има-
ме нужда от хора, които имат
способността да направят
нещо конкретно. Отрицание-
то не е донесло нищо добро
на света. Защото едно е да
псуваш, друго е да критику-

ваш, трето е да можеш да
направиш нещо по-добро.

 Има ли вероятност да
се случи нещо, от което мно-
зина се опасяват - да настъ-
пи една доста по-продължи-
телна парламентарна и по-
литическа криза, след избо-
рите да не може да се на-
прави правителство, да има
серия от избори и т.н.?

- Без да се правя на про-
рок, точно от това е най-голя-
мата ми тревога. Защото е
много важно да не стане пак
това, което сме виждали и до-
сега - винаги следващите пар-
ламенти се оказват по-импо-
тентни, отколкото предишни-
те.

 Оттук нататък на как-
во смяташ да посветиш себе
си?

- Ще гледам телевизора -
да видя радостта и успехите
на хората, които почитам или
пък дори обичам. Няма да пра-
вя драма от моето бездейст-
вие. Идват такива времена и
мъдростта на един политик,
спортист, дори учен е в това
да знае кога да спре.

 Излизането ти от пар-
ламента, надявам се, не оз-
начава излизане от граждан-
ската позиция?

- Тук ще ти припомня Ле-
нин, който казва, че колкото и
да не държиш на политиката,
тя се намесва в твоето всекид-
невие, и то не само с цената
на тока и олиото. Така че, не
можеш да бъдеш безразличен
кой те следва и какво ще бъде
времето на хората, които ид-
ват след теб. Останалото е
чист битов егоизъм.

 Имам предвид, че граж-
данската позиция на един
мислител и учен е тъкмо
фактът, който е бил пред-
поставката да станеш по-
литик. Логично е да остане
и като следствие от поли-
тическото ти битие.

- Виж сега, гражданска
позиция не може да бъде осъ-
ществена без отношение към
политиката. Когато ти си из-
лязъл на улицата, ти не про-
тестираш срещу футболен ре-
зултат, а протестираш против
политика. Искаш или не, ти
ставаш автоматично политик.
Но ще бъде много красиво,
ако повечето от тези хора,
които основателно се гневя-
ха в протестите, да кажат аз
не искам това и отстоявам
онова. Смея да напомня, че
аз станах депутат на 63 годи-
ни, така че дотогава каквото
съм направил - направил,
каквото написал - написал.
Не можеш да си лекар на-
пример, на 30 години да ста-
неш депутат и да твърдиш, че
си лекар. Преди да влезеш в
политиката, трябва да пока-
жеш и да докажеш, че мо-
жеш нещо друго и че си спо-
собен за нещо друго.

Мая Манолова:

Срещу себе си имахме глухоням
опонент
Интервю на Веселка ВЕНКОВА

 Как оценявате 41-ото НС, г-
жо Манолова?

- Този беше най-слабият парла-
мент, но не защото опозицията
беше слаба, а защото срещу себе
си имахме опонент, който през по-
голямата част от времето се държе-
ше като глухоням. Опитите да се
чуят аргументи и да се приемат
смислени решения си останаха

напразни. Насреща си имахме сте-
на от мълчание, която се разчупва-
ше само с обидни махленски закач-
ки, обидни за висотата на тази сгра-
да. Българите заслужават един по-
добър парламент и аз смятам, че
следващият състав на Народното
събрание ще бъде, и заради проте-
стите от хората на улицата, класи
над 41-ото НС.

 С какво добро ще запомните
това Народно събрание?

- По важното е дали гражданите
ще го запомнят с нещо добро, за-
щото ние не сме тук на собствено
основание. Не сме за да се изявя-
ваме като политици или като шоуз-
везди, както се случи през послед-

ните години. Ние сме изпратени тук
да свършим определена работа, да
защитаваме интересите на хората.

 Доволна ли сте от собстве-
ната си работа като народен
представител?

- Вложих цялата си сила, енер-
гия и ентусиазъм, за да защитавам
тези, които са ме избрали. Може на
моменти да съм изглеждала прека-
лено остра и рязка, но хората за-
служаваха да бъдат възмездени
срещу всичко, което им се изсипа
върху главите от управлението на
ГЕРБ. Те трябваше по някакъв на-
чин да бъдат реабилитирани за
това, че са мачкани и ние се опит-
вахме това да правим.
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Датата

НАТАЛИЯ
ГЕРГОВА

Механични
действия

Звънец
на безумието

ИНА
МИХАЙЛОВА

СВЕТОВЕН ДЕН ЗА ЗАЩИТА НА ПОТРЕБИ-
ТЕЛИТЕ. За първи път

е отбелязан на 15 март
1983 г. и оттогава става
важна дата за потреби-
телските организации в
цял свят. Две години по-
късно, на 9 април 1985 г.,
Общото събрание на ООН
одобрява идеята той да
стане Световен ден за
защита на потребителите. В България се отбеляз-
ва от 1991 г. Датата е определена и в памет на
американския президент Джон Ф. Кенеди, който
на 15 март 1963 г. обявява пред Сената идеята за
Закон за защита на потребителите. Кенеди по-
сочва “четирите основни права на потребителя”:
правото на безопасност; правото на информация;
правото на избор; правото да бъдеш чут. Впос-
ледствие са добавени още четири: правото да
бъдат задоволени основните потребности; право-
то на обезщетение; правото на образование; пра-
вото на здравословна околна среда. Тези осем
права са залегнали в Правилата за защита на
потребителите, приети от ООН.

МЕЖДУНАРОДЕН ДЕН СРЕЩУ ПОЛИЦЕЙ-
СКАТА БРУТАЛНОСТ.

За пръв път денят е отбе-
лязан през 1997 г. като
инициативата е на хора,
пострадали от полицейско
насилие в Монреал, Кана-
да, и Швейцария. Денят се
свързва с предполагаем
инцидент, при който две
деца - на възраст между 11 и 12 години, са били
бити до смърт от швейцарската полиция.

44 Г. ПР.Н.Е. - УБИТ Е ГАЙ ЮЛИЙ ЦЕЗАР (Р.
100 Г. ПР.Н.Е.). Римски вое-

нен и политически лидер, един
от най-влиятелните мъже в све-
товната история. Изиграва важ-
на роля за трансформацията на
Римската република в Римска
империя. Про-възгласен е за
пожизнен диктатор и централи-
зира целия административен
апарат. Това е повод за заговор и убийство-
то му по време на заседание на Сената.

1892 - В САЩ Е ПАТЕНТОВАН ЕСКАЛАТО-
РЪТ. Патентът е даден на

американския инженер Джеси
Рино. Твърди се обаче, че през
1859 г. американското патентно
ведомство е издало патент на
никому неизвестния Натан
Амес за безкрайна стълба-ес-
калатор във формата на
триъгълник. Авторът на това изо-
бретение е обезпечил едновременното спуска-
не и издигане на пасажерите в едно устройство.

1916 - 12 000 ВОЙНИЦИ ПРЕСЛЕДВАТ ПАН-
ЧО ВИЛЯ, МЕКСИКАН-
СКИ РЕВОЛЮЦИОНЕР.

По заповед на президента
Удроу Уилсън армията мина-
ва отвъд границата между
САЩ и Мексико в желанието
си да залови Хосе Доротео
Аранго Арамула (Панчо
Виля). Водач на Мексикан-
ската революция, почитан
като национален герой. Него-
вата тактика служи за модел на по-късни рево-
люционни и партизански движения през ХХ в.

1998 - УМИРА БЕНДЖАМИН СПОК, АМЕРИ-
КАНСКИ ПЕДИАТЪР (Р. 1903 Г.). Известен

като доктор Спок. Неговата
книга “Грижи за бебето и
детето”, публикувана през
1946 г., е сред най-големите
бестселъри за всички време-
на. Революционното му посла-
ние към майките е “Ти знаеш
повече, отколкото си мислиш, че знаеш”. Идеи-
те му относно грижите за детето са повлияли
поредица от поколения родители и са ги накара-
ли да бъдат по-гъвкави и нежни с децата си и да
се отнасят с тях като с личности.

2001 - БЪЛГАРИЯ Е ИЗВАДЕНА ОТ ШЕН-
ГЕНСКИЯ ВИЗОВ СПИСЪК. Решението е

взето на 1 декември 2000 г.
на заседание на Съвета на
министрите на вътрешните
работи и правосъдието на ЕС
в Брюксел. Шенгенското спо-
разумение е подписано на 14
юни 1985 г. Влиза в сила на
26 март 1995 г. за 7 от подписалите го 10 страни:
Германия, Белгия, Холандия, Испания, Франция,
Люксембург и Португалия. През септември 1995
г. Европейският съвет приема списък на страни-
те, за които се изисква входна виза.
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В последния ден на
41-ото НС председателят
на ПГ на мнозинството
Красимир Велчев удари
звънеца на безумието.
“ГЕРБ призова опозиция-
та за консенсус по основ-
ни задачи, стоящи пред
нацията. Вие го отказах-
те и вероятно това е част
от причините да излязат
хората на улицата.” Така
Велчев обясни причини-
те за срамния край на
един парламент, домини-
ран от мнозинство, не-
осъзнало до последния
ден на депутатстването
си, че политиката е отго-
ворност, а не цирк. Ка-
линките нямаше как да
подготвят по-безумно
слово. И ако опитът за

прехвърляне на отговор-
ността за случващото се
по улиците на България
“от болната на здравата
глава” е поредната пор-
ция безсилен популизъм,
то хвалбата, че не са
допускали лобистки за-
кони и са въвели нов
морал в политиката, е
дебелоочие.

За опресняване па-
метта на Красимир Вел-
чев и неговите колеги от
мнозинството добре е да
припомним някои факти.
Още стартът на 41-ото
НС бе белязан с грифа
“Да си купиш закон”. Мо-
тото “Поправка за мен и
за нас” бе водещо за
депутатите от ГЕРБ при
приемането на куп зако-
ни - за нотариусите, за
ГМО, за насърчаване на
инвестициите, за автор-
ското право, за земедел-
ските земи и пр. През
първата година от живо-
та на 41-ото НС от на-
блюдавани 102 законо-

проекта в “зоната на
здрача” се оказаха 58.
Неправителствени орга-
низации алармиха още
тогава, че този парла-
мент е “най-пробитият”
от частни и корпоратив-
ни интереси. Податли-
востта на депутатите от
ГЕРБ към лобистки изку-
шения донесе скандали
- и със закона за хазар-
та, и със закона за здра-
вето, и със закона за соб-
ствеността на земедел-
ските земи, закона за
училището...

Дали за законите в
полза на нотариусите,
производителите на
бира, храни и алкохол, на
арендаторите или на
собствениците на ловни
стопанства, на депутати-
те от ГЕРБ все им тряб-
ваха “оправдания” за за-
конодателни инициативи.
И ги намираха “в полза
на” различни браншови
организации, граждан-
ски комитети, или в име-

то на принципа “ти на
мене, аз на тебе”. С вре-
мето статистиката на ло-
бистките поправки, която
растеше лавинообразно,
лепна на мнозинството
етикета “шампиони по
пробиви”. Ако в миналото
парламентът се оприли-
чаваше на говорилня, то
новият морал на ГЕРБ
превърна символа на
държавността в синоним
на политически картел. И
тъй до края. Бързо и на
тъмно, докато народът
протестира на улицата,
мнозинството реши да
преправя за пореден път
закона за хазарта. Така
насред немотията, непо-
силните сметки и криза-
та първа грижа на мно-
зинството бе да отмени
специалните условия към
чуждестранни лица, кои-
то искат да организират
хазартни дейности у
нас...

Радетелите за нов
морал в политиката може

и да са доволни от сто-
реното: благодарение на
над 70 лобистки поправ-
ки в закони да си купиш
бряг, дюни, писта, лифт
на Витоша, планина и
какво ли още се оказа
играчка за останалото в
историята парламентар-
но мнозинство.

Опитите за успиване
на хората с мили приказ-
ки за добре свършена
работа от 41-ото НС едва
ли ще успеят. Ще ни
държи отворени очите и
фактът, че “първият час-
тен парламент” даде
свидни жертви. Депутати-
те от ГЕРБ Димитър Ав-
рамов и Стоян Гюзелев
станаха първите народни
представители, осъдени
за конфликт на интереси
при приемането на зако-
ни. Двамата се размина-
ха с минимална глоба от
5000 лв., но поне осреб-
риха новия морал. За
изтрезняване на Краси-
мир Велчев и сие.

Монопол означава
“продавам сам”. Монопол
означава пълно отсъ-
ствие на конкуренция.
Което пък дава възмож-
ност на монополиста
безпрепятствено, нео-
граничено и при пълна
липса на задръжки да
прави каквото си иска и
да оправдава непопу-
лярните си и дори зло-

вредни действия, както
си иска. Каквито и зулу-
ми да направи - все тая.
Каквото и да каже след
това - все тая.

Ей така става напри-
мер в Кърджали, където
от понеделник насам без
предупреждение е спрян
токът на 511 домакинст-
ва заради неплатени
сметки. Обаче. Сред тях
има десетки, които
всъщност са си платили
парите, но шалтерът им
е дръпнат поради “греш-
ки на техническите еки-
пи”. И все още не е пус-
нат поради “липса на
човешки ресурс, който да
извърши всички механич-
ни действия”. Значи, има
човешки ресурс, когато
токът трябва да се спре,
а няма човешки ресурс,

когато трябва да се пус-
не. Което, откъдето и да
го погледнеш, е най-мал-
кото странно, тъй като
“механичните действия”
отнемат кажи-речи ед-
накво време - образно
казано, дърпаш шалтера
надолу или нагоре.

Или пък не е странно
и въпросът изобщо не
опира нито до човешкия
ресурс, нито до механич-
ните действия, а до спаз-
ването на правилата, ко-
ито монополистът сам си
е създал. А те изискват
първо да се плати такса
и на следващия ден да
се пусне токът. Откъде
може да знае човешкият
ресурс на кого да прило-
жи механичните дейст-
вия, след като няма и
следа от платена такса?

Ами няма откъде.
 Потърпевшият або-

нат трябва да даде знак,
като плати таксата. Как-
во от това, че е изряден
и е наказан неправомер-
но. Първо трябва да пла-
ти, а после да си търси
правата. Такива са пра-
вилата на монополиста. А
таксите на кърджалий-
ския монополист варират
от 19 до 30 лева и стават
двойни с т.нар. добавка
“експрес” - ако абонатът
иска токът да му бъде
пуснат 6 часа след пла-
щането, и тройни, ако чо-
вешкият ресурс трябва да
дойде през почивните
дни, защото тогава се
плаща и добавката “уи-
кенд”.

Оттук нататък всичко
става механично.
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Образование

Велиана
ХРИСТОВА

„Успехът”, който
се провали
Парламентът не успя да приеме закъснелия и некачествен закон
за училището, ГЕРБ щели да го „продължат” в следващия парламент

Потърпевшите от “риформите”

1. Акад. Асен Хаджиолов (1989-1990)
2. Акад. Константин Косев (1990)
3. Проф. Матей Матеев на образованието (1990-1991)
4. Проф. Георги Фотев на науката (1990-1991)
5. Проф. Николай Василев (1991-1992)
6. Проф. Марин Димитров (1992-1993)
7. Проф. Марко Тодоров (1993-1995)
8. Проф. Илчо Димитров (1995-1997)
9. Проф. Иван Лалов (1997)
10. Доц. Веселин Методиев (1997-1999)
11. Проф. Димитър Димитров (1999-2001)
12. Доц. Владимир Атанасов (2001-2003)
13. Доц. Игор Дамянов (2003-2005)
14. Доц. Даниел Вълчев (2005-2009)
15. Йорданка Фандъкова (2009)
16. Проф. Сергей Игнатов (2009-2013)
17. Акад. Стефан Воденичаров (2013)
18. Чл.-кор. Николай Милошев (2013)

МИНИСТРИТЕ НА ОБРАЗОВАНИЕТО
И НАУКАТА ОТ 1990 Г. ДО ДНЕС

А
ко ГЕРБ направи нещо в об-
ластта на средното образова-
ние, то е, че разруши напълно
парламентарния и обществе-
ния консенсус по въпроса как

да се развива българското училище. Уж
основните насоки в реформирането и
развитието на училището бяха опреде-
лени с Националната образователна
програма, приета още при предишното
правителство, уж трябваше тя само да
се облече в законова форма. Вместо да
извърши това, ръководният екип на
МОМН три години занимаваше общест-
вото с най-различни

случайни и често
екзотични хрумвания

(помните ли как министър Сергей Игна-
тов в началото на мандата си четеше
всички учебници, за да ги преработел
спешно, което нямаше как да стане, пре-
ди да се приемат нови учебни програ-
ми, които пък трябва да се създадат след
приемането на законовите промени в
структурата на училището). Едва в по-
следната година от мандата си екипът
на ГЕРБ се разбърза да внася в МС и в
парламента проектозакон за предучи-
лищното и училищното образование,
закъсня без-възвратно и поради огром-
ния обем на закона от самото начало
приемането му в парламента изглежда-
ше под въпрос. Да не говорим за десет-
ките странни промени в системата, кои-
то този проектозакон предвиждаше и
които срещнаха остър отпор от остана-
лите групи в НС, като например непо-
нятното ликвидиране на елитните мате-
матически гимназии. Или въвеждането
на задължителна забавачка от 4-годиш-
на възраст без осигурени средства и с
надеждата парите да дойдат някой ден
от Европа чрез “нероден Петко” - нена-
писаната още допълнителна оператив-
на програма за наука и образование за
периода до 2020 г. Дори

прекрасната българска
дума „просвета”

се видя “неевропейска” на герберите, та
я изхвърлиха от закона, както изхвърли-
ха и учителя като основна фигура в пе-
дагогическия персонал. Нямаше логич-
но обяснение за хъса, с който екипът на
МОМН и герберските депутати бранеха
недомислия, освен елементарен инат с
привкус на грандоманщина.

През февруари имаше множество
опити за внасяне на разум и призиви
да бъде спряно гледането на закона,
понеже той не генерира съгласие и е
пълен с противоречия, които ще опро-
пастят системата. Всуе. Тогава общест-
вени организации и депутати от БСП,
Синята коалиция, ДПС заявиха напра-
во, че въпросният закон, ако прези-
дентът не му наложи вето, ще бъде
изпратен директно в Конституционния
съд. Заради внезапната смяна на про-
светния министър Сергей Игнатов с
акад. Стефан Воденичаров обаче и
след тоталния политически крах на
ГЕРБ парламентарното време, което и
без това бе малко, не стигна да бъде
приет законът чрез диктата на мнозин-
ството и при съпротивата на всички ос-
танали щеше да се случи, понеже та-
кава бе цялата практика на управлява-
щите “Граждани за европейско разви-
тие”. Законът потъна в небитието. “И
слава Богу!”, реагираха масово по фо-
руми и блогове другите граждани -
българските.

Та именно този пишман закон бе от-
четен при равносметката от екипа на

ГЕРБ преди няколко дни като

„най-големият успех”

Училището остана без структурната
си реформа, приемането на държавни
стандарти и на нови програми, написва-
нето на учебници, мерките за квалифи-
кация на учителите и т.н. се отлагат за
неопределено време. Естествено, винов-
ник се оказа не закъснението на МОМН
със закона, а уличната революция, пре-
кратила преждевременно “полета” на
кабинета “Борисов” и подчинения му
парламент. Останаха само едни попро-
менени тук-там учебници до VI клас и за
гимназиалния курс, които бяха допълне-

ни с историческата изборна победа на
ГЕРБ и с харизматичния образ на пре-
миера Борисов. А в последния ден на
своето управление в МОМН отборът на
ГЕРБ огласи в сайта на министерството
още един проект - за промяна в Закона
за професионалното образование,
пълен с нови екзотики. Като например
въвеждането на кредити в техникумите
по подобие на студентските кредити
(точки) за преминати при обучението
дейности.

Няма как да се очаква от служебния
министър геофизика чл.-кор. Николай
Милошев да извърши някакви не-
извършени досега подобрения в просвет-
ната система. Пък и ще му бъде трудно
да ги направи като страничен за учили-
щето човек, още повече, че зам.-ми-
нистър Милена Дамянова, отговаряща за
средното образование досега, подаде
оставка, като заяви, че смята това за
почтено. Остана и в служебния екип вто-
рата заместничка от политическия каби-
нет на Сергей Игнатов - Петя Евтимова,
зад нея според източници от МОМН сто-
ят Дянков и майка му, която е отдавна
пенсионер, но работи във ведомството и
го “напътства”. Новият заместник за сред-
ното образование ще е Мариана Банче-
ва, която някога е работила в МОМН, а
след това в сдружението “Национална
мрежа за децата”. С нов министър и с
нов заместник за училищните дейности
за два месеца не бива да се очакват
чудеса - дай Боже, поне изпитите след
VII клас и матурите за дванадесетоклас-
ниците да организират без проблеми.
Впрочем трябва да се отбележи, че

проф. Милошев
е 18-ият министър

който влиза в просветното ведомство от
1990 г. досега. За 23 години - 18 мини-
стри. Никак не е необяснимо тъжното

състояние на нашето образование, след
като екипите, които го управляват, са се
задържали на мястото си година и три
месеца средно. И докато преди имаше
сравнително добра приемственост, от
15-ина години насам всеки екип налага
на училището свои приоритети, вижда-
ния и стратегии. Така учители, ученици
и родители, живеят в постоянна “рифор-
ма”, водеща до перманентен стрес, раз-
нобой и растящи диспропорции и нера-
венства.

А че състоянието на училището ни е
плачевно, е ясно от главоломно срива-
щите се надолу знания, които българ-
ските ученици показват от 10-ина годи-
ни насам в международните сравнител-

ни проучвания PISA за 15-годишните и
вече дори в PIRLS - за началния курс,
където доскоро нашите деца все още се
крепяха на прилично равнище. Конста-
тираният срив не доведе до вземане на
мерки за промени в програмите и обу-
чението, но нищоправенето в това отно-
шение е стара болежка на просветното
министерство, която не е от вчера. В края
на тази година ще бъдат обнародвани
резултатите от поредното проучване
PISA и всеки, който има досег професи-
онално с образователната ни система,
ги очаква с основателно притеснение.

Завчера синдикатът “Образование”
към КТ “Подкрепа” изпрати напомнител-
на записка до служебния министър проф.
Милошев с основните приоритети в про-
светата. Първата точка е деполитизира-
не на системата (трудно ще стане при
положение, че училищните директори и
дори учители старателно бяха подбира-

ни от средите на ГЕРБ). Синдикатът изи-
сква прозрачност във финансовите дела;

участие в управлението
и контрола

на образованието и в комисиите за ди-
ректорските конкурси; мандатност на ди-
ректорските длъжности; пълна ревизия
или отмяна на делегираните бюджети;
държавен статут на учителската
длъжност; стандарт за материално-тех-
ническата база на училището; незаба-
вен ремонт на учебните програми и нов
учебен план; финансова подкрепа при
работа с ромски деца и пр. Чудесно,
само че напразно синдикатът апелира
към служебния министър - той не може
да вземе предложените мерки, без да е
приет нов закон за училището и при
гласуван вече бюджет за 2013 г.

Според Милена Дамянова новите
учебни програми били почти готови и
променяли изцяло философията на учеб-
ното съдържание - от енциклопедични
знания към практически умения. Дано

да е недостатък на формулировката,
защото е спорно как без задълбочени
знания може да има практически уме-
ния и формиране на мислене у ученици-
те, но това е друга тема. Важното да се
знае в момента е, че в правомощията на
служебния кабинет не влиза предлага-
нето на закони и законови поправки, ко-
ито, ако са в правилна посока, биха
подобрили състоянието на училището.
Всички разумни идеи ще са полезни
обаче за следващото редовно правител-
ство, което ще се появи след изборите.
Вероятно изсилването на президента
Плевнелиев при представянето на на-
значения от него служебен екип и обе-
щанията му той да свърши едва ли не
всичко, което ГЕРБ не направи за 4
години, породиха и нереалистични очак-
вания. Съответно ще породят и ново ра-
зочарование. А това няма да е полезно
за българското училище.
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На фокус

За унгарската наука
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За унгарската наука
трябва да се крещи високо
15 март - национален празник на
Унгария. В ЕС обявиха страната
за модел на развитие чрез знанието

Д-р Радко
ХАНДЖИЕВ,
Bulgarian
Press Pool-
Budapest

У
„Унгарската наука може да

се гордее с изключителни по-
стижения и за тях трябва да се
крещи високо”. Това заяви
проф. Ан Глоувър, главен
съветник на председателя на
Европейската комисия Жозе
Барозу по проблемите на на-
уката по време на неотдав-
нашното си посещение в Ун-
гария, по покана на проф.
Йожеф Палинкаш, председа-
тел на Унгарската академия
на науките.

Говорейки силно за унгар-
ската наука, проф. Глоувър
изтъкна, че тя е удовлетворе-
на да види една нация, която
е поставила научните изслед-
вания в центъра на своето
внимание и е завоювала науч-
ни постижения, които могат да
служат за пример на други
европейски страни. Главният
съветник подчерта значение-
то на програмата Momentum за
насърчаване на изследовател-
ската дейност сред младите
научни работници в Унгария и
за задържане изтичането на
мозъци. “Унгарският принос в
тази програма може да служи
като международен модел”,
добави тя.

Проф. Глоувър съобщи, че
една от основните й цели като
главен съветник е да насърча-
ва политиците, както и ръко-
водителите, които вземат ре-
шения, да се допитват до по-
следните постижения на фун-
даменталната и приложната
наука и да си назначават на-
учни съветници. “Добрата ко-
муникация прави разлика
между доказателства, основа-
ни на научни резултати, и
твърдения, които са необосно-
вани и безпочвени, които са
безполезни. Работата по ре-
шаването на политическите

Унгарската академия на науките

проблеми трябва да включва
най-добрите специалисти от
дадената област в процеса на
подготовката на всяко реше-
ние... И да се популяризират
резултатите, защото научна
дейност, която не се огласява
и не се популяризира, не
съществува”, обобщи тя. В
обсъжданията бе подчертана
ролята на фундаменталните
открития и приложните науки
за нарастване на корпоратив-
ните резултати в областта на
иновациите.

Успехите на унгарската на-
ука са добре известни. Те чер-

пят своите дълбоки корени от
последните два века, когато
след щедро дарение на граф
Ищван Сейчени през 1825 г.
се създава Унгарската акаде-
мия на науките. Благородният
порив веднага е последван от
дарения на други патриотично
настроени аристократи.

Седалището на академия-
та днес се намира в Будапеща
на прилежащия до река Дунав
пл. “Ищван Сейчени”, в пост-
роената през 1865 г. сграда в
изящен неоренесансов стил.
Тук се полагат основите на ун-
гарската фундаментална на-
ука, дала на Европа и света
стотици открития.

Гениалният математик
Янош Бояй например публику-
ва труд по неевклидова геоме-
трия едва навършил 21 годи-
ни, без да подозира, че само
4 години преди него друг ге-
ниален математик -Николай
Лобачевски, вече е създал
същата теория. Аньош Йедлик

е създател на първия елект-
ромагнитен мотор и открива-
тел на идеята за динамото.
Пътешественикът изследова-
тел Шандор Кьорьоши-Чома е
автор на първия тибетски реч-
ник и граматика.

Д-р Игнатиус Семелвайс
открива причината за т.нар.
пуерперална или родилна
треска, след което смъртните
случаи при родилките спадат
с 80%. Наричат го “спасителя
на майките”. Днес неговото
име носи Висшият медицински
институт в Будапеща.

Измежду откритията на за-
бележителния физик Йотвьош
Лоранд са законът за капи-
лярността, гравитационно тор-
зионните везни и редица дру-
ги. Днес университетът в Бу-
дапеща носи неговото име.
Именно изчисленията на Ло-
ранд подпомагат по-късно
Айнщайн да достигне до тео-
рията на относителността.

Денис Габор е изобретател
на холографията. Алберт Сент
Дьорд открива свойствата на
витамин С и неговото значе-
ние за развитието на организ-
ма. Оскар Ашбот е изобрета-
тел на хеликоптера. Изслед-
ванията на Алберт Фоно за

превръщане на топлинната
енергия в механична му носят
и първия патент за самолетен
реактивен двигател.

Съвременната технология
дължи невероятно много на
“голямата шесторка” унгарци:
Янош Нойман - наричан още
“баща на компютъра”; Лео
Силард, Едуард Телър и Йе-
ньо Вигнер - “мозъците” на
проекта “Манхатън” по разра-
ботването на атомната бомба;
Тодор Карман - считан за
баща на свръхзвуковия само-
лет, и Золтан Бай - един от
създателите на радарната ас-
трономия.

Няма единодушие по
въпроса колко точно са унгар-
ците, носители на Нобеловото
отличие. В приложеното каре
те са 18. Много от тях са роде-
ни извън унгарските предели,
като “бащата на монетаризма”
Милтън Фридман. Но родите-
лите му емигрират в Америка
в началото на ХХ век от унгар-
ския град Берегсас. Корените
на носителя на Нобеловата
награда за мир Ели Визел пък
са в бившата унгарска терито-
рия Трансилвания. Хърватинът
Леополд Ружичка е роден в
края на ХIХ век, когато

Хърватско е част от кралство
Унгария. Дейността на много
от унгарските по произход но-
белисти протича в лаборато-
рии и изследователски цент-
рове в САЩ, Англия, Швейца-
рия, Израел. Основателно или
не, унгарците продължават да
си ги тачат като свои, слагат
ги в списъка на унгарските
знаменити учени, получили
престижната награда, щом
фамилното им родословие се
корени в историческите унгар-
ски земи.

“Откритието се състои в
това да видиш в нещата, кои-
то всеки вижда, нещо, което
никой не е видял”, с елемент
на самоирония казват унгар-
ските учени, колчем се заго-
вори за големите им нацио-
нални постижения. “Откритие-
то е случайност, срещнала
подготвен ум”. И подчертават,
че научното откритие е резул-
тат “само” от четири неща: ум,
който мисли; очи, които виж-
дат; уреди, с които се измерва;
и четвърто - пари. Нека под-
чертаем последното. Защото
без него науката се обрича на
смърт. В българските условия
явлението е познато под име-
то “дянковщина”, нали?

Това е улицата, улицата говори!
тихът на възторжения ни поет
Смирненски “Това е улицата,
улицата днес говори!” отново
стана действителност! Страна-СССССС

Петра ТАШЕВА

та ни е залята с масови протести!
Исканията на хората са основател-
ни, жизнено важни! Те са за ради-
кална смяна на модела за управле-
ние. Крещящи са икономическите и
политическите проблеми, наслагва-
ни в историческия ни преход, който
продължава неуспешно вече дваде-
сет и три години.

Улицата! Откакто свят светува -
от древността, от времето на Хрис-
та, когато тълпите  почват с “Осан-
на” и стигат до “Разпни го!”, улица-
та има думата. Защото няма къде
другаде да се съберат толкова мно-
го хора, където да изкажат мъки,
недоволства, радости, възторг.

На улицата у нас излезе множе-
ство народ, на който му дойде до
гуша от неуредици и неуправии. За
по-малко от четвърт век се срина
държавата, страната ни е в руини,
развалини. Няма работеща икономи-

ка, няма работа за хората, а трябва
да се плащат поробващи сметки за
ток, вода, парно ... Повече от два
милиона българи избягаха от страна-
та, от държавата, която не им осигу-
рява нормален живот, не им гаранти-
ра бъдеще. В това време забогатяха,
станаха милионери хитри и ненасит-
ни хора, които държат в ръцете си
заводи, предприятия и се отнасят към
работниците в тях като към безправ-
ни роби. Много търпелив излезе на-
родът ни! Но повече не може както
досега! Стига! На улицата сега са

нашите деца и внуци - родените в
годините на пустия ни преход. Защо-
то за тях няма алтернатива, няма
живот в неуредената ни страна, в
разбърканата ни до лудост държава.
Защо стана така?

Опитваха са да ни управляват вся-
какви хора, всякакви партии и все
неудачи, все неуспехи! Все това
“проба - грешка”! Сменяха се управ-
ленци, министри. На чужди хора се
повериха природни богатства, възло-
ви постове и бедата ни победи.

Сега пак няма подготвени, готови
хора за кормилото на държавата. Не
може повече да се поверява власт
на “специалисти” от пътищата и
кръстовищата, угодни на все едни и
същи хора! Нужни са професионали-
сти за управлението! Не бива да се
доверяваме на тези, които са се до-
казали като големи специалисти в
собствената си професия, но нямат
нужния опит в управлението. Така и
тях погубваме, и ние се обричаме да
станем пак “зайци за опит”! Изгубих-
ме много време, през което трябва-
ше да си обучим, да си възпитаме
хора, които са готови да поемат власт-

та, да носят отговорност, да могат
да управляват разумно. Изгубихме
много като не си подготвихме, не си
проверихме, не си възпитахме в мо-
рално отношение бъдещи управлен-
ци, които да са честни, да не се под-
дават на изкушенията на властта, да
са готови да работят за народа, за
страната ни, за държавата. Сега сме
подложени на нов избор! Къде ще
намерим хора, които ще отговорят
на исканията на протестиращите?
Къде ще ги търсим? И ще успеем ли
да ги намерим?

“Глас народен - глас Божи!” Но
кой ще го чуе, кой ще поведе наши-
ят народ сега? Имали сме, имаме и
днес бележити българи в много сфе-
ри на познанието, науката, изкуст-
вата, спорта, но откъм българи - уп-
равленци дефицитът винаги е бил го-
лям, а в момента е страшен, погуб-
ващ! Наложително е вече да почнем
да си създаваме школи, институции
за подготовката на специалисти за
управлението на държавата! Да по-
ложим основите на традиции във
възпитанието и обучението на бъде-
щи държавни управленци.
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Позиция

Панчо ПАНЧЕВ

збрал съм, както се
казва в статистиката,
само една представи-
телна подборка, коя-

то (поне аз така си мисля)
дава доста пълна представа
и за режисьорското образо-
вание у нас в годините на
моята ранна младост, и за
по-нататъшното практичес-
ко реализиране на младите
специалисти в тази област,
и за тяхната обич към
българското, и за различни-

И

От дума на дума, та в... ДУМА

Рeжисьорите
на моята
възраст

те области на изкуството, в чиято основа заедно с
драматургията стои актьорът. Те са главно четири:
драматичен театър, музикален театър, кино, теле-
визия.

Двамина от моите днешни действащи лица рано
напуснаха житейската сцена, а другите двама ста-
реят като мен и с вълнение си спомнят годините,
когато бяха на гребена на театралната вълна.
Преди да започна да ви припомням колко важно
място заемаха и четиримата в културния ни живот,
нека кажа имената им. Това са Асен Шопов, Све-
тозар Донев, Людмил Кирков и Асен Траянов.

Шопов за радост на приятели и поклонници
имаше щастливо връщане на “гребена на вълната”.
Направи две постановки на най-престижните ни
сцени - на Народния театър “Иван Вазов” и на
театър “Българска армия”, и получи наградата “Ас-
кеер” за цялостен принос към театралното ни из-
куство.

В споменатите два театъра, които по състав и
продукция са били водещи, преди години Асен на-
прави и най-добрите си спектакли, но той е един от
режисьорите, за които с най-голямо основание може
да се каже (с оглед на многото му постановки в
други наши театри), че принадлежи на целия българ-
ски театър. Има зад гърба си сто и петнайсет пре-
миери в двайсет и осем театъра в страната и в
чужбина, пет свалени от сцената спектакъла и един
закрит театър (този в Димитровград през 1964 г.).

Но освен критикуваните в онези години поста-
вени от него пиеси (като “Грешката на Авел” от
Емил Манов, “Ние сме на 25” от Недялко Йорданов
и др.) той е автор и на много представления,
утвърждаващи социализма. По-възрастните зрите-
ли още помнят заедно с представленията на люби-
мите му пиеси от световната класика (“Коварство и
любов” от Шилер) и от българската (“Майстори” от
Рачо Стоянов) и редица произведения от родната
и руската съвременна драматургия.

Режисьорът и театралният педагог професор
Светозар Донев също преживя напоследък щаст-
ливо връщане към “гребена на вълната”. Единият
повод за това е излизането от печат на мемоарна-
та му книга “Театър и музика”, в която читателят
узнава за работата му и като ръководител, преда-
ващ опита си на бъдещите си колеги, и като поста-
новчик в Музикалния театър и Националната опе-
ра. На техните сцени той е направил най-добрите
си представления. Втори повод, още по-радостен
за всеки пенсиониран творец, е неотдавнашната
му постановка на операта “Мария Десислава” от
Парашкев Хаджиев на русенска сцена.

Много произведения от световната музикално-
сценична класика и от родния репертоар е поста-
вил Светозар Донев (има двеста премиери), но
вместо да връщам погледите ви назад, по-добре да
ви информирам за бъдещите му намерения. Изве-
стният режисьор, педагог и театрален ръководител
се е заел с интересната инициатива за създаване
на Софийски камерен оперен театър, каквито от-
давна има във всички европейски столици.

Моят приятел от ВИТИЗ Людмил Кирков (или
както всички го наричахме Кирето) учеше при
професор Боян Дановски театрална режисура, а
после специализира и кино в Москва. За критично
настроените към онова време ще напомня, че този
талантлив човек, след като беше разпределен като
млад специалист в Хасковския театър и за по-мал-
ко от месец направи там първата си постановка
(“Сън в лятна нощ” на Шекспир), после през
недългия си живот успя да заснеме петнайсетина
пълнометражни игрални филма, някои от които
влязоха в класиката на родното кино. Ето техния
списък: “Последният рунд”, “Краят на една вакан-
ция”, Произшествие на сляпата улица” (сериал),
“Шведските крале”, “Армандо”, “Не се обръщай
назад!”, “Момчето си отива”, “Селянинът с колело-
то”, “Не си отивай!” “Матриархат”, “Кратко слънце”,
“Оркестър без име”... Тук ще прекъсна, а има още...
Изигра и няколко роли като актьор и беше люби-
мец на колегите си. Един въпрос, свързан с него:
Кой режисьор може да се похвали днес, че е за-
снел не петнайсет, а пет филма?

Остана Асен Траянов, който доста рано се ори-
ентира към телевизията и там намери достойното
си осъществяване. Освен участието си в нового-
дишни програми, при отразяване на културни съби-
тия като “Златният Орфей”, в предаването “Лека
нощ, деца” и други, Асен Траянов е режисьор и на
петнайсетина постановки в телевизионния театър
и телевизионни филми. И понеже главното му уча-
стие е в Телевизионния театър, не мога да не из-
ползвам случая и за кой ли път да попитам: Кой и
защо най-безотговорно затри тази прекрасна и
евтина рубрика “Телевизионен театър”?

орифеят на правното безсъ-
знание; властелинът на без-
мозъчния речитатив; не-
пресъхващият гейзер на па-
тологичния словесен сюр-

есто пътуваме по
едно и също време с
автобус 102. Качва се
на една от спирките

Рeжисьорите
на моята
възраст

Рeжисьорите
на моята
възраст

Рeжисьорите
на моята
възраст

Рeжисьорите
на моята
възраст

Рeжисьорите
на моята
възраст

Рeжисьорите
на моята
възраст

Г-н Гнуско
Все едно жертвите на холокоста да благодарят на Хитлер, Гьоринг
и Гьобелс. Или жертвите на сталинизма да благодарят на Сталин

К

Велислава
ДЪРЕВА

гюн; третото ухо, виснало на всеки те-
лефон; продуцентът на “Полюцай
пикчърс” и chevalier на всички “Ос-
кар”-и в раздела “полицейско наси-
лие”; безжалостният изобличител на
престъпната сган съдии, адвокати, ле-
кари, журналя, безправни гражданя и
други врази на властта; вдъхновеният
четец на незаконни СРС-та от парла-
ментарния амвон; покровителят на
беззаконието; тоя, дето “копа трупове
с багери” и пръска интелектуалния
чар на фоторобот с презерватив на
главата; вездесъщият г-н Гнуско, из-
вестен до оня ден като министър на
вътрешните болести на лицето пре-
миер и негова дясна ръчица - този г-
н Гнуско разигра най-гнусната сцена,
която са виждали очите ми и удари в
земята своя патрон, и прескочи всич-
ки граници на наглостта, лицемерие-
то и варварската самореклама.

Г-н Гнуско свика в своя подкрепа
и за свое оправдание една агитка от
жертви на престъпността. Същата
престъпност, която разцъфтя и даде
отровни плодове под топлите грижи
на г-н Гнуско и неговия подземен
Буда, известен с характеристиката
“перманентна престъпна ориентация”.
И благодари на жертвите за тяхната
подкрепа. За какво? За това, че са
жертви? И жертвите му благодариха.
Изпотрепаха се да му благодарят.
Което е най-гнусното. И цветя му при-
поднесоха, и дарове. За какво? За

това, че ходят почернени? Че са из-
губили децата си? И даже му се из-
виниха, ако с нещо (с какво ли?) са
накърнили деликатната душевност на
г-н Гнуско.

Жертвите самоотвержено изрази-
ха своята благодарност към г-на Гну-
ско и публично, и коленопреклонно
признаха своята гнусна вина към не-
гова Гнускост. И се покаяха, и се раз-
каяха, и ръцете му нацелуваха, и
журналистите насметоха, и в алиби
на г-н Гнуско се превърнаха. Той ги
превърна в свое алиби. А те приеха.

ски убитата Мирослава от Перник.
Не дойдоха родителите на зверски

убитата Яна в Борисовата градина.
Не дойдоха лекарите от Горна

Оряховица, обявени за детеубийци от
г-н Гнуско.

Не дойдоха лекарите от Благоев-
град, обвинени и хвърлени в ареста
заради престъпления, които никога
не са извършвали.

Не дойде семейство Мустафови от
Кърджали, смляно от полицейските
палки без никаква причина.

Не дойде ексминистърът Николай

Константин
ИВАНОВ

Ч

Луди не са, а си вярват!

на бул. “Симеоновско шосе”
и слиза три спирки по-на-
татък на ул. “Никола Габ-
ровски”. Винаги мъкне ку-
фар и две огромни чанти,
да се чудиш как, такава не
просто слаба, а кльощава
жена, се справя с такъв не-
посилен товар. Луда е, не-
пре-къснато говори, докато
се качва, през цялото вре-
ме в автобуса, като слиза и
продължава вече на улица-
та. Говори отривисто, насе-
чено, гневно, тонът е ту
назидателен, ту заповеден,
издава някакви нарежда-
ния, мъмри някого. Разбира
се, последователност, сми-
съл, логика няма, но явно в
болното й съзнание се са-
мовъзприема като някакъв
всезнаещ и всеможещ
фактор, вярва си, че прите-
жава изключителна власт.

Нормално е лудите да

си вярват, че са хлебарка
или Наполеон, че тояжка-
та, на която се подпират, е
патриаршески жезъл, или
че дремещите пътници в
автобуса са кралско воин-
ство, което те ще поведат,
за да сразят коварния враг.
Или както е в нашия слу-
чай с лудата от автобус 102,
че е някакъв шеф, недово-
лен от работата на подчи-
нените и ги мъмри за зле
свършената работа. Луди,
та си вярват.

Но какво да кажем, как-
ва диагноза да сложим на
бившите министри от каби-
нета на Бойко Борисов,
които си повярваха, че са
работили изключително
добре и сами си написаха
масово шестици, по изклю-
чение една петица. Да се
чудиш защо така без вре-
ме се простиха с властта,
на която трябваше да оста-
нат поне още един мандат
(според Симеон Дянков), а
защо не до 2030 г. (според
заканата на вече бившия
премиер). Диана Ковачева,
която доста сполучливо го
докарва на кукличката Бар-
би, обяви, че никога преди
правосъдното министерст-
во не е работило така доб-
ре. Подходящата да бъде
фризьорка (според един
форумник), а защо не дори
манекен на фризьорски са-
лон (според нас), Десисла-
ва Атанасова, подвизавала
се около година като чет-

върти в герберското прави-
телство министър на здра-
веопазването, зарадва
всички нас - болни и здра-
ви, чакащи ред за клинич-
на пътека и движещи се по
кози пътеки до най-близка-
та останала незакрита бол-
ница, зарадва ни Десито, че
“оставя подредено минис-
терство, добра администра-
ция, насочена към обслуж-
ване на обществото”.  Е, ако
имаше и достатъчно лека-
ри, сестри и санитари,
щеше да е екстра, но
добър е Господ, може и той
да свърши работа, като
лекарите ни на тумби, на
тумби отпрашват за чужби-
на.

Не всички ексминистри
се самооцениха по такъв
левашки начин - все пак
дори учениците от начал-
ния курс си знаят, че оцен-
ките не си ги пишат самите
те, пише им ги някой друг.
Сред отказалите се да си
пишат сами шестицата
блесна геният на мисълта,
исполинът на словото в “ка-
бинета Борисов”, вицето
Цветан Цветанов. Той под-
ходи творчески, верен на
амплоато си на сценарист
и постановчик на бездарни
телевизионни кримисериа-
ли, той спретна суперпро-
дукцията “На министъра с
любов”. В нея, като истин-
ски античен хор, се изяви-
ха близки на жертви на
пътни произшествия и от-

вличания, пострадали от
природни бедствия, заслу-
жили прокурорски свидете-
ли, които солово и хорово
изпълниха вълнуващи
аранжировки на творбата
на Веско Маринов “Родна-
та полиция ни пази”.

Да се чудиш при такива
високи /само/оценки, при
такава съвсем леко режи-
сирана народна любов,
защо народът трябваше да
осиротее така ненадейно, с
недовършени магистрали и
непрерязани ленти. Небла-
годарен народ, който така
свикна с магистралите, ме-
трото и детските градини,
каквито никога преди Него
не ги е имало /почти цитат
от прощалното Му слово/,
че заради някакви си смет-
ки за ток го свали от власт.
Него - “силния, а не сило-
вия премиер”, както му сто-
ри поклон приемникът Му.
И Той, на раздяла бащин-
ски, обръщайки се учтиво
на “ти”,  посъветва прием-
ника си: “Абсолютно не
обръщай!!! внимание на
това, което говорят партии-
те... Те нямат това право!!!
Ако БСП искаха, можеха
още преди седмица да
имат кабинет”.

Малко е неудобно да го
сложим на хартия, но бук-
вално по банкянски казано,
то звучи горе-долу като:
“Защо не дойде сега Ста-
нишев да изрине л...та, дето
ги ср..ха четири години!”

Безропотно. И с вдъхновение.
Което е толкова отвратително,

така непоносимо, тъй издевателско и
перверзно, че скалата на гнусотата
не може да го понесе, камо ли да го
измери. Все едно жертвите на холо-
коста да благодарят на Хитлер, Гьо-
ринг и Гьобелс. Или жертвите на ста-
линизма да благодарят на Сталин.
Каквото и сравнение да намерите, все
ще е тъй абсурдно, порнографско и
варварско.

А някои жертви не дойдоха.
Не дойдоха родителите на звер-

Цонев, опозорен от ескадроните на г-
н Гнуско.

Не дойде Борислав Гуцанов, чии-
то невръстни деца осъмнаха под ду-
лата на автоматите.

Не дойде целокупната адвокатска
колегия, която г-н Гнуско обяви за ОПГ
(организирана престъпна група).

Не дойдоха. Не благодариха. Не
донесоха китки, ни дарове. Не се
покаяха. Не нацелуваха просълзени
г-н Гнуско. Отказаха да бъдат негово
гнусно и гузно алиби.

Не ги е срам!
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Култура
очаквайте

представена нейната най-нова поетич-
на книга “Другата в мен”, която излиза
с подкрепата на фондация “Устойчиво
развитие за България”.

Поетесата Надежда Захариева откри
вечерта от името на литературната гос-
топриемница при читалище “Д-р Петър
Берон-1926 г.”, обръщайки се към пуб-
ликата, изпълнила до краен предел за-
лата на популярния музикален клуб. “Аз
наистина съм щастлива, че представям
тази вечер пред вас голямата българска
поетеса” - отбеляза в приветственото си
слово ексминистърката на културата и
съпруга на Дамян П. Дамянов. Поетът
Драгомир Шопов говори за стихосбир-
ката “Другата в мен” и поетичното твор-
чество на Лиляна Стефанова. “И в нова-
та си книга Лиляна Стефанова е искре-
на, откровена, трепетна, развълнувана,

Лили Друмева, създателка и основна музикантка на кънтри групата
“Лили ъв дъ уест”, ще се изяви в Прага на 16 март със специален
концерт в рамките на годишната конференция на Европейската кънтри
и блуграс асоциация, където българката е член на борда. В групата й
ще участват известни музиканти от европейската кънтри и блуграс
сцена - Петер Бранджей - банджо, Йозеф Малина - цигулка, Мартино
Копо - мандолина, Света Степанкова - контрабас. Лили Друмева ще
представи нови композиции, както и известни стандарти. Събитието
започна вчера и ще продължи до 17 март в известния пражки конгре-
сен център “Пирамид”.

А феновете на Лили Друмева в България, могат да се насладят на
следващия й концерт с “Лили ъв дъ уест” на 22 март в Софийската
градска художествена галерия от 18 ч.

Лили Друмева е създателка и движещата сила на най-успешната
българска кънтри група. Лили е родена през 1970 г. в София, където
през 1996 г. създава бандата и започва усилена творческа и концертна
дейност. Към настоящия момент Лили е певица, свири на китара, цигул-
ка и мандолина. Освен това тя е авторка на песните на “Лили ъв дъ
уест” и продуцентка/издателка на деветте албума на групата.

Ëèëÿíà Ñòåôàíîâà
ïðåâçå “Ñòóäèî 5”
Йорданка Христова пя за известната поетеса
по време на нейна литературна премиера в НДК

отчаяна, наранена и свободна, съхрани-
ла детското в душата си - изтъкна изве-
стният лирик и писател. - Вторият раз-
дел на книгата съдържа изящни прево-
ди  на стихове от известните руски по-
етеси Юлия Друнина, Римма Казакова,
Юнна Мориц, Маргарита Алигер и др.” -
отбеляза Др. Шопов, като изтъкна свое-
образното допълване на “двете лица на
поетесата и преводачката Лиляна Сте-
фанова” в най-новата й
книга.

Радвам се да видя тол-
кова много приятели и по-
читатели на поезията, да
срещна толкова много
очи. Това е храна за ду-
шата ми - сподели  поете-
сата, като разказа за сво-
ето приятелство с извест-
ния руски поет Владимир
Солоухин, след което
прочете свои стихове,
посрещнати с ръкопляс-
кания от публиката.

“Приятно е, че могат
да се съберат толкова
много хора, за да слушат
българска поезия” -
обърна се с приветствие
към Лиляна Стефанова и
публиката председателят
на СБП Николай Петев,
изразявайки вълнението
си от творческата вечер
на поетесата.

От малка обичам по-
езията и певческата ми
кариера ме свърза с нея.
Бях слушала за Лиляна
Стефанова и съвсем слу-
чайно се запознах с нея
през 1988 г. на морето, в
някогашния град Мичу-
рин, днешно Царево.
Сега имам възможност да
й подаря един мой диск и
да я поздравя за празни-

ка - сподели певицата Йорданка Хрис-
това, след което изпълни свои песни за
поетесата, с което атмосферата в “Сту-
дио 5” се наелектризира до краен пре-
дел от овациите на публиката.

По време на вечерта актрисата от
Младежкия театър “Николай Бинев”
Станка Калчева изнесе рецитал по сти-
хове на Лиляна Стефанова от най-но-
вата й книга “Другата в мен”.

Лили Друмева ще изнесе
концерт в Прага

Крис Норман разкрива тайните
на десетилетния успех
Крис Норман разкрива тайните
на десетилетния успех
Крис Норман разкрива тайните
на десетилетния успех
Крис Норман разкрива тайните
на десетилетния успех
Крис Норман разкрива тайните
на десетилетния успех
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Л иляна Стефанова превзе в
буквалния (и преносния)
смисъл на думата клуб “Сту-
дио 5” в НДК, където бе

цово изкуство “Dance World Cup 2013”
(Световно първенство по танци), в който
ще вземат участие артисти от повече от
30 страни. Те бяха единствените пред-
ставителки на Благоевград в първия
български квалификационен танцов кон-
курс със състезателен характер за
“Dance World Cup 2013”, който се прове-
де в Младежкия театър в София. Танцо-

ДЕЦА ОТ БЛАГОЕВГРАД НА
СВЕТОВНО ПО ТАНЦИ В АНГЛИЯ

Писатели гостуват в
читалище „Н. Хайтов”

Творческа вечер “Родопа зове
към върхове” с премиера на кни-
гите “Шарилки по пътя” на Елена
Хайтова и “Думай, гайдо” на
Никола Гигов ще се състои на
18 март от 18 ч. в литератур-
ния салон “Николай Хайтов” на
едноименното столично читали-
ще в кв. “Изток”.

Любителски камерни
и кафе-театри се
събират в Свищов

Единадесетият национален
фестивал на любителските ка-
мерни и кафе-театри ще се
състои на 22 и 23 март в Сви-
щов, съобщи БТА. Организатори
на фестивала са община Сви-
щов и Първото българско народ-
но читалище “Еленка и Кирил
Аврамови - 1856”. Театралният
форум се провежда под патрона-
жа на кмета на община Свищов
Станислав Благов и ще премине
под знака на три годишнини -
180 години от рождението на
Димитър Шишманов, който е
инициатор и ръководител на ор-
ганизираната театрална само-
дейност в града, 140 години от
представянето на пиесата “До-
бродетел и злоба” от Димитър
Шишманов, в която за първи път
играят жени актриси, и 15 годи-
ни от първото издание на фес-
тивала. Ще бъдат връчени три
награди за спектакъл и по една
награда за мъжка и за женска
роля. Тази година фестивалът
ще се проведе в ремонтираната
камерна зала към читалището.

Творците от
„Арткооп” жалеят за
Кремена Станчева

Дълбоко скърбим за незабра-
вимата Кремена Станчева, се
казва в некролог на “Арткооп” -
Сдружение на дейци на изкуст-
вото. Голям човек и талант, не-
повторим педагог и певец. Вели-
ка българка, обичана в цяла
България. Поклон пред големия
творец и приноса му за развити-
ето на българската народна
песен. Вечна й памет! Известна-

та народна певица, една от най-
ярките и оригинални изпъл-
нителки на шопски народни пес-
ни, почина на 72-годишна
възраст. Кремена Станчева е
дългогодишна солистка на све-
товноизвестния хор “Мистерия-
та на българските гласове”.

вите умения на 350-те деца и юноши от
най-добрите клубове в България, както
ДУМА писа, бяха оценявани от професи-
оналисти в областта на танцовото изку-
ство: Корина Зьон - основател и артис-
тичен директор на “Dance World Cup”,
Дарина Бедева-Канева - примабалери-
на на Софийската опера и балет, и ку-
бинския танцьор, хореограф и актьор
Алфредо Торес. Тридесет формации от
цяла България представиха танци, оце-
нявани според хореографска и изпълни-
телска стойност, техническо изпълне-
ние, артистичност, интерпретация и др.

С латиноамерикански ритми дуетът

София Джалева и Николета Масалджий-
ска се класира на трето място сред
юношите, а големият брой точки, присъ-
дени за великолепното изпълнение, им
осигуриха квалификационна квота за
световния турнир в Англия. Второ място
в клас “Деца” бяха присъдени на 10-те
грации на клуба Катерина Михалкова,
Анелия Младенова, Теодора Вантова,
Емелина Чукарска, Катерина Пешева,
Мариела Мирчева, Ивана Манова, Ка-
лина Кацарска, Александра Георгиева
и Йоана Зашева. Те също получават
възможността да е представят Бълга-
рия на конкурса през юли в Англия.

МММММ
омичета от Благоевград спече-
лиха две квоти за насрочения
за юли в английския град
Брайтън световен финал по тан-

Николая ИВАНОВА
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рез следващото денонощие ще настъпи рязка
промяна на времето. Студен атмосферен фронт
ще понижи температурите значително. Облач-
ността ще е променлива, над Южна България

по-често значителна. Главно там, а по-късно през деня
и в източните райони, ще има превалявания от дъжд,
които с продължаващото понижение на температурите
вечерта и през нощта срещу събота ще преминават в
сняг. В Предбалкана и по високите западни полета за
кратко също е възможно да превали сняг. Вятърът в
цялата страна ще се ориентира от запад-северозапад,
ще се усили и температурите към 14 часа ще са в доста
широки граници - от 4o-6o в Северозападна България до
16o-18o в югоизточните райони и ще продължат да се
понижават. В София сутрешната температура ще бъде
по-висока: 4o-5o, а до вечерта ще се понижи до около 0o.
Атмосферното налягане ще бъде по-ниско от средното
за март и ще се повишава. Над планините облачността
ще бъде по-често значителна. Ще превалява сняг. По
Черноморието ще остане доста ветровито, преди обяд
все още с умерен до силен югозападен вятър, който
бързо ще се ориентира от запад-северозапад и до ве-
черта отново ще се усили.

П Изгледи заИзгледи заИзгледи заИзгледи заИзгледи за

EUR
1.95583

USD
1,44342

GBP
2,28218

CHF
1,58469

ВАЛУТНИ КУРСОВЕ
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¡ÂÎÂÊËÚÂ ÛÒÔÂıË
Ì‡ ‡·ÓÚÌÓÚÓ ÏˇÒ-
ÚÓ, ‡ ‡ÍÓ ‚˙ÁÌ‡„-
‡Ê‰ÂÌËÂÚÓ ‚Ë ÌÂ

Œ¬≈Õ
Ã‡ÚÂË‡ÎÌË „Ë-
ÊË ˘Â ‚Ë
Ò˙Ô˙ÚÒÚ‚‡Ú ÔÂÁ
‰ÌÂ¯ÌËˇ ‰ÂÌ. »Ï‡

21 Ï‡Ú - 20 ‡ÔËÎ

21 ‡ÔËÎ - 21 Ï‡È

¡À»«Õ¿÷»
ÃÓÊÂ ‰‡ ÒÂ ÓÚ‰‡-
‰ÂÚÂ Ì‡ ıÓ·ËÚÓ ÒË
ËÎË Ì‡ ÒÔÓÚÌË
Á‡ÌËÏ‡ÌËˇ. œË-

22 Ï‡È - 21 ˛ÌË

–¿ 
ƒÂÌˇÚ ˘Â Á‡ÔÓ˜ÌÂ
Ì‡ ÏÌÓ„Ó ·˙ÁË
Ó·ÓÓÚË, ÌˇÏ‡ ‰‡
ËÏ‡ÚÂ ‚ÂÏÂ ‰ÓË

22 ˛ÌË - 23 ˛ÎË

À⁄¬
ƒÌÂÒ ˘Â ËÒÍ‡ÚÂ
‰‡ ‰ÓÍ‡ÊÂÚÂ Ì‡
Í‡Í‚Ó ÒÚÂ ÒÔÓÒÓ·-
ÌË. ƒÓ „ÓÎˇÏ‡

23 ˛ÎË - 23 ‡‚„ÛÒÚ

ƒ≈¬¿
ƒÂÌˇÚ ˘Â Â ‰ÓÒÚ‡
Ì‡ÚÓ‚‡ÂÌ, ˘Â ÒÚÂ
ÒÍÎÓÌÌË ‰‡ ÔË-
ÂÏ‡ÚÂ ÍËÚËÍËÚÂ

24 ‡‚„ÛÒÚ - 23 ÒÂÔÚÂÏ‚Ë

¬≈«Õ»
ÃÓÏÂÌÚ˙Ú Â ÔÓ‰ıÓ-
‰ˇ  ̆ Á‡ ‚‡Ò ‰‡ ÔÓ-
ÒÚ‡‚ËÚÂ ÌÓ‚Ó Ì‡˜‡-
ÎÓ ‚˙‚ ‚Á‡ËÏÓÓÚ-

24 ÒÂÔÚÂÏ‚Ë - 23 ÓÍÚÓÏ‚Ë

— Œ–œ»ŒÕ
 ˙ÒÏÂÚ˙Ú Ë ‰Ó·-
ÓÚÓ Ì‡ÒÚÓÂÌËÂ
˘Â ‚Ë Ò˙Ô˙ÚÒÚ‚‡Ú
ÔÂÁ ‰ÌÂ¯ÌËˇ

24 ÓÍÚÓÏ‚Ë - 22 ÌÓÂÏ‚Ë

—“–≈À≈÷
¿ÍÓ ‚Ë ÒÂ ÒÎÛ˜‚‡Ú
ÒÚ‡ÌÌË Ë ÌÂÓ-
·ˇÒÌËÏË ÌÂ˘‡, ÌÂ
ÒÂ Û˜Û‰‚‡ÈÚÂ, ‡

23 ÌÓÂÏ‚Ë - 21 ‰ÂÍÂÏ‚Ë

22 ‰ÂÍÂÏ‚Ë - 20 ˇÌÛ‡Ë

21 ˇÌÛ‡Ë - 19 ÙÂ‚Û‡Ë

–»¡»
ŸÂ ËÏ‡ÚÂ ÏÌÓ„Ó
‡·ÓÚ‡ ‰ÌÂÒ, ÌÓ
‚ËÂ ÚÓ‚‡ Ë Ó˜‡Í-
‚‡ÚÂ. ŸÂ ÒÂ ÒÔ‡-

20 ÙÂ‚Û‡Ë - 20 Ï‡Ú

ÌˇÍÓÎÍÓ ÒÏÂÚÍË, ÍÓËÚÓ ˜‡Í‡Ú
‰‡ „Ë ÔÎ‡ÚËÚÂ.

ÒÚÂÔÂÌ ˘Â ÛÒÔÂÂÚÂ ‚ ÚÂÁË ÒË
Ì‡ÏÂÂÌËˇ.

ÌÓ¯ÂÌËˇÚ‡ Ò ‚‡¯Ë  ̌ ËÌÚËÏÂÌ
Ô‡ÚÌ¸Ó.

‰ÂÌ. ŸÂ ·˙‰ÂÚÂ ËÁÔ˙ÎÌÂÌË Ò
ÂÌÂ„Ëˇ.

ÂÏÂÚÂ ÔÓÍ‡Ì‡ Á‡ ÒÂ˘‡, ÍÓˇÚÓ
˘Â ÔÓÎÛ˜ËÚÂ ÔÂÁ ‰ÂÌ .̌

Ú‚˙‰Â ÎË˜ÌÓ Ë ÚÓ‚‡ ÏÓÊÂ ‰‡
‚Ë ÔÓÔÂ˜Ë.

ÔÓÚ˙ÒÂÚÂ ËÒÚËÌÒÍËÚÂ ÔË˜Ë-
ÌË Á‡ ÒÚ‡‚‡˘ÓÚÓ.

‚ËÚÂ ‰Ó·Â Ò˙Ò Á‡‰‡˜ËÚÂ ÒË,
‡ÍÓ ÒÚÂ ÚÓ˜ÌË ‚˙‚ ‚ÂÏÂÚÓ.

¬ŒƒŒÀ≈…
ƒÌÂÒ ÌˇÏ‡ ‰‡ ‚Ë
·˙‰Â ÎÂÒÌÓ ‰‡ ÒÂ
Ì‡ÒÚÓËÚÂ Ì‡ ‰Â-
ÎÓ‚‡ ‚˙ÎÌ‡, ‰‡ÌÓ

‰‡ ÛÒÔÂÂÚÂ ‰‡ Ò‚˙¯ËÚÂ ÔÓ‚Â-
˜ÂÚÓ ÓÚ Á‡ÔÎ‡ÌÛ‚‡ÌËÚÂ ÌÂ˘‡.

 Œ«»–Œ√
¿ÍÚË‚ÂÌ ÔÂËÓ‰,
Ò‚˙Á‡Ì Ò ÏÌÓ„Ó
ÒÂ˘Ë Ë ‰ÂÎÓ‚Ë
‡Á„Ó‚ÓË. ÃÓÊÂ

‰‡ ÔÂ‰ÔËÂÏÂÚÂ ÓÚ‰‡‚Ì‡
Á‡ÏËÒÎÂÌ ıÓ‰.

Â Ú‚˙‰Ó, ‰ÌÂÒ ÏÓÊÂ ‰‡ Á‡‡-
·ÓÚËÚÂ ÏÌÓ„Ó ‰Ó·Ë ÒÂ‰ÒÚ‚‡.
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Странични
ефекти

Филмите до 21 март

Cinema City (тел.: 02 929 29 29); Cineplex (тел.: 02 964 30 07); Арена The Mall (бул. “Цариградско шосе”
115); Арена Запад (тел.: 02 812 77 00); Арена Младост (тел.: 02 817 97 00); Mtel IMAX (тел.: 02 929 29 29),
Арена Deluxe - бул. “България 69”, Bulgaria Mall;

Така е на 40

≈ÏËÎË Â ÊÂÌ‡ Ì‡ ÌˇÍÓ„‡ ÛÒÔÂ¯ÂÌ ·ËÁ-
ÌÂÒÏÂÌ, ÍÓÈÚÓ Ó·‡˜Â ÒÂ Â ÓÔÎÂÎ ‚ ÌÂÁ‡ÍÓÌ-
ÌËÚÂ ÓÔÂ‡ˆËË Ë ÒÂ Â ÓÍ‡Á‡Î Á‡‰ Â¯ÂÚÍËÚÂ
Á‡ ÌˇÍÓÎÍÓ „Ó‰ËÌË. ÕÓ ÚÓ˜ÌÓ ÒÎÂ‰ Í‡ÚÓ Ï˙Ê˙Ú
È ËÁÎËÁ‡ ÓÚ Á‡Ú‚Ó‡, ≈ÏËÎË ËÁÔ‡‰‡ ‚ ÚÂÊÍ‡
‰ÂÔÂÒËˇ Ë ÔË·ˇ„‚‡ ‰Ó ÛÒÎÛ„ËÚÂ Ì‡ ‰ÓÍÚÓ
ƒÊÓÌ‡Ú‡Ì ¡‡ÌÍÒ, ÍÓÈÚÓ ÒÚ‡ÚË‡ ÚÂ‡ÔËˇ Ò
‡ÁÎË˜ÌË ‚Ë‰Ó‚Â ı‡Ô˜ÂÚ‡. ÀÂ˜ÂÌËÂÚÓ ‚˙‚Ë
Ò ÔÓÏÂÌÎË‚ ÛÒÔÂı, ÍÓÈÚÓ ÔÂÏËÌ‡‚‡ ‚
‡·ÒÓÎ˛ÚÂÌ Í‡ı, ÒÎÂ‰ Í‡ÚÓ ‚ ÏÓÏÂÌÚ Ì‡
ÒÓÏÌ‡Ï·ÛÎËÁ˙Ï ≈ÏËÎË Û·Ë‚‡ Ï˙Ê‡ ÒË. Õ‡-
„ÎÂ‰ - ‚ÒË˜ÍÓ Â ˇÒÌÓ, ÌÓ Á‡‡‰Ë Ò˙ÒËÔ‡Ì‡Ú‡
ÒË Í‡ËÂ‡ (Ë ÌÂ Ò‡ÏÓ) ‰ÓÍÚÓ ¡‡ÌÍÒ Â¯‡-
‚‡ ‰‡ ‚ÌËÍÌÂ ÔÓ-‰˙Î·ÓÍÓ ‚ ÒÎÛ˜‡ˇ.

‘ËÎÏ˙Ú Â ÌÂ˘Ó Í‡ÚÓ ÔÓ‰˙ÎÊÂÌËÂ
Ì‡ ìœÓÁ‡·ÂÏÂÌˇÎ‡î (Ï‡Í‡ ˜Â „Î‡‚ÌË-
ÚÂ „ÂÓË ÚÛÍ Ë Ú‡Ï Ò‡ ‡ÁÎË˜ÌË, ÌÓ Ô˙Í
ÂÊËÒ¸Ó˙Ú Â Ò˙˘ËˇÚ), Ë Â ÎÓ„Ë˜ÌÓ ÁË-
ÚÂÎËÚÂ ‰‡ Ó˜‡Í‚‡Ú ÓÚ Ò˙˘Ëˇ ÚËÔ ıÛÏÓ
Ë ÍËÌÓÒÍÂ˜Ó‚Â. ŒÚÌÓ‚Ó ÔÛ·ÎËÍ‡Ú‡ ˘Â
ÒÂ˘ÌÂ ƒÂ·Ë Ë œËÈÚ, ÍÓËÚÓ ËÏ‡Ú Ò‚Ó-
ËÚÂ Á‡·‡‚ÌË ÒÂÏÂÈÌË ÏÓÏÂÌÚË ‚ ÍÓÏÛ-
ÌËÍ‡ˆËˇÚ‡ Ò ‰Âˆ‡Ú‡ ÒË, „ËÌÂÍÓÎÓÁËÚÂ,
ÙËÚÌÂÒ ÚÂÌ¸ÓË Ë ıÓ‡Ú‡ Í‡ÚÓ ˆˇÎÓ.
 ËÁ‡Ú‡ Ì‡ ÒÂ‰Ì‡Ú‡ ‚˙Á‡ÒÚ ÌËÍÓ„‡ ÌÂ
Â ·ËÎ‡ ÚÓÎÍÓ‚‡ Á‡·‡‚Ì‡. »ÎË ÔÓÌÂ Á‡
‰‚‡ ˜‡Ò‡ Ë ÌÂ˘Ó.

Оз: Великият
и могъщият

Cinema City 13:40, 15:20, 16:20,
18:00, 19:00, 21:40
IMAX 14:40, 17:20, 20:00, 22:40

Cinema City 13:20, 15:30, 17:40,
19:50, 22:00

Cinema City 14:20, 17:00, 19:40,
22:20

ŒÁ ‚Ò˙˘ÌÓÒÚ Â ŒÒÍ‡ ƒË„Ò - ‰Â·ÂÌ
ÙÓÍÛÒÌËÍ Ò „Ë„‡ÌÚÒÍË ÏÂ˜ÚË, ÍÓÈÚÓ Â Ì‡
Ô˙Ú ‰‡ ÒÂ Ò‰Ó·ËÂ Ò ‚Î‡ÒÚ Ë ·Ó„‡ÚÒÚ‚Ó,
·Î‡„Ó‰‡ÂÌËÂ Ì‡ Â‰ÌÓ ÚÓÌ‡‰Ó Ë Ì‡ Ì‡-
Ë‚ÌÓÒÚÚ‡ Ì‡ ·˙‰Â˘ËÚÂ ÏÛ ÔÓ‰‡ÌÌËˆË. «‡
ÌÂ„Ó‚Ó ÌÂ˘‡ÒÚËÂ ÚË ÒÂÍÒ‡ÔËÎÌË ‚Â˘ËˆË
- “ÂÓ‰Ó‡, ≈‚‡ÌÓ‡ Ë √ÎËÌ‰‡, ËÁÔËÚ‚‡Ú
ËÁ‚ÂÒÚÌÓ Ò˙ÏÌÂÌËÂ, ˜Â ÚÓÈ Â ‚ÂÎËÍËˇÚ
Ï‡„¸ÓÒÌËÍ, Á‡ ÍÓÈÚÓ ÒÂ ÔÂ‰ÒÚ‡‚ˇ. —ÎÂ‰-
‚‡Ú ÎÛ‰Â¯ÍË ÔËÍÎ˛˜ÂÌËˇ, ‰ÓÍ‡ÚÓ ŒÒÍ‡
ÒÂ ·ÓË Á‡ ·˙‰Â˘Ëˇ ÒË ÚÓÌ Ë, ÌˇÍ‡Í
ÏÂÊ‰Û ‰Û„ÓÚÓ, Ò˙Ò ÁÎÓÚÓ.

ПРЕМИЕРИ

ÒÔÓÍÓÈÌÓ ‰‡ ËÁÔËÂÚÂ ÒÛÚÂ¯-
ÌÓÚÓ ÒË Í‡ÙÂ.
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 Затова ли създадохте този
филм?

- Едва ли бих могъл по-добре да
формулирам целта си.

 И все пак не се ли опасявате,
че сякаш всичко вече е казано за
войната, а съвременниците ни са
уморени от тази тема? Още пове-
че че с нея са се наложили на екра-
на майстори от ранга на Михаил
Ром, Андрей Тарковски, Никита Ми-
халков, Андрей Кончаловски, Лари-
са Шепитко...

- Те са казали своята дума, аз -
моята. С този филм исках да започна
творческия си път в игралното кино.
Това беше и първият сценарий, кой-
то написах. Но обстоятелствата изи-
граха своята роля. Навремето, когато
търсих помощ от продуцентите, те
твърдяха: “О, всичко вече е изказано
за войната. Кой ще я гледа отново?”
Убеден съм, че не е така. В тази тема
останаха редица празни пространст-
ва, които се оказват твърде важни за
днешната ни народопсихология и
участ. Затова реших да опитам сили-
те си: да запълня част от тези неиз-
следвани на екрана територии. Всич-
ко онова, което наричахме война,
патриотизъм, гражданска вина,
Съветски съюз... - дали отговаря на
историческата правда.

 Изградили сте сценария си

Â ìúãëàòà
íà ÷îâåøêîòî
ñåáåïîçíàíèå
Новият филм на Сергей Лозница
е сред най-ярките постижения
на 17-ия „София филм фест”

Олга МАРКОВА,
доктор на кинознанието

Първия игрален филм, към който
ме отправи моята интуиция на 17-ия
международен “София филм фест”,
бе “В мъглата” на руския режисьор,
сценарист и редактор Сергей Лозница
(роден на 5 септември 1964 г. в
Белоруска ССР). И не ме подведе. Тя
безспорно бе провокирана от ориги-
налното му, богато на идеи и хрумва-
ния документално творчество, отличе-
но с много международни награди:
“Днес ще построим дом” (1996),
“Живот, есен” (1998), “Влакът спря”
(2000), “Селище” (2001), “Портрет”
(2002), “Пейзаж” (2003), “Фабрика”
(2004), “Блокада” и “Артел” (2006),
“Представление” и “Северна светлина”
(2008), “Чудото на свети Антоний”
(2012) и “Писмо”, включен наскоро в
състезателната програма за късомет-
ражно кино в тазгодишния МКФ в
Ротердам. Там същевременно участва
в друга програма - “Spectrum”, и
новият му игрален филм “В мъглата”,
завоювал миналата година в Кан
наградата на ФИПРЕССИ и номиниран
за “Златна палма”. Спомням си
неговия игрален дебют “Щастие мое”
(2010) - любопитна, абсурдна притча,
почти без герой, за разрушаване на
човешките пространства, на обществе-
ните връзки в нашето съвремие, което
води до нахлуване на агресията.

Обиколил редица градове (от Белору-
ска ССР семейството му се премест-
ва в Украйна, където младият Лозни-
ца завършва инженерни науки и
математика в Киевския политехничес-
ки институт;  през 1991 г. е приет във
ВГИК в Москва, а в 2000 г. започва
да снима документални творби в
авторитетната Студия за документал-
ни филми в Санкт Петербург), той
усвоява разностранни знания, които
се долавят в произведенията му.
Зад неговия спокоен, уравновесен
външен вид и скромно поведение
явно се таи трескав, неспокоен и
търсещ дух. Търсещ както в дълбини-
те на скритите човешки измерения,
така и в разгръщането им в модерна
художествена форма.
В ярката си естетска психологичес-
ка драма “В мъглата”, замислена
още преди десет години и развен-
чаваща понятия като “героизация” и
“митологизация”, той открива тези
измерения, изграждайки персонажи-
те пред очите на зрителя. В редица
повтарящи се рефренно ситуации от
“играта” на живот и смърт на Запад-
ната граница на СССР през 1942 г.
в район, окупиран от немците,
където местните партизани оказват
отчаяна съпротива, а местните
предатели сътрудничат на врага,
героите се формират и разгръщат,
подобно на действието в незабрави-
мата едноименна повест на Василий

Биков (факт, който е пропуснат в
каталога на фестивала). Следвайки
примера на Алексей Герман, Лозни-
ца споделя и възторга си от творче-
ството на Кира Муратова. Редом с
тези образци той предлага рядка,
изключително интересна в художе-
ствено отношение структура, близка
до постмодернизма, която някак
странно обитават нееднозначните
персонажи: жп работникът Сушеня,
арестуван с група саботьори, но
впоследствие освободен; партизани-
те Буров и Войтек, изпратени да го
ликвидират, поради витаещия неве-
рен слух, че е предател... Всички те
идват от гората и отново потъват в
нея; като фантоми влизат в кадъра.
Живописно снимана, подобно на
картини от Репин, Верешчагин,

Шишкин, тя се оказва единственият
им “уютен” пристан и същевременно
естетически контрапункт на жесто-
костта на действието, на нелепата
обстановка с преобърнати обществе-
ни и психологически пластове, сред
които предатели съдят невинни, а
невинни не издържат товара на
мълвата, на проклятието и се само-
убиват. В леса остава и вината, и
невинноста, и магистралният екзис-
тенциален въпрос “Куда?”... Целият
филм, с две ясно изведени кулми-
нации, е своеобразно прощаване с
илюзията, наречена “живот”. Светов-
ноизвестният документалист Сергей
Лозница автентично и със съчув-
ствие “рови” в човешките души, за
да прозвучат изстрелите в собстве-
ната ни съвест.

върху солидната драматургичес-
ка основа на едноименната по-
вест (излязла 1986 г.) на Василий
Биков, който често изказва
твърде нелицеприятни истини. Те
не се харесват на обкръжаващо-
то го общество, възпитано с
щампи и клишета.

- Уви, така е. Може би тъкмо зато-
ва цяло десетилетие този литерату-
рен материал е обсебил съзнанието
ми с изследването на герой, който
не може да бъде наречен герой в
конвенционалния смисъл на думата,
тъй като се самоубива, за да остане
честен към себе си, да съхрани до-
край достойнството си. То се оказва
най-важно за него.

 Искрено се радвам, че явно
избягвате шокиращи публиката
сцени като това самоубийство на
финала на филма, с което заявява-
те категорично авторската си по-
зиция, при това без директен по-
каз - само със звук. Ще се върна
към началото на творбата, къде-
то в епизода с обесването на пар-
тизаните отново не виждаме са-
мото действие. Чуваме само запо-
ведта: “Обесете ги” и последвалия
звук от извършеното. Възхищава
ме саундтракът на цялото ви про-
изведение, заснето като музикал-
на партитура, с изключителен ми-

нимализъм и пестеливост.
- Наистина много работя със зву-

ка: цели пет месеца. За мен той е
основен компонент, не по-малко зна-
чим от актьорската игра или камера-
та. Опирам се на неговия автентизъм
при характеристиката на събитията и
героите, които изграждам пред са-
мата публика.

 “Разлиствате” персонажите
като зелки: листо по листо, което
звучи някак наукообразно. При това
- в твърде сурови времена, в които
няма пощада, няма и опит за оп-
равдание, липсва време за разслед-
ване на вината, а, както казва
Сушеня, “убийството е зверщина,
особено, когато е дело на “свои
хора”; кажи на близките ми, че са ме
убили немци”...

- Харесва ми вашия термин “раз-
листване”. Тази последователност
трябва да насочи зрителя към идея-
та, че дори на война човекът трябва
да си остане Човек.

 Какъв е смисълът на поняти-
ето “война” според вас?

- Разрешението да убиваш пуб-
лично хора, и то безнаказано. За
мен войната започва не със самото
действие, а още с намерението за
нея. Василий Биков изследва нена-
вистта един към друг, която ражда
ненавист; ограбването, унижението

и обезличаването на човешката
личност; обезценяването на стойно-
стите; загубата на моралните устои.
В съветското училище учехме наи-
зуст стихотворението “Убий немеца!”
на Константин Симонов, който без-
спорно е зов за морално убийство. В
него се казва: колкото пъти видиш
немец, толкова пъти го убивай. Как-
во може да произтече от такава
ненавист?! На война войникът е
длъжен не да разсъждава, а да
изпълнява заповеди. Как мислите -
виновен ли е, че избива други хора?
Има ли логика в принципа за разде-
ляне на отговорностите, които тряб-
ва да бъдат поети? Както виждате -
достатъчно много дилеми, които
чакат своето решение.

 Коя сте си избрали за следва-
щия игрален филм?

- Моят нов сценарий, който ще
снимам през идното лято, е “Бабий
Яр”. Ще се опитам да разкрия как се
стекоха събитията, които доведоха до
масовата екзекуция от нацисти на
33 771 евреи и други цивилни граж-
дани в пролома край Киев, по време
на военните им операции на съвет-
ска територия. Както знаете, излезе
едноименна книга на Кузнецов. От
нея съм ползвал само един епизод,
върху който съм акцентирал.

 На добър час!

Кадри
от филма

“В мъглата”

Сергей Лозница
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изложба “Окото на риба-
та” в галерия “България”,
мраморно фоайе, при
Софийската филхармо-
ния, ул. “Г. Бенковски” 1.
Творбите може да се раз-
гледат до 2 април.

В тези картини показ-
вам свободата си, без да
мисля на кого ще се ха-
ресат. Държа именно на
този начин на себеизра-
зяване, сподели худож-
никът на откриването на
изложбата. Работата по
тази колекция е започна-
ла още през 2007 г., опи-
тал съм се да погледна
света през очите на ри-
бата, добави Анатолий
Станкулов, обръщайки се
към гостите и приятели-
те, препълнили залата.
Един от тях бе и журна-

Неделно матине на камерен ан-
самбъл “Симфониета” ще се състои
на 17 март от 11 ч. в Градската худо-
жествена галерия “Борис Георгиев” -

Информационното бюро на Европейския
парламент в България организира гала вечер
на наградата за кино “ЛУКС 2012” на ЕП, в
рамките на международния “София филм фест”.
Филмът “Табу”, финалист за наградата “ЛУКС
2012”, ще бъде представен безплатно на три
прожекции в София, Пловдив и Бургас. Актри-
сата Ана Морейра, която изпълнява една от
главните роли, пристига, за да представи ко-
продукцията на Португалия, Германия, Фран-
ция и Бразилия. Тя ще се срещне със зрители-
те на “Табу” и в трите български града. Първа-
та гала вечер ще се състои днес от 20 ч. в
Бургас в общинско кино “AБ”. На 17 март “Табу”
ще бъде представен в Пловдив в “Лъки сине-
ма” от 18.30 ч. С прожекцията в Пловдив за-
почват и поредица от събития в рамките на

Дните на Европейския парламент в града от
17 до 23 март. Заключителната гала вечер е
на 18 март от 18 ч. в Дома на киното в София.

По време на прожекциите са предвидени
публични дискусии с участието на Ана Морей-
ра. Българската премиера на “Табу” се състоя
през ноември м.г. в рамките на панорамата на
трите филма-финалисти за наградата “ЛУКС”.

Историята от първата част на филма
“Табу” - “Изгубеният рай”, се развива в дне-
шен Лисабон и разказва за Пилар, петдесет-
годишна жена, членка на християнската общ-
ност в Тезе. Тя посвещава времето си на дру-
гите хора и на различни добри дела. От време
на време се грижи за възрастната си съседка
Аурора, която страда от деменция. Неочаквана-
та й смърт ще открехне вратата към погребано
минало във втората част на филма - “Раят”. Джан-
Лука Вентура, отдавна изчезнал любовник на
Аурора, е човекът, който ще открие на Пилар и
Санта историята на възрастната жена - една
тайна любов, която ги събира в Африка, в пор-
тугалска колония, станала жертва на първите
катаклизми на борбата за независимост.

Сингълът излезе през февруари. За по-
следните три години “Уан дайрекшън”
се превърна в най-успешната поп гру-
па за всички времена и постави реди-
ца рекорди, благодарение на безре-
зервната подкрепа на милиони фенове
от цял свят. Без съмнение, всички тех-
ни фенове ще откликнат на призива на
любимците си да се включат в благо-
творителната кампания на “Комик ри-
лийф” тази година. Това е може би
най-мащабното благотворително
събитие във Великобритания заедно с
кампанията “Деца в нужда”, започна-
ло през 1985 г. в подкрепа на гладу-
ващите в Етиопия и Судан. Кулмина-
цията е т.нар. Ден на червения нос,
който се провежда на всеки 2 години
през март. Това е денят, в който се
набират най-много средства чрез раз-
лични телевизонни предавания, про-
грами и събития.

По традиция в Деня на Червения
нос гражданите на Великобритания
(и най-вече младите хора) носят чер-
вени пластмасови носове, обличат
червени дрехи или слагат червени пе-
руки. Хората правят всякакви лакомст-

ГАЛА ВЕЧЕР
НА НАГРАДАТА
„ЛУКС 2012” В
ДОМА НА КИНОТО

Õóäîæíèêúò íà ÄÓÌÀ ñúáðà
ïðèÿòåëè â “Áúëãàðèÿ”
Анатолий Станкулов показва
колекцията си “Окото на
рибата” в столична галерия

листът Минчо Тунев. Той
направи ентусиазирано
поетично въведение към
изложбата, която се осъ-
ществява с подкрепата на
вестник ДУМА и “Шумен-
ско пиво”.

Анатолий ми каза
преди време, че ще на-
рече изложбата “През
окото на рибата”, аз по-
питах “Защо през?”, а той
отговори, че рисува жи-
вота, виждайки го през
въпросното рибешко око.
Винаги съм смятал, че не
е художникът този, който
ще ми обясни творбата
си. Тя сама себе си обяс-
нява, а когато я гледам,
тя си е само моя и хич не
ми пука какво е мислил
художникът. В случая,
като махна по собствено
убeждeниe думичката
“през”, нашият приятел
удари точно в центъра.
Като карикатурист Анато-
лий има дълбока връзка
със словото, то винаги
съпровожда образа и с

това заглавие постига
неподозирана мащаб-
ност, смята М. Тунев. - По-
гледнете, всички картини
тук имат имена. Тоест -
безмълвно съжителстват
слово и образ. Авторът им
е един. Който ги е нари-
сувал и който ги е напи-
сал. Много добре зная
как започва Йоановото
евангелие “В началото
бе словото”. Да, но напос-
ледък си мисля: “А не е
ли образът?” Спомнете
си оня пещерен бизон,
датиран още преди
първото писмено слово. И

от бизона, до Барбизона,
та през черния квадрат и
до ден днешен образът
властва редом със слово-
то. Нищо, че още в
първия семестър на уни-
верситетското образова-
ние ни караха да четем
“Лаокоон, или за грани-
цата между живописта и
поезията”. Вижте квадра-
тите, които е подредил
Анатолий - това е живо-
пис и поезия. Границата
се размива от морето. Тук

се сещам за забравения
вече Иван Пейчев: “За-
щото всичко край морето
е море./ То идва, за да си
отиде,/ отива си, за да се
върне пак.”

Заглавието “Окото на
рибата” е почти гениал-
но попадение на худож-
ника. Тайната, до която
Анатолий се е добрал, и
иска да внуши и на нас,
е, че рибата никога нищо
не казва, тя мълчи и
възприема всяка дума.
Както и картината. А да
сте видели затворено
рибешко око? То винаги
е отворено. Дори след
смъртта. Както и карти-
ната, каза в заключение
Минчо Тунев.

Анатолий Станкулов е
илюстратор на над 100
книги и автор на повече
от 5000 карикатури, пуб-
ликувани в България и
зад граница. Има 11 са-
мостоятелни изложби и
над 400 общи художест-
вени изяви. През 2006-а
е обявен за карикатурист
на годината, получава и
годишното отличие на
френската галерия “Ка-
ре-дез-артист”.

Надежда УШЕВА

К
арикатуристът
на ДУМА Ана-
толий Станку-
лов откри са-
м о с т о я т е л н а

Анатолий
Станкулов
пред
любимата
си картина

Първите посетители се насладиха на
“прелестните късове море”...

Снимки Мариета ТОМОВА

Кадър от
филма “Табу”

Варна. Диригент е проф. Милко Кола-
ров. Програмата включва рецитал на
пианиста Михаил Стоянов.

В първия си концерт за годината
“Симфониета - Варна”
продължава близо десетго-
дишната традиция да пред-
ставя музика от различни
епохи, стилове и национал-
ни школи. За първи път ще
бъде изпълнена в българ-
ска интерпретация една от
най-интересните творби на
Паул Хиндемит - Тема и ва-
риации: четири темпера-
мента за пиано и струнен
оркестър. Създадена през
40-те г. на ХХ век, вариаци-
ите на Хиндемит се
изпълняват освен на кон-
цертния подиум и към тан-

цови спектакли. Трите интермеци за
пиано на Йоханес Брамс, включени в
програмата, са сред последните му
творби. Концертиното за пиано и
оркестър е сред най-често изпълня-
ваните произведения на Пенчо Сто-
янов. Изтъкнатият композитор и пе-
дагог ще бъде своеобразен домакин
на неделното матине в Градската га-
лерия. Неговото непосредствено уча-
стие ще се впише в още една запа-
зена марка на неделните матинета
на “Симфониета - Варна” - беседите
за музиката, която се представя.

На 31 март от 11 ч. отново в Град-
ската художествена галерия предстои
концертът на проф. Гинка Гичкова и
камерен ансамбъл “Симфониета” под
диригентството на проф. Милко Кола-
ров. В програмата са творби от Бах,
Хайдн и Моцарт.

Проф. Милко Коларов

„Уан дайрекшън” помага в благотворителна кампания,
у нас излезе биографична книга за групата

ва, които продават на улицата с цел набиране на средст-
ва. Денят на червения нос ще се проведе днес, като бри-
танската общественост чрез различни забавни инициати-
ви ще спомогне за събирането на повече пари за фонда.
Междувременно издателство “Егмонт България” публику-
ва на български език книгата “Осмели се да мечтаеш” -
официалната автобиография на групата “Уан дайрекшън”.
Тя разказва историята на петте момчета от Великобрита-
ния, които бързо се превръщат в световна сензация. Поня-
кога животът поднася чудесни изненади. Това без колеба-
ние ще потвърдят Хари, Найъл, Зейн, Лиам и Луис. В един
момент те са просто пет обикновени момчета, които меч-
таят да са на сцена, заобиколени от фенове... а в следва-
щия пеят на финала на “Х фактор”. Останалото, както се

казва, е история - турне-
та, пълни зали, платинен
албум, световна слава.
Днес “Уан дайрекшън” е
на път да се превърне в
най-успешната момчеш-
ка банда на Великобри-
тания. И това е само на-
чалото... В книгата “Осме-
ли се да мечтаеш” всеки
от тях разказва история-
та на изумителното им
пътешествие - от хлапе-
та, които пристъпват с
много надежда на първи-
те кастинги за “X фактор”,
до световни поп звезди,
които живеят мечтата си.

МММММ
омчетата от “Уан дайрекшън” са записали офи-
циалния сингъл за Деня на червения нос през
2013 г. Песента е “One Way or Another” и е кавър
на класическия хит на Блонди от 1978 г.
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ИТАЛИАНСКИТЕ TORNADO IDS
ЩЕ БЪДАТ ВЪОРЪЖЕНИ С
ПРОТИВОРАДИОЛОКАЦИОННИ
РАКЕТИ AARGM И БОМБИ SDB

ВМФ НА РУСИЯ ЩЕ СЕ ВЪОРЪЖИ
СЪС 78 КОРАБА ЗА ОСЕМ ГОДИНИ

Н
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АРЖЕНТИНА СЕ
СДОБИ С ПЪРВИ
УСЪВЪРШЕНСТВАН
ТАНК TAM

И

Военнослужеща от Тайванските въоръжени сили...

Обективът не се шегува

Стойността
на възможната
сделка е 1,5
милиарда долара

К
онтрактът на до-
ставка на Китай на
изтребители Су-35,
чиято подготовка
за подписване се

Су-35

Снимка КнААЗ

води в момента, ще бъде за
доставка, а не лицензионен,
съобщава «Военнопромиш-
лен куриер». Под такова
съглашение се подразбира
доставката на клиента на
вече изцяло сглобени само-
лети. По думите на вицепре-
миера Дмитрий Рогозин, в
близките две седмици в Ру-
сия ще пристигнат предста-
вители на китайското ръко-
водство, като на преговори-
те с тях ще бъдат съгласува-
ни сроковете за подписване-
то на контракта.

В края на 2012 г. «Росо-
боронекспорт» и министер-
ството на отбраната на Ки-

тай сключиха предварител-
но съглашение за доставка-
та на Пекин на 24 изтреби-
теля Су-35. При това се
съобщаваше, че твърд кон-
тракт може да бъде подпи-

сан в близките две години,
а доставките на самолетите
ще започнат след 2015 г.
Стойността на възможната
сделка е 1,5 милиарда до-
лара. През пролетта на 2012

г. стана известно, че Русия
се е договорила с Китай да
достави 48 нови изтребите-
ля Су-35, но не бе достигна-
та окончателна договоре-
ност за обема на покупката.
В частност Китай е настоя-
вал да закупи едва четири
руски изтребителя. Руските
представители на прегово-
рите назоваха тази поръчка
икономически неизгодна, в
частност заради опасения-
та, че Китай ще изкопира
купените самолети.

Както пише AINonline,
Китай може би е заинтере-
суван от покупката на из-
требителите Су-35 заради
двигателите АЛ-41Ф1С
(«Изделие 117С»). Предпо-
лага се, че  като купи изтре-
бители Су-35 и известно ко-
личество двигатели АЛ-
41Ф1С за тях, Китай  ще мо-
же да получи технологиите
на «Изделие 117С» и да ги
използва при създаването
на собствени силови уста-
новки за перспективния из-
требител J-20.

Корвета от проект 20380

Снимка WIKIPEDIA.ORG

на Русия  ще полу-
чи общо 78 над-
водни и подводни
кораба. Това, как-
то съобщава РИА
„Новости”, е заявил
министърът на
отбраната на Ру-
сия Сергей Шойгу.
По думите му до-
ставката на воен-
ната техника е за-
ложена в държав-
ната програма за
въоръжаване на
Русия. В рамките на тази програма флотът трябва да получи осем
стратегически атомни подводници, 16 многоцелеви подводници и 54
надводни кораба от различни класове.

В началото на януари т.г. бе съобщено, че ВМФ на Русия до 2016
г. трябва да приеме в състава си 24 нови кораба: шест атомни под-
водници и 18 надводни кораба. Освен това военните ще получат 30
катера със специално назначение и противодиверсионна борба. За
какви именно кораби става дума, не се уточнява. В рамките на държав-
ната програма за въоръжаване на Русия до 2020 г. за обновяване на
руския флот е планирано да се похарчат около пет трилиона рубли.

САЩ са преда-
ли на Тайван по-
следните два мо-
дернизирани са-
молета за далеч-
но радиолокаци-
онно откриване
(ДРЛО) E-2K Haw-
keye, съобщава
Defense News. Об-
що през програ-
мата за модерни-
зация са преми-
нали четири тай-

ТАЙВАН Е ПОЛУЧИЛ ПОСЛЕДНИТЕ
МОДЕРНИЗИРАНИ ЛЕТЯЩИ РАДАРИ

вански летящи радара E-2T, закупупени през 1995 г. Модерниза-
цията на самолетите се провежда в рамките на мащабна програ-
ма за поставки на въоръжения и военна техника на Тайван за
сумата от 6,5 милиарда долара, одобрена от правителството на
САЩ през 2008 г. Ръководството по програмата за модернизация
на тайванските самолети ДРЛО се осъществява от ВВС на САЩ.
В рамките на тази програма E-2K са получили обновени радио-
локационни станции, системи за управление, програмно обезпе-
чаване и авионика. Други подробности за модернизацията на
тайванските самолети ВВС на САЩ не разкриват.

Първите два подобрени E-2K Тайван получи през декември
2012 г. E-2K развива скорост до 648 километра в час и може да
измине до 1,5 хиляди километра, като може да се намира във
въздуха до шест часа. Общо на въоръжение в Тайван стоят
шест самолета ДРЛО E-2K. Два такива летящи радара, не пре-
минали през програмата за модернизация, Тайпе придоби през
2006 г. През 2008 г. правителството на САЩ одобри доставката
за Тайван на въоръжение и военна техника за 6,5 милиарда
долара. В договора освен модернизацията на летящите радари
става дума за доставка на Тайпе на зенитни ракетни комплекси
Patriot, бойни вертолети AH-64E и крилати ракети. По-късно бе
подписано съглашение за доставка на Тайван на комплекти за
модернизация на изтребителите F-16.

E-2KСнимка JCZS.NEWS.SINA.COM.CN

TAM

Снимка MILITARYFACTORY.COM

зраелската компания Elbit е пре-
дала на сухопътните войски на
Аржентина първия модернизи-
ран среден танк TAM (Tanque

Argentino Mediano), съобщава Info-
defensa. В хода на модернизацията
танкът TAM, създаден на базата на нем-
ската бойна машина на пехотата Marder,
в частност е получил нова хидравлика,
електрозадвижване на кулата, дено-
нощна оптическа система, а също и
противоракетен комплекс от Elbit. Ос-
вен това TAM е снабден с допълнител-
на силова установка. Общо на въоръ-
жение в Аржентина стоят около 235
танка TAM. Но както отбелязва
Infodefensa, сроковете на завършване

на тяхната модернизация засега са не-
известни. По-рано бе съобщено, че
Elbit ще модернизира около 50 танка
за година. През 2011-2012 г. за модер-
низация на танковете министерството
на отбраната на Аржентина планира-
ше да отдели 30 милиона долара. Тан-
ковете ТАМ бяха създадени през 1973
г. от немската компания Thyssen-
Henschel (през 1999 г. тя бе придобита
от Rheinmetall). На въоръжение в Ар-
жентина първите танкове встъпиха
през 1980 г.

ТАМ е въоръжен със 105-милимет-
рово оръдие и две картечници с ка-
либър 7,62 милиметра. С маса около
30 тона ТАМ е способен да развие до
80 километра в час и да преодолее до
600 километра. Освен танковете ТАМ
на въоръженияе в Аржентина стоят
около триста бронирани машини VCTP,
направени на същата платформа.

СЕВЕРНА КОРЕЯ Е
МОДИФИЦИРАЛА
АВТОМАТ
КАЛАШНИКОВ

Снимка TFB

Северна Корея е провела модер-
низация на автомати от типа
Калашников, местно производ-
ство. В интернет е публикувана

снимка от срещата на севернокорей-
ския лидер Ким Чен Ун с народа, на
която се виждат бойци от охраната с
модифицирани автомати. Отличител-
на черта на това оръжие е големият
пълнител, изпълнен под формата на
дълъг цилиндър.

По преценка на оръжейния блог
TFB той събира 75-100 патрона. При
това бойците са въоръжени с авто-
мати Type 88, Type 98 или Type 98-1,
разработени от китайската компания
Norinco, на базата на руските авто-
мати АК-74. Лицензионното произ-
водство на това оръжие е наложено
в КНДР. От базовата версия АК-74
Type 88, в частност, се отличава със
сгъваемия напред приклад.

Други подробности относно дру-
ги корейски модификации на авто-
мата, тип Калашников, засега няма.
Не е известно комплектувана ли е с
такива автомати охраната на север-
нокорейския лидер или това е раз-
пространена общовойскова модифи-
кация. Освен Type 88 и Type 98 в
Северна Корея се сглобяват също
автомати АК и АКМ.

емската компания Panavia Aircraft е подписала
договор с агенцията NETMA (NATO Eurofighter
and Tornado Management Agency) на НАТО за
модернизация на системите за въоръжение на

италианските изтребители Tornado. В рамките на спо-
разумението италианските самолети Tornado IDS в
модификациите им RET 7 и RET 8 ще могат да използ-
ват управляеми противорадиолокационни ракети
AARGM (Advanced - Anti Radiation-Guided-Missile) и мал-
кокалибрени авиационни бомби SDB.

Работите по модернизацията ще приключат в края
на 2015 г., като участие ще вземат и компаниите Alenia
Aermacchi, Cassidian, както и Boeing и ATK. По данни
на Flightglobal MiliCAS ВВС на Италия разполагат с
54 изтребителя Tornado IDS, осем учебно-бойни и
16 самолета за РЕБ.

Снимка "ЛЕНТА.РУ"

Tornado

о края на
2020 г. во-
енн о мор-
ският флот

Китай ще получи сглобени
изтребители Су-35



30 о четете скоро

Жив     т
В РИТЪМА НА
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Глупавите хора искат да жи-
веят в друга държава, умните
мечтаят да живеят в друга вселе-
на, а гениалните просто живеят...

15
Св. мъченици Ага-

пий и шестте мъченици с него - Публий,
Тимолай, Ромил, Александър, Алек-
сандър, Дионисий и Дионисий († 303)

Св. мъченик Агапий и другарите му
Публий, Тимолай, Ромил, двама Алексан-
дровци и двама Дионисиевци са пострада-
ли в Кесария Палестинска от началника
Урбан, по времето на император Диоклети-
ан. Всички, освен Агапий, били съвсем
млади и още некръстени - кръщението им
станало в собствената им кръв. Един ден
тия 7 юноши гледали как мъчат христия-
ните: едни в огън, други на бесилка, трети
давали на зверовете... И като виждали
с какво търпение понасят всички мъки,
разпалили се от ревност за Христа,
свързали си ръцете назад и така дошли
пред Урбан и му казали: “И ние сме хри-
стияни!” Ласките, увещанията и заплахите
на началника отишли напразно. Към мла-
дежите се присъединил и знатният кеса-
рийски гражданин Агапий, който и дотога-
ва много бил страдал за Христа. Той за-
почнал още повече да възпламенява у
тях вярата и любовта Господа. Всички
били с меч посечени в 303 г.
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АЛЕКСАНДЪР РАЙЧЕВ-син,
пианист, композитор
ВЕСЕЛИН ТОПАЛОВ,
световен шампион по шах
Проф. д.н. ИВАН МАРАЗОВ,
изкуствовед, културолог,
траколог и политик
КАЛУДИ КАЛУДОВ,
оперен певец, тенор
О.з. полк. ТОДОР ГИГОВ,
военен журналист, секретар на
Славянското дружество в България
ИЛИАНА РАЕВА,
президентка на Българската
федерация по художествена
гимнастика, треньорка
СТОЯН АЛЕКСИЕВ, актьор
Проф. д.и.н. ТРЕНДАФИЛ МИТЕВ,
политолог, историк, председател
на Македонския научен институт

www.duma.bgwww.duma.bgwww.duma.bgwww.duma.bgwww.duma.bg
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егендарните Helloween и
Gamma Ray ще разтърсят
българската столица с
метъл карнавал днес,
15 март, в зала “Арена
Армеец София”. Групите

Ìåòúë êàðíàâàë
ðàçòúðñâà Ñîôèÿ

Младата бразилска банда Shadowside ще
подгрява величията Helloween и Gamma Ray

приготвили легендарните изпълните-
ли за родната публика.

Всички посетители на концерта
под 18 години трябва да имат заку-
пен билет и да се съпровождат от
придружител с попълнена деклара-
ция. Документът трябва да бъде под-
писан и представен на входа на за-
лата, като няма нужда да се заверя-
ва нотариално. Декларации ще мо-
гат да се намерят и непосредствено
преди концерта на входа на зала
“Арена Армеец”. Деца до 7-годишна
възраст ще влизат напълно безплат-
но с придружител и по-пълнен от
него документ.

По време на събитието публика-
та ще бъде разположена на терена
на залата, а трибуните ще се прибе-
рат и няма да се ползват. Пушенето
в залата е напълно забранено, вклю-
чително и във фоайетата, уточниха
организаторите на концерта. Фен,
който запали цигара, ще бъде изве-
ден навън, без възможност да се
върне повече на концерта.

Билети за шоуто на Helloween,
Gamma Ray и Shadowside се прода-
ват в мрежитe на Ticketstream.bg и
Eventim.bg в цялата страна по 45 лв.

Учени от университета Кеймбридж във
Великобритания доказаха, че бутонът
“Харесва ми” в социалната мрежа фейс-
бук може да разкрие характера на по-
требителя. Така експертите ще създадат
психологически портрет въз основа на
“лайкванията” и да определят предпочи-
танията, интелекта, политическите
възгледи, сексуалната информация и още
много неща, за които хората не предпо-
лагат, посочва ИТАР-ТАСС. Харесвайки
снимки, публикации и събития, интернет
потребителите, без да подозират, дават
за себе си безценна информация. Тя
може да се използва от маркетингови
компании и политически проучвания.
Изследването се основава на базата на
58 хил. профила.

Все повече млади момичета в Ню Йорк пече-
лят огромни суми, продавайки собствените си
стъпала. Мъжете, чийто фетиш са женските кра-
ка, посещават спа център, където ги чакат жри-
ците. На клиентите им е позволено да масажи-
рат, а понякога и да докосват с устни и език
стъпалата на девойките, пише “Ню Йорк пост”.
Обикновено за 40 минути се печелят 200 дола-
ра. Работата, наречена
“foot hooker”, на практи-
ка не е проституция, тъй
като момичетата са об-
лечени през цялото вре-
ме. И докато повечето
жени не виждат нищо
лошо в това да печелят
пари и в същото време
да ги масажират, за мно-
зина “сексът с крака” е
извращение.

игантът Туитър се готви да стартира ново музикално приложе-
ние, разкриха близки до проекта източници. Твърди се, че
социалната мрежа закупила услугата за звуково споделяне
“Уи ар хънтид” и използва технологията й, за да изгражда
собствено приложение, което навярно ще пусне в продажба до
края на този месец.
Новата програма, която ще носи заглавието “Туитър мюзик”,
ще предлага на клиентите изпълнители и парчета, съгласно
техните предпочитания. Информацията за това ще бъде извли-
чана от профилите в сайта, а песните ще достигат до потреби-
телите чрез “СаундКлауд”. Предложенията на “Туитър мюзик”
ще излизат в 4 основни категории: “препоръчани”, “популярни”,
“набиращи известност” и “звучащи в момента”.

Американката Британи Джоуинс
организира флашмоб на летището,
с който предложи брак на приятеля
си Остин Спитлър. Той бил шоки-
ран да види роднините и приятели-
те си да танцуват с табелки “Ще се
омъжиш ли за мен” на международ-
ното летище в Оклахома. След това
девойката паднала на колене и
поискала ръката на приятеля си,
което било заснето от местна теле-
визия. За щастие Остин казал “да”
на предложението, което било ре-
петирано 3 седмици преди завръ-
щането му. До изненадата с пръсте-
на на летището двамата не се били
виждали две години, тъй като мъжът
пътувал по работа. Поддържали от-

Спечелването на награда “Еми” удължава жи-
вота на актьора с близо 3 години, благодарение
на възможностите за подобряване на кариерата
им, показва ново изследване. От друга страна,
стресът, съпътстващ работата на американския
президент, съкращава живота с цели 5 лета.

Учени от Колумбийския университет в Ню Йорк
изследвали живота на спечелилите и загубилите,
за да установят каква е връзката със смъртността.
От дълго време експертите свързват високия со-
циално-икономически статут с по-добро здраве,
но не беше ясно дали това се дължи на достъпа
до ресурси или с блясъка на високия социален
статус. Учените, начело с д-р Брус Линг, изслед-
вали спортисти, въведени в Залата на славата
на бейзбола, носители на награди “Еми” и бивши
американски президенти и вицепрезиденти, като
сравнили всеки от тях със загубилите в същото
състезание или избор. Те не открили съществе-
ни предимства за победителите. Впрочем, в ня-
кои случаи като спечелването на пре-
зидентските избори, победата отне-
ма на избрания няколко години от
живота.

Бе установено, че актьорите, спече-
лили награда “Еми”, се радват на 2,7 го-
дини по-дълъг живот от номинираните, ко-
ито не са получили статуетката. Въпреки че
сценаристите, удостоени с отличието, живе-
ели с три години по-малко от загубилите но-
минирани. Въведените в Залата на славата
бейзболисти не живеят по-дълго от номини-
раните, които не са получили място в за-
лата. Президентите и вицепрезидентите
намалявали живота си средно с 5,3 годи-
ни, спрямо загубилите кандидати.

ХАРЕСВАНИЯТА
ВЪВ ФЕЙСБУК
РАЗКРИВАТ
ХАРАКТЕРА

ТУИТЪР ЩЕ ПРЕДЛАГА
И МУЗИКАЛНА УСЛУГА

азработеният от
британски ком-
пютърни специа-
листи калкула-

Интимен калкулатор изчислява
броя на косвените партньори

партньори. След това
попълвате отговорите
на въпросите. Когато
списъкът е готов, уст-
ройството използва
своя база данни, за да
изчисли средно с кол-
ко мъже или жени сте
имали интимен досег
косвено чрез вашите
половинки.

25-годишен мъж,
който е спал с 9 жени,
косвено си е лягал с
485 051 души. 45-го-
дишна жена, която в
живота си е имала 10
сексуални контакта с

различни хора, непря-
ко е спала с 6 324 624
души. 63-годишен
мъж, чието легло е
било посетено от 14
жени, косвено е пра-
вил секс с 865 142
души. Така чрез кал-
кулатора може да се
изчисли колко е голям
шансът да се зарази-
те с инфекция вслед-
ствие на половия ви
живот, като се има
предвид, че средно
една жена спи с шес-
тима души, а един
мъж с девет жени.

ношения само чрез електронна
поща. Британи решила да поеме
нещата в свои ръце, защото иначе
щяла да чака “цяла вечност”, за да
се омъжи за него.

Г

Сексът със стъпала
се превърна в бизнес

НАГРАДАТА „ЕМИ”
УДЪЛЖАВА ЖИВОТА

Л
пристигнаха у нас два дни преди
концерта, съобщиха на ДУМА орга-
низаторите от Loud Concerts и
Art BG. Метъл величията ще бъдат
съпровождани от младата бразил-
ска банда Shadowside.
Трите групи, както и придружаващи-
те ги екипи, общо над 35 души, дой-
доха в София с няколко турбуса и
тирове с техника. Металистите се
възползваха от свободното време, за
да си починат преди дългоочаква-
ния лайв и да разгледат София.

За концерта на бандите вратите
на “Арена Армеец” ще бъдат отворе-
ни тази вечер в 18,30 ч. Shadowside
ще излязат на сцената точно в 20 ч.,
а в следващите няколко часа фено-
вете ще станат свидетели на истин-
ски метъл празник, когато на подиу-
ма последователно ще се качат
Gamma Ray и Helloween. Групите
обещават и грандиозен финал, а фе-
новете могат само да гадаят какво са
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Предложение за брак
вече и с флашмоб
Предложение за брак
вече и с флашмоб
Предложение за брак
вече и с флашмоб
Предложение за брак
вече и с флашмоб

Р
тор изчислява броя на
партньорите, с които
пряко или косвено сте
поделяли леглото си.
Целта на машинката е
да определи степента
на риск от заразяване
с полово предавани
болести.

Калкулаторът не
пита нищо специално.
Трябва само да въве-
дете възрастта, пола и
броя на сексуалните
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резултати

ПО БНТ 1
17.00 Черноморец -

Ботев Пд
ПО ТВ +

22.45 Депортиво -
Селта

ПО ЕВРОСПОРТ 2
19.00 Унион - Санкт Паули
21.30 Волфсбург - Фортуна

ПО ЕВРОСПОРТ
13.00 Шампионска лига (жребий)

13.30 Лига Европа (жребий)

БФС гони рефера
Ахмед
Съдията аут и за
следващия сезон
заради отменен
гол в мача
Левски - Литекс

С
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Христо Стоичков нападна рефера Ахмед Ахмед, който
отмени изравнителен гол за Литекс. Левски спечели с 1:0

пъривя 1/4-финал за Купата на България

С
ъдийската комисия
към БФС спря пра-
вата на Ахмед Ах-
мед да не ръково-
ди мачове до края

След мача

Христо СТОИЧКОВ (Ли-
текс): “Съдийството беше
много слабо. Поисках му
обяснение, но не му раз-
брах какво ми казва, за-
щото той говореше на не-
говия си език. Не може да
се подиграва с футболис-
тите и всички останали
хора. Като не разбира, да
си стои там, където му е
мястото. Да се научи да
свири. Дошъл някакъв ре-
фер от 200 км, за да реже
главите на футболистите
ми. Така няма да стане.
През 1994 г. един францу-
зин се подигра с целия ни
народ и още не съм му
простил. И на този сега
също няма да му простя.
Да кажат от БФС защо
правят такива наряди. Не
искам никой да помага на
моите играчи. Но не може
така да им се режат глави-
те. Някои от тях плачат в
съблекалнята.”

Илиан ИЛИЕВ (Левски):
“Ситуацията не я видях.
Съдията свири, преди да
бъде вкаран голът. Това е -
реферът свири фаул. Пре-
ди да бъде отсъдено нару-
шение за Литекс, имаше
игра с ръка на Георги Ми-
ланов. Поздравявам мом-
четата за характера. Полу-
чи се труден мач. Такъв не-
гативизъм имаше срещу
отбора след загубата от
Ботев. Футболистите пока-
заха характер, но при това
напрежение по-добър фут-
бол не можем да покажем.
Тези играчи имат качества
и това се видя в зимните
контроли, когато нямаше
натиск върху тях. Нека из-
чакаме да завърши шам-
пионатът, турнирът за купа-
та и тогава да им даваме
оценки.”

на следващия сезон. Те са
отнети след първия 1/4 финал
за купата Левски - Литекс.
Дербито се игра на закрити
врата и бе спечелено от “си-
ните” с 1:0. Бургазлията оба-
че си навлече гнева на тре-
ньора на гостите Христо Сто-
ичков заради незачетения им
изравнителен гол в допълни-
телното време. Тогава след
разбъркване Николай Боду-
ров вкара отблизо, но съдия-
та колебливо го отмени. Той
единствен видя нарушение на
Александър Цветков срещу
нападателя на “сините” Базил
де Карвальо. Ахмед тотално
се обърка и първо не зачете
гола, после тръгна към центъ-
ра, но накрая продължи игра-
та с няколко секунди с топка
за Левски. От съдийската ко-
мисия обявиха, че реферът се
е представил “незадоволител-
но” и е получил ниска оценка.
Странно е обаче наказание-
то на един от помощниците
на Ахмед - Георги Ковачев,
който отнася 15 мача, защото
“в 3 ключови ситуации не взе-
ма адекватни решения и не
подпомага активно главния
съдия”. Шефът на реферите
Никола Джугански изгледа
срещата от трибуните на “Ге-

рена”. След отменения гол
той веднага е станал и си е
тръгнал, за да не дава обяс-
нения за действията на Ах-
мед. Иначе гола пред праз-
ните трибуни на “Герена” вка-
ра холандското попълнение
Гари Родригес (22). Тъмноко-
жото “лале” с диагонален
премерен удар намери да-
лечния долен ъгъл на врата-
та, бранена от Илко Пиргов.

Мачът се игра без фено-
ве заради ексцесиите от

преди няколко дни в Плов-
див, когато ултраси на Ботев
и Левски се замеряха с фак-
ли. 1000 привърженици на
домакините изгледаха сре-
щата от видеоекрани пред
съборения сектор “А”. Ултра-
сите обаче гръмнаха доста
фойерверки и през втората
част Ахмед прекъсна за
кратко мача и го компенси-
ра с добавените минути, в
които тотално опропасти дву-
боя с незачетения гол.

Б

Бразилският защитник на Порто Майкон Перейра се е хванал
за главата, след като реферът не зачете гол във вратата

на аржентинеца Вили Кабалеро и Малага спечели с 2:0 реванша
от 1/8-финалите на Шампионската лига

Байерн се мъчи с Арсенал 0:2,
Малага наказа Порто 2:0

айерн Мюнхен
се класира с
мъка за 1/4 фи-
налите на Шам-

пионската лига. Фи-
налистът от послед-
ното издание на тур-
нира загуби у дома
реванша с 0:2, но с
общ резултат 3:3 и с
гол повече на чужд
терен намери място
в топ 8. Германци-
те очакваха спокоен

мач след страхотно
представяне не “Еми-
рейтс”, но попадения
на французите Оли-
вие Жиру (3) и Лоран
Кошчелни (85) напра-
виха последните ми-
нути доста стресира-
щи за домакините и
техните фенове.

Отпадането на Ар-
сенал остави Англия
без участник на 1/4
финалите за първи

път от 17 г. Байерн,
който пък е 4-кратен
шампион и 2-кратен
участник на финал в
последните 3 г., за
първи път от 3 ноем-
ври 2009 г. не успя да
отбележи гол в Евро-
па на собствен терен.
Притиснати от публи-
ката обаче баварци-
те удържаха англий-
ския натиск.

В другия 1/8 фи-

нал при дебюта си в
турнира Малага на-
вакса гол пасив и би
с 2:0, за да продължи
във 2-ата фаза на
елиминациите. Пред
пълните трибуни на
“Ла Росаледа” голо-
вете отбелязаха из-
браният за най-добър
млад играч в Испа-
ния Франсиско Роман
Аларкон Суарес-Иско
(43) и парагваецът

Роке Санта Крус (77).
“Драконите” пък тряб-
ваше да играят с 10
души почти цялото 2-
ро полувреме, след
като белгиецът Сти-
вън Дефур (48) си
изкара червен кар-
тон. Реферът обаче
отмени гол на брази-
леца Майкон Перей-
ра, който щеше да
класира португалци-
те в Топ 8.

8
8 отбора от 5 държави ще участват на

1/4 финалите. Жребият ще бъде теглен
днес от 13.00 ч. в Нион. За първи път една
държава (Испания) има 3 отбора на 1/4
финалите след 4-те тима на Англия през
сезон 2008/2009. Битката за трофея
продължават Малага, Реал М и Барселона
(Исп), Борусия Д и Байерн М (Гер), Ювен-
тус (Ит), ПСЖ (Фр) и Галатасарай (Тур).
Тимът на Фатих Терим е единственият от
страна извън топ 5 в Европа за сметка на
Англия, която остана без представител.
След трудния успех над Манчестър Юнай-
тед Реал М остава с надежди за юбилей-
ната 10-а купа в турнира. 3 тима пък
прекъснаха черните си серии и ще играят
на 1/4 финал съответно след 7 години -
Ювентус, 15 - Борусия Д и 18 - ПСЖ.
Жребият ще бъде отворен, което означа-
ва, че е възможно да се паднат Реал М и
Барселона, или Байерн и Борусия Д още
на 1/4 финал. Първите мачове са на 2/3
април, а реваншите на 9/10. След това
предстои нов жребий за 1/2 финалите,
които са на 23/24 април и 30 април/1 май.
Финалът на “Уембли” е на 25 май.

Байерн Мюнхен -
Арсенал 0:2 (3:1 в
първия мач) 0:1 Жиру
(3), 0:2 Кошчелни (86);
Малага - Порто 2:0 1:0
Иско (43), 2:0 Крус (77)

Шампионска лига
Първи 1/8-финали:

Купа на България
Първи
1/4-финали

Левски - Литекс
1:0 Родригес (22); Бе-
рое - Пирин ГД 1:0
Мартинс (25); Миньор
- Славия 2:5; Локо Сф
- ЦСКА 0:0.

Реваншите са на 3 април

тото

Вратарят на Пирин ГД Ангел Юсев е
безпомощен при далечен шут на

португалеца Елио Мартинс, донесъл
победата на Берое с 1:0 в първия
1/4-финал за Купата на България

Снимка BEROE.EU

Л
Любослав Пенев обяви финалния

списък с футболисти за предстоящите
световни квалификация с Малта (22
март) в София и с Дания (26 март) в
Копенхаген. В състава попаднаха изне-
надващо Симеон Славчев от Литекс,
Христо Златински от Локо Пд, както и
младата надежда на Ботев Пд Тодор
Неделев. Отборът се събира на лагер в
в неделя.

ГРУПАТА: Николай Михайлов (Твен-
те, Хол), Владислав Стоянов (Лудого-
рец), Пламен Илиев (Левски); Павел
Виданов (Загленбе, Пол), Петър Занев
(Волин, Укр), Йордан Минев (Лудого-
рец), Радослав Димитров (Славия),
Николай Бодуров (Литекс), Илия Ми-
ланов (Литекс), Веселин Минев (Ботев,
Пд), Иван Иванов (Партизан, Сър); Ге-
орги Сърмов (Касъмпаша, Тур), Стани-
слав Манолев (Фулъм, Анг), Ивелин
Попов (Кубан, Рус), Александър Тонев
(Лех, Пол), Валери Божинов (Виченца,
Ит), Илиян Мицански (Инголщат, Гер),
Владимир Гаджев (Левски), Светослав
Дяков (Лудогорец), Георги Илиев (Чер-
но море), Георги Миланов (Литекс),
Христо Златински (Локо Пд), Симеон
Славчев (Литекс), Емил Гъргоров (Лу-
догорец), Тодор Неделев (Ботев, Пд)

ПЕНЕВ ОПРЕДЕЛИ
СЪСТАВА ЗА
МАЛТА И ДАНИЯ
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8 отбора
от 5 държави
останаха
в ШЛ

ПО БНТ 1
ФИГУРНО

ПЪРЗАЛЯНЕ
02.00 СП в Канада

ПО ЕВРОСПОРТ
СКИ

гледайте

кратки

11.30 СК в Ленцерхайде (отборно)
БИАТЛОН

14.00 СК в Ханти-Мансийск
(мъже)

СКИ-СКОКОВЕ
15.15 СК в Трондхайм (жени)
17.15 СК в Трондхайм (мъже)

СЕВЕРНА КОМБИНАЦИЯ
16.30 СК в Осло

ФИГУРНО ПЪРЗАЛЯНЕ
19.30 СП в Канада

СНУКЪР
21.00 Серии PTC в Ирландия

ПО ЕВРОСПОРТ 2
СЕВЕРНА КОМБИНАЦИЯ

14.00 СК в Осло
ФРИЙСТАЙЛ СКИ

14.45 СК в Оре
ПО ФИЛМ +
ФОРМУЛА 1

07.25 Тренировка за Гран при
на Австралия

ТЕНИС
22.00 “Мастърс” в Индиън Уелс

(мъже)
спорта в служебното прави-
телство. Председателят на
федерацията по художестве-
на гимнастика нарече новия
си шеф “недоразумение”. Тя
искала на мястото на Сви-
лен Нейков да бъде назна-
чен Васил Иванов-Лучано,
който има доста опит със
спорта.

“Пълен абсурд. Всички
сме шашнати от този избор.
В шок сме в министерството.
Аз не знаех, че той стана
министър. Когато това стана,

Симеон ПЕТРОВ

Родни олимпийски шампиони от дру-
ги спортове подкрепиха борбата срещу
предложението на МОК да бъде изва-

Тридесет и две годишният американски боксьор Малик Скот нападна Кубрат
Пулев и открито изяви желание да се бие с него. Скот става професионалист на
20 години, но има зад гърба си 35 победи (12 нокаута) и нито една загуба. От
2008 до 2012 г. не се е качвал на ринга заради травма на бицепса. Високият 194
см боксьор, който е напълно татуиран над гащетата, може да се похвали само
с 1 победа над бившия претендент за световната титла в тежка категория Чарлс
Шъфорд през 2007 г. Сериозният възход на Пулев през последните години е
раздразнил американеца. “Пулев е поредното преувеличение в сравнение с
нещата, които аз предлагам... Ще го разкрия лесно. Наистина!”, написа в “Туитър”
Скот. Все още не е ясно кой е следващият съперник на Пулев и дали Скот
наистина се е задействал, за да изпълни заканата си.

Котоошу с 4-та
загуба в Осака

Калоян Махлянов-Котоошу за-
писа 4-та поредна загуба на
турнира по сумо “Хару башьо” в
Осака. Българинът бе надигран
от друг “одзеки” - Баруто. Есто-
нецът приложи успешно срещу
Калоян хватката “йорикири” в
сблъсък от 5-ия ден на турнира.
Българският Гъливер има едва
една победа на старта. Даниел
Иванов-Аоияма, който записа 4-
та победа. Синята гора, каквото
е прозвището на нашенеца, сра-
зи с хватката “йоритаоши” Така-
рафуджи и остава с едва едно
поражение в Осака.

Хиршер спечели
Световната купа
в ските

Стартове от Супер Г при
мъжете и жените бяха отменени
заради лошото време в Ленцер-
хайде, Швейцария. При жените не-
щата бяха без значение, защото
Големият кристален глобус и мал-
ката купа в дисциплината вече
отидоха при Тина Мазе (Слвн).
При мъжете анулирания старт
поднесе Световната купа на
Марсел Хиршер (Ав). Млако преди
края на сезона той води със 149
т. пред втория Аксел Лунд Свин-
дал (Нор). В програмата остават
гигантски слалом и слалом, но в
последната дисциплина Свиндал
не участва, което гарантира
трофея на Хиршер.

Илиана Раева:

Петър  Стойчев
е недоразумение
Шефът на грациите се обяви против
назначаването на новия спортен министър

Мони ГЕОРГИЕВ

Лидерът в световната ранглиста по
ски-ориентиране Станимир Беломъжев
заяви, че бронзовият медал от смесена-
та щафета на Световното първенство в
Бурабей, Казахстан, е най-важният в
кариерата му. Тачо и партньорката му
Антония Григорова-Бургова завършиха с
време 60:00 мин., на 1:27 зад победите-
лите от Швеция Тове Александерсон и
Петер Арнесон.  Бегачът от Троян е до-

Още олимпийски шампиони подкрепиха борбата

не бях в министерството, но
телефонът ми прегря - обаж-
даха ми се колеги от феде-
рации, които всички знаят,
че искаха Лучано да бъде
назначен. Аз също си дадох
гласа за Васил Иванов, за-
щото той има опит”, заяви
Илиана Раева.

“На нас не ни трябва ми-
нистър от типа Свилен Ней-
ков. А Петър Стойчев...про-
сто не го коментирам, това е
едно недоразумение, което
надявам се да бъде кориги-
рано след изборите. Ако
времето ме опровергае,
няма проблем да се извиня
на Петър Стойчев и този

президент”, коментира още
Раева, която днес празнува
50-годишен юбилей.

Зад кандидатурата на
Лучано застанаха над 300
от най-известните имена -
олимпийски и световни шам-
пиони и медалисти. Подпис-
ката беше внесена в Прези-
дентството от легендата в
българската борба Алек-
сандър Томов.

Срещу Стойчев пък има
обвинения за превишаване
на права в Плувен клуб Лев-
ски, за източване на сред-
ства, както и за неясни фи-
нансови операции със
състезаващите се за клуба.

Освен всичко това Стойчев
и треньорът му Красимир
Туманов са обвинени и във
финансови злоупотреби.
Едно от обвиненията е за-
ради искане на такси на
деца от спортното училище
на Левски, за да тренират в
плувния клуб. Директорът на
училището Елисавета
Първанова е издала запо-
вед учащите да бъдат осво-
бодени от заплащане на
членска такса. Въпреки това
Стойчев и Туманов приби-
рат пари от децата. Млади-
те плувци се разписват
върху празни ведомости, без
нанесена сума, по нарежда-
не на Туманов, оплакват се
родители в жалба, внесена
във Върховна касационна
прокуратура.

И
лиана Раева се изка-
за остро за назначе-
нието на Петър Стой-
чев за министър на

дена от Олимпийските игри през 2020 г.
Стрелците Мария Гроздева и Таню Ки-
ряков, плувкинята Таня Богомилова и
боксьорите Даниел Петров и Петър Ле-
сов бяха единодушни, че подобни дей-

ствия са нелогични и трябва да бъдат
предотвратени. Според тях е недопус-
тимо спорт, който е бил сред първите
представени и неизменна част на Игри-
те досега, да бъде махан от програмата.
Киряков, златен медалист на 10 м. възду-
шен пистолет от Сеул 88 и на 50 м.
пистолет от Сидни 2000 твърди, че има
конспирация с цел финансова облага.
Той риторично попита кой стои зад
предложението до Изпълнителното
бюро до МОК. “Казват, че борбата не е
интересна. Но в Лондон бе гледана от
15 млн. души, а модерният петобой едва
от 5, защо тогава никой не говори за
изваждане на петобоя? Виждам, че това
решение убива желанието на младите”,
каза Киряков.

“Не съм се съмнявала, че това може
да стане. Отначало не повярвах. Спо-
ред мен МОК вече е усетил грешката
си. Целият свят се надигна. МОК трябва
да си вземе поука. Убедена съм 100 на
100, че борбата ще остане в олимпий-
ската програма”, сподели Богомилова.

“Станала е някаква грешка. Не ми
го побира главата. Смятам, че борбата
ще бъде в олимпийското семейство.
Това е безумица”, добави Гроздева.

Генералният секретар на федераци-
ята по Борба Валентин Савов твърди,
че промяна на правилата и сгъстяване-
то на програмата на големи състеза-
ния биха повишили привлекателността
за зрителите.

Мария Гроздева и Таню Киряков, които имат по 2 златни медала от
Олимпиади, също се обявиха против изхвърлянето на борбата

Пилотът на Ферари Фернандо Алонсо (Исп) хвърля шапката си на
феновете на пистата “Албърт Парк”, където в неделя ще се проведе

първия старт за сезона със Формула 1

32-ГОДИШЕН АМЕРИКАНЕЦ
ПРЕДИЗВИКВА КОБРАТА

Беломъжев: Бронзът от щафетата
е най-големият ми успех

волен и от двете си шести места на све-
товното в спринта и в дългата дистанция,
където допуснал малка грешка в края.
Антония не се е притеснявала от липса-
та на достатъчна подготовка преди уча-
стието си в Казахстан, но призна, че е
била напрегната заради големите очак-
вания, които е имало към дуета след
бронза от Европейското през 2012. Тя
вече започва подготовка за Зимната
олимпиада в Сочи 2014, за която спече-
ли квота в ски бягането.
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